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سرمقاله 

مدل اجرایی وام مسکن
::مهدی حیدری::

خانه مهم ترین و بزرگ ترین دارایی اکثر افراد در همه جای دنیاســت. 
دارایی از انباشت پس انداز حاصل می شود و لذا نمی توان انتظار داشت 
افــراد در ابتدای دوره کار و ارزش آفرینــی، پس انداز کافی برای خرید 
بزرگ ترین دارایی شان )خانه( داشته باشند. برای مثال در آمریکا میانگین 
درآمــد خانوار حدود ۷۰هزار دلار در ســال اســت و با فرض پس انداز 
۳۰درصدی، هر خانوار به طور متوســط در ســال حدود ۲۰هزار دلار 

پس انداز خواهد داشت.
 این در حالی اســت که میانگین قیمت خانه در این کشــور بیش از 
۴۰۰هزار دلار اســت که معادل بیش از ۲۰ســال پس انداز خواهد بود 
)نرخ پس انداز در آمریکا بسیار پایین تر از ۳۰درصد است(. با این حساب 
نمی توان انتظار داشت که افراد در جوانی با پس انداز خانه دار شوند. اما وام 
رهنی مسکن مساله را تا حد زیادی حل کرده و افراد به پشتوانه درآمد 
آتی می توانند درصد بالایی از قیمت خانه را به وسیله وام رهنی تامین 
مالی کنند. برای درک بهتر اهمیت و جایگاه این نوع وام در نظام مالی 
آمریکا، کافی اســت نگاهی به اعداد و ارقام داشته باشیم. مانده وام های 
رهنی در آمریکا حدود ۱۲تریلیون دلار است که این عدد تقریبا به اندازه 
نصف تولید ناخالص داخلی این کشــور و حدود یک سوم ارزش سهام 

۵۰۰شرکت بزرگ آمریکاست....

ادامه در صفحه 2
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همزمان با آغاز دهه فجر؛

صدور کیفرخواست 
۱۴ متهم پرونده شهرک 

صنعتی سیمین دشت کرج
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در این شماره می خوانید:

3    در تهران مازوت سوزی داریم؟
4    شایعترین علائم کمبود ویتامین دی در بدن   

   تیم تولید »به افق فلسطین« تغییر کرد

    ایران و چشم انداز منابع آب
 

    لواندوفسکی بالاتر از بلینگام
   رئیس جمهور جنگ با نقاب صلح!
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بانک مرکزی اعلام کرد:

پرداخت وام 3۰۰ میلیونی 
از نیمه آذر

وام ۳۰۰ میلیونی بدون کارمزد با مدل جدید اعتبارسنجی از نیمه اول آذر ماه پرداخت می شود. مصطفی قمری وفا - مدیر کل روابط عمومی بانک مرکزی - از 
آغاز طرح پرداخت تسهیلات قرض الحسنه تا مبلغ ۳۰۰ میلیون تومان بدون کارمزد با مدل جدید اعتبارسنجی از نیمه اول آذرماه در بانک رسالت خبر داد. 
گفتنی است؛ نسخه جدید مدل امتیازدهی اعتباری اشخاص حقیقی در اواخر خرداد امسال در شورای سنجش اعتبار بانک مرکزی ارائه شده و به تصویب رسید. 

بر این اساس، همکاری و هماهنگی نهادهای ذی ربط تنوع اطلاعاتی در نسخه جدید بیشتر شده است...

امکان مطالبه همزمان»مهریه«
 از »دادگاه« و »اداره ثبت«  

جشنواره مسابقات ورزشی جام 
بلندهمتان در ساوجبلاغ برگزار شد 

مسابقات ورزش های بومی، محلی ساوجبلاغ ویژه توانخواهان تحت پوشش 
طرح توانبخشی مبتنی برجامعه روستایی CBR با عنوان جام بلند همتان 
در شــش رشته چوب کشی، دال پلان، دوزپا، لی لی، هفت سنگ، یه قل دو 
قل میان۳۵ نفر از توانخواهان بهزیستی شهرستان ساوجبلاغ  در محل سالن 
ورزشی بعثت برگزار شد. این مراسم درحضور کامران عظیم زاده معاون توسعه 
و برنامه ریزی فرمانداری شهرستان ساوجبلاغ، هاجر مظفری مشاور امور بانوان 

فرمانداری، محمد انعامی مشاور امور جوانان فرمانداری...

اداره کل حقوقی قوه قضاییه با صدور یک نظریه مشورتی اعلام کرد که مطالبه 
بخشی از مهریه از طریق طرح دعوا در دادگاه خانواده و به اجرا گذاشتن بخش 
دیگری از مهریه در اجرای ثبت، با منع قانونی مواجه نیست.  ســوالات مطرح 
شــده در این باره و پاســخ اداره حقوقی قوه قضاییه به  آنها به شرح زیر است: 
۱- زوجه برای مطالبه تمام مهریه خود از طریق اداره اجرای ثبت اقدام و سپس 
نسبت به وصول و استیفای نیمی از آن از طریق مرجع یادشده انصراف داده و 

آن میزان را از طریق طرح دعوا در دادگاه مطالبه میکند....
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چالش های مهاجران افغان در ایران
 میزبان بیشتر آسیب می بیند یا مهمان؟
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اجرای پروژه های 
نهضت ملی مسکن 

در البرز شتاب
می گیرد

شهردار کرج:
توجه به مطالبات 

مردمی باید در 
عملکرد ما قابل 

مشاهده باشد
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شناسایی آثار تاریخی در روستای 
حسنکدر برای ثبت در فهرست آثار ملی
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مدل اجرایی وام مسکن

ادامه از صفحه 1
....  جالب اینجاســت که با توجه به وجود وثایق مناسب، تقریبا به 
اندازه کل وام های رهنی آمریکا، اوراق بدهی با پشــتوانه وام رهنی 
)MBS( منتشر شده است. در واقع نظام بانکی و سایر نهادهای مالی 
اعطاکننده وام مسکن، وام های رهنی را به اوراق نقدشونده تبدیل 
کرده و بخشی را در ترازنامه خود نگه داشته و بخش دیگر را در بازار 

به فروش رسانده اند.
در کشور ما سال هاست مسکن یکی از بزرگ ترین معضلات مردم 
و سیاستگذار است و راه حل های مختلفی برای آن پیشنهاد شده 
است. در اینجا بدون ورود به جوانب مختلف معضل مسکن در کشور 
و بدون قضاوت درباره اثربخشــی طرح های اجراشده یا طرح های 
در جریــان اجرا، به یک تمرین ذهنی درباره وام مســکن در ایران 
می پردازیم و به دنبال پاســخ به این سوال اساسی هستیم که آیا 
راه حل وام رهنی که مهم ترین ابزار خانه دار شــدن در کشورهای 

توسعه یافته است، امکان اجرایی شدن در کشور دارد یا خیر؟
قیمت یک آپارتمان متعــارف ۸۰متری در تهران حدود ۶میلیارد 
تومان است. فرض کنید امکان دریافت وام رهنی به اندازه ۷۰درصد 
قیمت آپارتمــان وجود دارد و لذا وام حــدود ۴میلیارد تومانی به 
خریدار این آپارتمان اعطا شود. با فرض ۳۰ساله بودن وام و نرخ سود 
۲۰درصدی، اقساط ماهانه این وام، حدود ۶۷میلیون تومان خواهد 
شد که پرداخت آن برای قریب به اتفاق افراد جامعه ممکن نیست. 
درواقع هرچند نرخ سود ۲۰درصدی همچنان بسیار پایین تر از تورم 
بوده و وام با این نرخ جذاب است، اما سطح بالای تورم و متعاقب آن 
سطح بالای نرخ سود اسمی، باعث می شود اقساط وام بالاتر از توان 
پرداخت افراد باشد. برای مقایسه، اقساط وام ۳۰ساله برای ۷۰درصد 
قیمت خانه ۴۰۰هزار دلاری در آمریکا، با نرخ سود حدود ۷درصدی 
)نرخ فعلی وام های رهنی در آمریکا( حدود ۲هزار دلار در ماه خواهد 
بود که برای یک فرد متوسط با درآمد حدود ۶هزار دلار در ماه قابل 

پرداخت است.
یکی از راه های کاهش اقساط بالای وام، روش اقساط پلکانی است که 
در نظام بانکی نیز استفاده می شود )طبعا در اینجا به دنبال راه هایی 
همچون کاهش نرخ سود نیستیم(. به تجربه می دانیم که در فضای 
تورمی، بعد از مدتی توان بازپرداخت اقســاط وجود خواهد داشت. 
برای مثال با فرض تورم میانگین ۲۵درصدی، ارزش روز اقســاط 
۶۷میلیونی بعد از ۱۰سال حدود یک دهم خواهد شد. لذا در صورت 
پلکانی بودن اقساط، می توان تا حدی مساله را حل کرد. برای مثال 
اگر فرد بپذیرد که اقســاط هر سال ۲۵درصد افزایش یابد، اقساط 
وام ۴میلیارد تومانی فوق در سال اول ماهانه حدود ۷میلیون تومان 
خواهد شد. بدیهی است می توان روش های متنوعی در طراحی وام 
به کار گرفت و متناسب با شرایط وام گیرنده، وام متناسب را طراحی 

کرد.
اما مشکل مهم تر، ریسک نرخ بهره برای بانک است. با توجه به تلاطم 
نرخ تورم و به تبع آن تغییرات نرخ بهره )نرخ بهره موثر در تبادلات 
بانکی و نه لزوما نرخ سود اعلامی(، بانک نمی تواند منابع خود را با 
نرخی ثابت برای مدت طولانی وام دهد؛ چراکه ممکن است نرخ بهره 
و هزینه فرصت پول افزایش یابد و بانک متضرر شود. این مشکل در 
وام پلکانی حتی شدیدتر از وام های ساده است؛ چراکه با پلکانی کردن 
اقساط، قسمت عمده بازپرداخت به تعویق افتاده و لذا افزایش نرخ 
بهره در بازار بانک را شدیدا متضرر خواهد کرد. ریسک نرخ بهره برای 
وام گیرنده نیز وجود دارد؛ زیرا اگر نرخ بهره در بازار کاهش یابد، تعهد 
به پرداخت نرخ بهره قبلی باعث ضرر و زیان وام گیرنده خواهد شد. 
اما ازآنجاکه در وام های نظام بانکی کشور، وام گیرنده امکان بازپرداخت 
پیش از موعد را دارد، این ریســک در وام های متعارف فعلی وجود 
ندارد. به زبان ساده تر، اگر پول ارزان شود، وام گیرنده می تواند پولی را 
که گران خریده است پس دهد و مجددا پول ارزان خریداری کند؛ 
اما این گزینه در وام های کشورهای دیگر به طور پیش فرض وجود 
ندارد. »نرخ بهره شناور« و »وام غلتان« می توانند مشکل ریسک نرخ 
بهره را تا حد زیادی حل کنند. به طوری که در وام با نرخ بهره شناور، 
برای مثال، وام اعطاشــده در سه سال اول با نرخ ۲۰درصد محاسبه 
شود و بعد از سال سوم، برای سه سال بعدی نرخ با توجه به شرایط 
بازار تعیین شود و همین رویه تا پایان سررسید وام ادامه داشته باشد. 
راه حل دیگر، وام پلکانی با سررسید کوتاه مدت، مثلا ۵ساله است که 
پس از ۵ســال مجددا با توجه به شرایط روز، وام قبلی با وام جدید 
و شرایط جدید جایگزین شود )وام غلتان(. با این حساب در صورت 
تغییرات شدید در فضای اقتصاد کلان، نرخ بهره متناسب با شرایط 

تغییر می کند و هیچ یک از طرفین متضرر نمی شوند.
البته در چند ســال گذشته نرخ بهره اسمی عملا ثابت بوده است؛ 
اما در شرایط متعارف قاعدتا نرخ بهره اسمی متناسب با تورم تغییر 
می کند و لذا نرخ بهره بالا در شرایط تورمی اتفاق خواهد افتاد که 
قیمت خانه نیز رشد داشته و لذا ارزش وثیقه وام و دارایی وام گیرنده 
رشــد کرده است. از طرف دیگر اگر اقتصاد به سمت تعادل و نرخ 
تورم های پایین حرکت کند، متناسب با آن رشد قیمت مسکن و نرخ 

سود بانکی کمتر می شود و اقساط نیز کاهش خواهد یافت.
با این حســاب با تلفیق وام با نرخ بهره شناور یا وام غلتان و اقساط 
پلکانی می توان وامی با اقساط قابل پرداخت طراحی کرد که در عین 
حال ریسک بانک نیز قابل مدیریت باشد. ملاحظه بعدی، ریسک 
عدم رشد درآمد وام گیرنده متناسب با ضریب پلکان اقساط است. 
درواقــع وام گیرنده وقتی تعهد به افزایش ۲۵درصدی اقســاط را 
می پذیرد که مطمئن باشد درآمد اسمی خود نیز با نرخی مشابه 
رشــد خواهد کرد. مجددا رشد درآمد افراد هم با تورم همبستگی 
دارد و لذا همچون نرخ بهره، پله های افزایش اقســاط نیز می تواند 
متغیر و متناسب با تورم باشد. با این حساب در مثال فوق، شرایط 
نرخ بهره ۲۰درصدی و نرخ رشد ۲۵درصدی اقساط برای سه سال 
اول تعیین شــده و بعد از سال ســوم، اگر تورم کاهش یافت برای 
سه سال بعد، نرخ بهره مثلا ۱۵درصد و نرخ رشد اقساط ۲۰درصد 
تعیین می شود و اگر تورم افزایشی بود، نرخ بهره ۲۵ و رشد اقساط 
۳۰درصد اعمال می شود. طبعا لازم است نحوه تغییر شرایط وام طبق 
فرمول از پیش تعیین شده بر مبنای شاخص های اقتصادی، شفاف و 

بدون ابهام باشد.
مهار دیو هفت سر مسکن نیاز به ابزار و راه های مختلف دارد که هر 
یک در جایگاه خود بخشی از مشکل را مرتفع سازد. وام رهنی مسکن 
یکی از این راه  هاست که برای استفاده در شرایط تورمی و غیرقابل 
پیش بینی کشــور نیاز به طراحی و بازآرایی دارد. متوسط قیمت 
مسکن در تهران در ۲۰سال گذشته بیش از ۳۵۰برابر شده و به طور 
میانگین سالانه ۳۵درصد رشد کرده است؛ درحالی که میانگین تورم 
در این مدت حدود ۲۲درصد بوده اســت. درباره آینده مسکن به 
سادگی نمی توان اظهارنظر کرد؛ اما اگر بپذیریم که مسکن حداقل 
به اندازه تورم رشد خواهد کرد، طراحی ابزار تامین مالی خرید این 
دارایی کار دشواری نخواهد بود. بدیهی است پرداخت وام های رهنی 
روی تقاضای مسکن اثرگذار است و خود می تواند عاملی برای افزایش 
قیمت مسکن باشد؛ اما می توان با اختصاص این گونه وام ها به بخش 
خاصی از خریداران مسکن، مثلا خانه اولی ها یا برای خانه های نوساز، 
اثر قیمتی را محدود ساخت. همچنین باید توجه داشت که یکی از 
دلایل اصلی معضل مسکن در کشور، تجمیع فعالیت های اقتصادی 
در تهران است و تقریبا در هر کشوری که میزان تمرکز فعالیت ها در 
یک کلان شهر تا این حد بالاست، معضل قیمت بالای مسکن وجود 
دارد. لذا ابزار وام رهنی می تواند برای تمرکززدایی، در سایر شهرها 
مورد استفاده قرار گیرد. با این حساب هم حجم تامین مالی کمتری 
نیاز خواهد بود و هم زندگی در سایر شهرها را جذاب تر خواهد کرد.

مهدی حیدری
Alborz.payam@gmail.com  

قله های مهم نطق رئیس جمهور 
در اجلاس ریاض

» ۱- اجلاس اضطراری سازمان همکاری 
اسلامی دیرهنگام برگزار شد. رئیس جمهور 
کشــورمان در همان روزهای اول بحران، 
پیشنهاد برگزاری اجلاس فوق العاده را بیان 
کرده بود که ســرانجام پس از ۵ هفته از 
آغاز جنایات رژیم صهیونیستی به صورت 

مشترک با اتحادیه عرب برگزار شد.
۲- رئیس جمهور از لحظه عزیمت، رویکرد 
اصلی خود را در این سفر، تمرکز بر ریشه 

بحران یعنی حمایت های امریکا از رژیم اشغالگر قرار داد. جمله مهم 
»امریکا هم ماشین جنایت جنگی رژیم صهیونیستی و هم سوخت آن 
است« در مقابل رفتارهای ریاکارانه امریکایی ها در هفته های اخیر که 
خود را در ظاهر نگران و علاقه مند پایان جنگ نشان می دادند، بیان 
شــد. تأکید بر عامل اصلی استمرار بحران و کنار زدن نقاب تزویر از 
چهره امریکا کار منحصر به فرد نماینده ملت ایران در اجلاس مشترک 
سازمان همکاری اسلامی و اتحادیه عرب بود که حدود ۴۰ نفر از سران 

کشورها در آن سخن گفتند.
۳- نقطه تمایز دیگر در سخنان رئیس جمهور، تأکید بر راه حل پایدار 
یعنی تشکیل دولت فلسطینی بر مبنای ایده مترقی »هر فلسطینی 
یک رأی« بود. این مسأله در حالی مطرح شد که حتی در بین سران 
کشورهای اسلامی نیز ایده تشکیل دو دولت که در واقع مشروعیت 
بخشــیدن به غصب حقوق ملت فلسطین است، متأسفانه فراگیر 
شده است؛ به نحوی که حتی در بیانیه پایانی اجلاس هم به آن به 
عنوان یک راه حل اشاره شد. در حالی که تجربه سال های اشغالگری 
نشان داده است در مقابل اشغالگر متجاوز، به هیچ وجه این راه حل 
کارا نیست و اشــغالگرانی که آرزوی باطل »نیل تا فرات« را در سر 
می پرورانند و حتی برخلاف مصوبات و قطعنامه های مجمع عمومی 
و شورای امنیت سازمان ملل همچنان به تجاوزات و شهرک سازی ها 
ادامه می دهند، به هیچ عنوان با این ایده های تجربه شده و شکست 

خورده متوقف نمی شوند.
۴- امتیاز دیگر نطق رئیس جمهور، تجلیل از مقاومت شجاع فلسطین 
و نام بردن صریح از »حماس قهرمان« بود. در حالی که متأســفانه 
حتی برخی سران سازشکار کشورهای اسلامی به دنبال محدود کردن 
گروه های مقاومت هستند، آقای رئیسی با صراحت از مقاومت به عنوان 
تنها راه عقب راندن اشغالگر متجاوز یاد کرد و از گروه های مقاومت در 

فلسطین و لبنان با صدای رسا تمجید کرد.
۵- رئیس جمهور در بخش پیشنهادها و »چه باید کرد« ۱۰ راه حل 
را بــه عنوان راه حل های فوری و کوتاه مدت بیان کرد که ۵ مورد از 
آنها در بیانیه پایانی اجلاس نیز گنجانده شد. در عین حال، پیگیری 
سایر پیشنهادها بخصوص شناسایی ارتش اسرائیل به عنوان سازمان 
تروریستی باید دســتور کار و موضوع مطالبه گری های رسانه ای و 

پیگیری های سیاسی و دیپلماتیک باشد.«
دبیر شورای اطلاع رسانی دولت
Alborz.payam@gmail.com  

امروز بررسی لایحه برنامه هفتم 
توسعه در مجلس به اتمام می رسد

رئیس مجلس گفت: امروز مجلس شورای اسلامی صبح و بعد از ظهر جلسه 
تشکیل می دهد تا ان شاءالله کار لایحه برنامه هفتم نهایی شده و به اتمام برسد.

به گزارش پیام آشنا، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی، گفت: از آنجایی که مطالبی از لایحه برنامه هفتم توسعه باقی مانده که 
در کمیسیون تلفیق به آن رسیدگی شود، این کمیسیون دیروز از ساعت ۱۴ 
تشکیل جلسه داد و تا هر موقع که لازم باشد جلسه خود را ادامه می دهد تا 

بررسی مواد را به پایان برساند.
رئیس مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: مجلس امروز صبح و بعد از ظهر 
جلسه تشکیل می دهد تا ان شاءالله کار بررسی لایحه برنامه هفتم نهایی شده 

و به اتمام برسد.

تاکید وزیر کشور بر برنامه ریزی 
بلندمدت برای راهپیمایی جهانی 

اربعین
وزیر کشــور ضمن تاکید بر تهیه و تدوین برنامه بلند مدت برای راهپیمایی 
جهانی اربعین، گفت: برای برگزاری هرچه باشکوه تر این حرکت عظیم جهانی 

باید دامنه خدمات دهی مردمی برای اربعین سال ۱۴۰۳ توسعه یابد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از وزارت کشور، احمد وحیدی در یکصد و 
بیستمین جلسه ستاد مرکزی اربعین حسینی در جمع استانداران استان های 
مرزی و نمایندگان کمیته های مختلف ستاد با تاکید به برنامه ریزی بلند مدت 
و میان مدت برای برگزاری راهپیمایی اربعین های پیش رو گفت: مردم و گروه 
های مردم نهاد در اربعین سال گذشته نقش شایان و قابل توجهی داشتند و 
مسئولان امر باید برنامه ریزی لازم برای توسعه دامنه فعالیت های مردمی در 
اربعین سال آینده را در دستور کار داشته باشند. وی با تاکید بر تقویت مباحث 
کلان فرهنگی و معرفتی در حرکت عظیم اربعین گفت: مسئولان  و روسای 
کمیته های ستاد اربعین حسینی باید آسیب شناسی دقیقی از ضعف ها و 
کمبودهای آیین اربعین امســال تهیه کنند تا ضمن رفع نواقص و توجه به 
نیازهای زایران، اربعین سال آینده بهتر از همیشه برگزار شود. وی خدمت به 
زایران اربعین حسینی را بسیار با اهمیت خواند و گفت : برای برگزاری اربعین 
حسینی باید برنامه های کوتاه و بلند مدت از جمله برنامه پنج ساله تهیه و 
تدوین شــود. وزیر کشور با تاکید بر شناسایی اولویت های مربوط به استان 
های مرزی به خصوص در زمینه انتقال زایران و حمل و نقل آنان گفت: برخی 
امور مانند تسهیل راحت تر در تردد زائران اربعین حسینی باید از هم اکنون 
شروع شود. وی با اشاره به طراحی برنامه دقیق برای عبور زایران از مرزها گفت: 
ساماندهی اعزام زائران برای سال آینده از مبدا اجرا شود. راه و حمل ونقل دو 

مساله اساسی برای سلامت و راحتی زائران اربعین حسینی هستند.

ظرفیت پذیرش گروه پزشکی 
سالانه ۱۲ درصد افزایش می یابد

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در مصوبه ای وزارت بهداشت را مکلف کردند 
که سالانه به میزان ۱۲ درصد نسبت به افزایش ظرفیت تربیت نیروی انسانی 

گروه پزشکی اقدام کند.

به گزارش پیام آشنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی 
دیروز و در جریان ادامه بررسی گزارش کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 

توسعه، بند ج ماده ۶۹ لایحه را به تصویب رساندند.
بر اساس این مصوبه، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی موظف است به 
منظور توسعه کمی و کیفی نظام آموزش علوم پزشکی، افزایش دسترسی به 
خدمات سلامت به ویژه در مناطق کم برخوردار، ایجاد آمادگی برای مواجهه 
با سالمندی، جلوگیری از فرسودگی پایوران )کادر( درمان، افزایش ظرفیت 
پزشکی تخصصی، سالانه به میزان دوازده درصد )%۱۲( با اخذ تعهد خدمت 
در مناطق مورد نیاز با فراهم آوری زیرساخت های آموزشی در سقف بودجه 
مصوب، برنامه ریزی و اجرا نماید. وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
موظف است برنامه افزایش ظرفیت تربیت نیروی انسانی گروه پزشکی با اولویت 
رشته های پرستاری، مامایی، پیراپزشکی، داروسازی و رشته های حد واسط را 
ظرف مدت سه ماه پس از لازم الاجرا شدن این قانون تهیه و به تصویب هیأت 

وزیران برساند.

یادداشت

اخبار سراسری

سرمقاله

دادستان عمومی و انقلاب مرکز البرز از صدور کیفرخواست 
متهمان یک پرونده خبر داد که متهم اصلی با همدستی 
ســایر متهمان، اقدام به الحاق اراضــی خود به محدوده 

»شهرک صنعتی سیمین دشت« کرده بود.

به گزارش پیام آشنا، حسن مددی با اشاره به تشکیل 
یک پرونده قضائــی در خصوص تغییر کاربری غیرمجاز 
حســب گزارش صنعتگران، اداره اطلاعــات و اداره کل 
بازرســی اســتان البرز در خصوص »شــهرک صنعتی 
کارآفرینان و آبادگران سیمین دشت کرج« گفت: صدور 

کیفرخواست این پرونده با توجه به ابعاد و پیچیدگی آن، 
نیازمند صرف مدت زمان زیادی بود که با تلاش های انجام 
شده در شعبه ۲۲ بازپرســی دادسرای عمومی و انقلاب 
کرج کیفرخواست ۱۴ متهم این پرونده صادر و به منظور 

رسیدگی به دادگاه ارسال شد.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان البرز افزود: در 
ایــن پرونده ۱۴ متهم با اتهاماتی از قبیل »تغییر کاربری 
غیرمجاز«؛ »معاونت در تصدیق خــلاف واقع«؛ »اعمال 
نفوذ بر خلاف حق و مقــررات قانونی«؛ »صدور تصدیق 
نامه خلاف«؛ »پذیرش اعمال نفوذ بر خلاف حق و مقررات 

قانونی«؛ »سوء استفاده از مقام و جلوگیری از اجرای اوامر 
کتبی دولتی و اجرای قوانین مملکتی« تحت تعقیب قرار 

گرفتند.
مددی درباره این پرونــده بیان کرد: در پرونده مطروحه، 
متهم اصلی پس از پرداخت رشوه به مسئولان وقت ثبت 
اسناد و املاک و شهرک صنعتی سیمین دشت، اقدام به 
الحاق غیرقانونــی ۴۸ هزار مترمربع از اراضی خود که در 
ضلع شرقی صنعتی سیمین دشــت بود کرده و در ادامه 
بدون طی روند قانونی، ۱۴۴ فقره سند تک برگ تفکیکی با 

کاربری صنعتی دریافت می کند.

وی با برشمردن جایگاه حقوقی برخی از متهمان این پرونده 
که در وقوع جرم نقش مؤثر داشتند متذکر شد: متهم ردیف 
اول با همکاری و معاونت شهردار وقت فردیس، مدیر وقت 
منطقه ۲ شهرداری فردیس، معاون و چهار نفر از کارمندان 
اداره ثبت اسناد و املاک فردیس، مدیرعامل وقت شهرک 
صنعتی کارآفرینان و آبادگران سیمین دشت و تعدادی از 
اعضا و معاونان وی بدون طی کردن فرآیند کمیسیون ماده 
۵ موضوع قانون تأسیس شورای عالی شهرسازی و معماری 
ایران اقدام به الحاق ۴۸ هزار متر مربع به محدوده شهرک 

صنعتی سیمین دشت می کنند.

دادستان مرکز البرز خبر داد؛

صدور کیفرخواست ۱۴ متهم پرونده شهرک صنعتی سیمین دشت کرج

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی با افزایش 
یک درصدی مالیات بر ارزش افزوده و اختصاص 
منابع حاصله به منابع عمومی دولت و آموزش و 

پرورش مخالفت کردند.

به گزارش پیام آشــنا، نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در جلســه دیروز و در جریان 
رسیدگی به لایحه برنامه هفتم توسعه، با حذف 

بند پ ماده ۲۷ این لایحه موافقت کردند.
بر این اساس و به منظور رفع محرومیت از مناطق 
محروم و تســریع در تکمیل طرح های تملک 
دارایی های ســرمایه ای ملی و اســتانی به ویژه 
طرح های آموزشی نیمه تمام خیرساز، یک واحد 

درصد به مالیات بر ارزش افزوده اضافه می شود.
منابع حاصل به صورت پنجاه درصد )۵۰%( به 
منابع عمومی دولت و پنجاه درصد )۵۰%( به 

وزارت آموزش و پرورش اختصاص می یابد.
منابع ســهم دولت صرف تکمیــل طرح های 
عمرانــی با اولویت طرح هــای واقع در مناطق 
محروم و روســتاها با تأکید بر آب شرب و راه 
روستایی، راه بین مزارع، شهرک های صنعتی 
و کشاورزی، طرح های آبخوان داری، باراندازهای 
مبدأ و مقصد محصولات کشاورزی، محرومیت 
زدایی از محلات حاشــیه شهرها و طرح های 

موضوع ورزش، ســلامت، زنان و خانواده، امور 
فرهنگی، دفاعی، امنیت، زیارت و هلال احمر 

می شود.
منابع اختصاص یافته به وزارت آموزش و پرورش 
صــرف تکمیل طرح های تملــک دارایی های 
سرمایه ای ســازمان نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشور و دانشگاه های شهید رجایی، فنی 

و حرفه ای و فرهنگیان می شود.

کمیسیون حقوقی و قضائی مجمع تشخیص مصلحت به 
منظور بررســی طرح الزام به ثبت رسمی معاملات اموال 

غیرمنقول، تشکیل جلسه داد.

به گزارش پیام آشنا، کمیسیون حقوقی و قضائی مجمع 
تشخیص مصلحت نظام کشور به منظور بررسی طرح الزام 
به ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول، به ریاست حجت 

الاسلام محسنی اژه ای تشکیل جلسه داد.
بر اساس این گزارش، در این جلسه کمیسیون حقوقی و 
قضائی مجمع، بررسی طرح الزام به ثبت رسمی معاملات 
اموال غیر منقول که برای تشــخیص مصلحت مورد نظر 

مجلس شورای اسلامی به مجمع ارجاع شده، ادامه یافت.
بنابراین گزارش، تبصره های ۸ و ۱۰ ماده ۱۰ طرح مذکور 

به عنوان دو مورد باقیمانده از موارد اختلافی میان مجلس 
و شورای نگهبان مورد بررسی قرار گرفت که پس از تبادل 
نظر و شور اعضا و کارشناسان دستگاه ها، با اصلاحاتی مورد 

تصویب قرار گرفت.
در این جلســه علاوه بر اکثریت اعضای کمیسیون، وزیر 
دادگستری، رئیس کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس، 
معاون راهبردی قوه قضائیه، معاون حقوقی رئیس جمهور 

و معاون قوانین مجلس حضور داشتند.
بدین ترتیب کار رســیدگی به طرح مذکور در کمیسیون 
حقوقی و قضائی مجمع به پایان رسید که گزارش آن جهت 
تصویب نهایی تقدیم صحن مجمع می گردد. لازم به ذکر 
است این طرح در هفت جلسه کمیسیون حقوقی و قضائی 

مجمع مورد بحث و بررسی قرار گرفته است.

در ادامه سلسله جلسات روزهای دوشنبه به ریاست 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز، این 
هفته نیز کارگروه تخصصی نهضت ملی مســکن 
اســتان علاوه بر حضور مدیران کل مرتبط با طرح 
و بانک های اســتان میزبان مدیران دستگاه های 
خدماتی استان و نماینده ستاد اجرایی فرمان امام 
بود تا با بررسی نقاط ضعف و قوت طرح در شهرهای 
مختلف، در اجرای پروژه های مسکن البرز تسریع 

شود.

به گزارش پیام آشنا، در این نشست احمد افضلی 

با تاکید بر اینکه رفع مسائل و مشکلات نهضت ملی 
مسکن در سطح استان تکلیفی کشوری است، گفت: 
استاندار البرز به عنوان نماینده عالی دولت در استان 
به جد با برگزاری قرارگاه تخصصی مسکن در استان 
و همچنین برگزاری جلسات کارگاهی درصدد رفع 

مشکلات موجود استان در این حوزه است.
وی ضمن تقدیر از همکاری رؤسای بانک های استان 
بویژه بانک های مسکن، ملی، ملت و سپه در راستای 
تسریع در پرداخت تسهیلات مربوطه یادآور شد: هر 
یک از بانک ها در قبال سهمیه ای پیش بینی شده 
تعهداتی در قبال پرداخت تسهیلات مورد نیاز دارند 

که انتظار می رود در ســایه تعامل و همکاری های 
بین بخشی شاهد تکمیل و افتتاح پروژه ها در بهمن 
ماه سال جاری باشیم. معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری البرز خاطر نشان کرد: تامین آب و خطوط 
فاضلاب پروژه ماهدشت، شهر جدید و سایر سایت 
ها از جمله نیازهای ضروری است که باید از سوی 
شرکت آبفای استان در دستور کار قرار گرفته و  در 

جلسه آتی نیز گزارشی از پیشرفت امور ارائه دهند.

گفتنی است در این نشست در پی ارائه گزارشی از 
سوی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در 
خصوص پروژه های مسکن مهر شهر جدید مهستان 
مقرر شــد پس از بازدیدی میدانی، در نشســتی 
تخصصی و با حضور مدیران کل مرتبط و شهرداری 
موضوعات مرتبط با مسائل و مشکلات تعاونی های 
مسکن در این منطقه مطرح و مورد پیگیری عملیاتی 

قرار گیرد.

طبق مصوبه مجلس، تعرفه آب مصرفی مشترکان تا 
الگوی مصرف به صورت یارانه ای و مشترکان پرمصرف 
بالاتر از الگوی مصرف به صورت غیریارانه ای و براساس 

الگوی افزایش پلکانی تعیین می شود.

به گزارش پیام آشنا، نمایندگان مجلس در جلسه 
علنی دیروز و در جریان بررســی لایحه برنامه هفتم 
توســعه، بند »الف« مــاده ۳۹ لایحه برنامه هفتم را 

تصویب کردند.
بر اساس این مصوبه، وزارت نیرو موظف است تعرفه 
مشترکان خانوارهای کشور را به گونه ای اصلاح نماید 

که با رعایت مناطق جغرافیایی کشور، تعرفه مشترکان 
تا سقف الگوی مصرف خانوارهای تحت پوشش کمیته 
امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی کشور برابر 
صفر، مشترکان تا الگوی مصرف به صورت یارانه ای، 
مشترکان پرمصرف بالاتر از الگوی مصرف به صورت 
غیریارانه ای و بر اساس الگوی افزایش پلکانی )ای بی 
تی( تعیین شود. الگوی مصرف آب خانوارهای مذکور 

بر اساس بعد خانوار )سرانه( محاسبه می شود.

۱- حق انشــعاب و آب بهای مصارف تجاری و اداری 
حسب مورد مطابق آئین نامه اجرایی که به تصویب 

هیأت وزیران می رسد، محاسبه می گردد.

۲- معافیت یا تخفیف در تعرفه برای کاربری هایی که 
بر اساس قوانین، مشمول معافیت یا تخفیف هستند 
صرفاً در سقف الگوی مصرف یا ظرفیت قراردادی و یا 
پروانه بهره برداری و کاربری تعیین می شود و محاسبه 
تعرفه مازاد بر مصرف مذکور بر اساس قوانین موضوعه 

جاری صورت می پذیرد.

۳- شــرکت های ارائه دهنده خدمات آب و فاضلاب 
موظفند نســبت به تأمین و نصب ابزار اندازه گیری 

دارای استاندارد معتبر برای مشترکان جدید شهری 
و روستایی اقدام کنند. به شرکت های مزبور اجازه داده 
می شود نســبت به تعویض این ابزار برای مشترکان 
موجود )با اولویت پرمصــرف( اقدام کنند، پرداخت 
هزینه نصب و تأمین ابزارهای هوشمند برای مشترکان 
شــهری بالاتر از الگوی مصرف بر عهده مشترکان یا 
بهره برداران بوده و به صورت اقســاطی مجاز است. 
منابع مالی هزینه های نصب و تأمین ابزارهای اندازه 
گیری هوشمند برای مشترکان شهری و روستایی در 
حد الگوی مصرف و پایین تر در بودجه سنواتی لحاظ 

می گردد.

ســخنگوی وزارت امور خارجه بــا تاکید بر اینکه 
تلاش های دیپلماتیک ایران برای بسیج کشورهای 
عربی و اسلامی در توقف جنگ غزه موفق بوده است، 
گفت: پایان بخشیدن به جنگ رژیم صهیونیستی 

علیه غزه خواسته جهانی است.

به گزارش پیام آشــنا، ناصر کنعانی سخنگوی 
وزارت امور خارجه دیروز در نشست هفتگی خود 
با خبرنگاران در خصوص وضعیت اسفبار مردم غزه، 
اظهارداشت: بر اساس اعلام رسانه ها، مدیر بخش غزه 

در صلیب سرخ گفته که ما با یک فاجعه وحشتناک 
در این باریکه مواجه هستیم و این اظهارات یک مقام 

مسئول در صلیب سرخ جهانی است.
وی گفت: ســازمان جهانی بهداشت هم وضعیت 
بیمارستان شفا در شــمال غزه را نگران کننده و 
وحشتناک اعلام کرده و گفته ارتباطشان را با این 
بیمارستان از دســت داده اند. حال سوال این است 
که چه کسی محل خطاب این اظهارات است؟ غیر 
از آمریکا و رژیم صهیونیســتی و کسانی که گمان 

می کنند هنوز زمان آتش بس فرا نرسیده است.
کنعانی افزود: دولت آمریکا تمام عیار در حال حمایت 
از رژیم صهیونیستی است. در همه دنیا در مقابل 
بیمارســتان ها یک تصویر وجود دارد که بوق زدن 
ممنوع تا مزاحم بیماران نشوند. حال باید برای رژیم 
صهیونیستی تصویر جدیدی نصب کنند که حمله 
با تانک و بمباران بیمارستان ها ممنوع، چرا که این 
رژیم در کمال بی رحمی و وقیحانه در حال بمباران 

بیمارستان های غزه هست.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: دنیا هیچ 
واکنش بازدارنده  ای در برابر این رژیم نشان نمی دهد 
و نتیجه آن میشود که بیمارستان های غزه یکی 

یکی مورد حمله قرار می گیرند و آب، برق و سوخت 
آنها قطع می شود و بیماران مظلوم آن بیمارستان ها 

شهید می شوند.
وی گفت: دولت های آمریکا، انگلیس، فرانسه و آلمان 
مخاطب اظهارات مســئولین صلیب سرخ جهانی 
هســتند. این مسئولیت دنیا است که در برابر یک 
رژیم افسارگسیخته ای اقدام کنند که تحت حمایت 
آمریکا اســت و با آســودگی خاطر در حال انجام 

جنایاتی است که زبان از بیان آنها قاصر است.
کنعانی بیان کرد: امیدواریم که دنیا به خود بیاید و 
اجازه استمرار این جنایات را ندهند و به فریاد کمک 
مردم غزه توجه کنند و دولت هایی که تا کنون مانع 
از آتش بس شدند، اجازه دهند که شورای امنیت 

وظیفه خود را در تامین صلح انجام دهد.
وی تاکید کرد: تلاش های دیپلماتیک جمهوری 
اســلامی برای بسیج کردن کشــورهای عربی و 
اسلامی و جلب توجه افکار عمومی به جنایات رژیم 

صهیونیستی موفق بوده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به اتهامات 
آمریکا در خصوص گســترش دامنه جنگ توسط 
ایران هم گفت: ایران طبعاً به دنبال تنش در منطقه 

نیست.
کنعانی ادامه داد: از ابتدای بحران در غزه تلاش های 
ایران بر پایان این جنگ ظالمانه علیه غزه و همچنین 
عدم گســترش دامنه جنگ متمرکز بود. ما این را 
بارها اعلام کرده ایم که به دنبال گســترش جنگ 

نیستیم.
وی ادامه داد: کســانی به دنبال گســترش جنگ 
هستند که به جای فشار بر رژیم صهیونیستی، به 
صرحت اعلام می کنند که هنوز وقت آتش بس فرا 
نرسیده و برای گسیل تسلیحات به منطقه تلاش 

می کنند.
کنعانی با اشــاره به اینکه ایران هشدار داده که در 
ســایه چنین سیاست هایی خطر گسترش دامنه 
جنگ وجود دارد و کسی در امان نخواهد بود، گفت: 
حضور نظامی آمریکا در سوریه اشغالگرانه است و 
هیــچ مبنای قانونی ندارد. دولت ســوریه بارها در 
ارتباط با حضور اشغالگرانه آمریکا به سازمان ملل 

اعتراض کرده است.
وی تصریح کرد: اقدامات گروه ها در ســوریه ربطی 
بــه ایران ندارد و ما اظهارات آمریکا را نوعی فرار به 

جلو می دانیم. 

مجلس با افزایش یک درصدی مالیات بر ارزش افزوده مخالفت کرد

در کمیسیون حقوقی و قضائی مجمع صورت گرفت؛

پایان بررسی طرح الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیر منقول 

در کارگروه تخصصی نهضت ملی مسکن البرز تأکید شد

اجرای پروژه های نهضت ملی 
مسکن در البرز شتاب می گیرد

تعرفه آب مصرفی خانوارها تعیین شد

کنعانی:  ایران به دنبال تنش در منطقه نیست

احسان صالحی 



2
نخستین روزنامه صبح البرز

3آشنا آشنا نخستین روزنامه صبح البرز شماره 2415
سه شنبه / 23 آبان/ 1402 شهر و شهروند

در روزهای گذشته برخی از اعضای شورای اسلامی شهر 
تهران، آمار و ارقام عجیب و قابل توجهی را به عنوان میزان 
فــرار از پرداخت بلیت در پایتخت عنوان کردند. چند روز 
قبل بود که  رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
شهر از فرار ۷۰ درصدی در پرداخت بلیت اتوبوس در شهر 

تهران خبر داد!

همشهری آنلاین- مهدی اسماعیل پور: علی اصغر 
قائمی عضو کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
نیز در تکمیل این موضــوع ۷۰ درصد فرار بلیت روزانه را 
حدود ۲ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان تخمین زد که عدد و 
رقم قابل توجهی محسوب می شود! دلیل اصلی فرار بلیت 

در اتوبوس های شهرداری یا همان بی آرتی، نبود متصدی یا 
فقدان دستگاه عرضه و شارژ بلیت در تعداد زیادی از ایستگاه 
ها اســت. قائمی درباره اینکه چرا برخی از ایستگاه ها فاقد 
متصدی است هم به نقل از مسئولان شرکت واحد می گوید 
این موضوع به شیوع ویروس کرونا بر می گردد که به دلیل 
تعطیلی شهر و نبود مسافر، پرداخت حقوق به متصدیان 
ایستگاه ها دیگر توجیه اقتصادی نداشت. همچنین مسئولان 
شرکت واحد می گویند که تجهیزات مربوط به شارژ و فروش 
بلیت در ایستگاه های فاقد متصدی توسط سارقان دزدیده یا 
تخریب و معیوب شده است. با حضور در ایستگاه های بی آر 
تی مشخص می شود مسافرانی که به عمد از پرداخت هزینه 
بلیت طفره رفته و فرار می کنند، اما در برخی از ایستگاه ها 

نیز مشکل اصلی به نبود یا خراب بودن تجهیزات فروش 
بلیت یا شارژ کارت بلیت ها بر می گردد. در نتیجه با نصب 
و نوسازی دستگاه های عرضه بلیت و البته حضور متصدی 
در ایســتگاه های بی آرتی به میزان قابل توجهی می توان 
جلوی فرار بلیت را گرفــت. درحال حاضر طبق آمارهای 
موجود ۱۵۵ ایســتگاه بی آرتی فاقد متصدی یا دستگاه 
شارژ یا فروش بلیت اســت. از مجموع ۳۱۵ ایستگاه های 
بی آرتی ۱۶۰ ایستگاه دارای متصدی و دستگاه شارژ بلیت 
الکترونیک اســت. با توجه به این مدیرعامل شرکت واحد 
اتوبوسرانی تهران و حومه درخصوص برنامه های این سازمان 
برای جذب متصدی ایســتگاه و نصب دستگاه های شارژ 
به همشهری می گوید:»با توجه به قرارداد جدید و تامین 

دستگاه به تعداد کافی، متناسب با کلیه ایستگاه ها، با رعایت 
صرفه و صلاح در دســتور کار قرار دارد. ایستگاه های فاقد 
متصدی، به علت عدم تامین امنیت دستگاه ها فاقد دستگاه 
 QR کارتخوان است، البته در این ایستگاه ها نیز با نصب
امکان پرداخت کرایه برای شــهروندان میسر شده است.« 
همچنین مهدی علیزاده درباره اینکه شرکت واحد با هدف 
جلوگیری و کاهش فرار بلیت، برای جایگزینی دستگاه های 
بلیت خوان و شارژ بلیت خراب در ایستگاه های بی آرتی چه 
برنامه ای دارند نیز به همشهری می گوید:» به این منظور 
قراردادی به صورت پنج جانبه با محوریت سازمان فاوا منعقد 
شــده است تا از دستگاه های جدید در اتوبوسرانی و مترو 

برای شارژ کارت استفاده شود.«

عضو شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به اینکه اراضی 
نظامی مشجر به عنوان میراث بین نسلی و ذخیره حیاتی 
شهری قلمداد شــده، گفت: اراضی دوشان تپه جهت 
تخلیه امن و فضای لجســتیک زمان بحران در شــرق 
تهران محسوب شده که به دلیل وضعیت منطقه، مورد 
مشــابهی برای آن وجود ندارد. لیکن در جهت توافق با 
نیروی هوایی، ایجاد بلوک های مسکونی می بایست در 
اراضی خارج از این مجموعه تأمین شــده و این اراضی 
صرفا به خدمات چند عملکردی با قابلیت لجستیک مواقع 

بحرانی تبدیل شود.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایسنا، احمد صادقی 
در یکصد و نود و یکمین جلســه شورای شهر تهران و 
در تذکری در خصوص حفظ فضای ســبز و اراضی آزاد 

شده توسط پادگان ها، گفت: شهرداری تهران در توافقنامه 
هایی که با ارکان مختلف نیروهای مســلح تنظیم می 
کند و متعهد می شود در عوض آزاد سازی پادگان های 
درون شهری تراکم مسکونی به نیروهای مسلح دهد، می 
بایســت حفظ باغات و فضای سبز و نیز در نظر گرفتن 
سرانه های خدمات شهری، آموزشی، فرهنگی و همچنین 
در نظر گرفتن ضوابط در حرایم پیرامونی از جمله ارتفاع 
گسلشی را رعایت نموده و تاکید می کنم  در مجوز های 
ماده ۵ و تغییر کاربری های صادر شده تجدید نظر نمایند.  
وی افزود: اراضی نظامی مشجر به عنوان میراث بین نسلی 
و ذخیره حیاتی شهری قلمداد شده که هر میزان نیاز به 
مسکن و خانه سازمانی نیز وجود داشته باشد، اما نمی توان 
نقــش بی بدیل این اراضــی را در مدیریت بحران های 
شهری و فضای تخلیه امن شهری نادیده گرفت. پادگان 

دوشان تپه واقع در منطقه ۱۳ یکی از این اراضی است 
که طی صورتجلسات امنیتی و مدیریت بحران شهری به 
عنوان فضای پشتیبان در نظر گرفته شده است. لیکن 
شاهد هستیم جهت ایجاد مسکن طرحی در کمیسیون 
ماده ۵ مطرح و تغییر کاربری آن به مسکونی و کاهش 
باند پرواز از ۱۸۰۰ متر به ۱۴۰۰ متر طراحی شده است. 
صادقی تاکید کرد: به رغم  نامه شهردار محترم  تهران 
مبنی بر تهاتر تراکم مسکونی خارج از اراضی باند،  بدنه 

شهرداری تمکین نکرده و نامه بلا اقدام مانده است. 
وی افزود:  این اراضی جهت تخلیه امن و فضای لجستیک 
زمان بحران در شرق تهران محسوب گردیده که به دلیل 
وضعیت منطقه، مورد مشابهی برای آن وجود ندارد. لیکن 
اینجانب متذکر می شــوم که در جهت توافق با نیروی 
هوایی، ایجاد بلوک های مسکونی در اراضی خارج از این 

مجموعه تامین شده و این اراضی صرفا به خدمات چند 
عملکردی با قابلیت لجستیک مواقع بحرانی تبدیل شود. 
احمد صادقی در ادامه این جلسه و ضمن اشاره به ارایه 
گزارش مهدی بابایی از ســفر خارجی هیات شهرداری 
تهران گفت:  موضوع نهادینه کردن ارایه گزارش سفر های 
خارجی در صحن شورا اقدام خوبی بوده که استمرار آن 
سبب خواهد شد شهروندان در جریان دستاوردهای سفر 
های خارجی قرار گیرند و نیز از سفرهای بی دستاورد نیز 

جلوگیری به عمل آید.  
صادقی افزود: با این وجود متاسفانه گزارش کامل این سفر 
ها از جمله هزینه کردها، ضرورت سفر، دستاوردها و مدت 
زمان ســفر در سامانه شفاف یا بارگذاری نمی شود یا با 
تأخیر بارگذاری می شود و یا ناقص بارگذاری می شود که 

این امر جای گلایه دارد.

فرار ۷۰ درصدی تهرانی ها از پرداخت هزینه بلیت اتوبوس 

یک عضو شورای شهر تهران:

اراضی دوشان تپه مناسب سکونت نیست

کسب و کار

محدودیت های هوش مصنوعی 
و چگونگی مدیریت آن

برخلاف نسل   های پیشــین هوش مصنوعی که در آن    این 
انســان   ها بودند که درک و تلقی خود از واقعیت را در قالب 
یکسری کدهای برنامه   نویسی شده به هوش مصنوعی تزریق 
می   کردند، هوش مصنوعی جدید و یادگیری ماشینی معاصر 
این توانایی را دارد تا به ســبک خودش دســت به مدل   یابی 
واقعیــت بزند و واقعیت را آن طور که خودش می   بیند به کار 
بگیرد. در واقع هوش مصنوعی جدید آن واقعیت   هایی را که 
درک کرده و چگونگی دستیابی به آن را برای انسان »توضیح 
نمی   دهد« و توسعه   دهندگان سیستم های هوش مصنوعی نیز 
انجام چنین کاری را از ماشین   ها توقع ندارند؛ چراکه نیازی به 
این کار نمی   بینند. به   طورکلی ما انسان   ها بیشتر به دنبال نتایج 
و دستاوردهایی هستیم که هوش مصنوعی برای ما به ارمغان 
می   آورد و به همین دلیل هم هســت که ماشین   ها را مورد 
آموزش قرار می   دهیم و از این طریق انتظار داریم تا بقیه کار 
توسط هوش مصنوعی انجام شود. وظیفه ما پس از جمع   آوری 
واقعیت   ها و نتایج توسط ماشین   ها چیزی نیست مگر تایید و 

پالایش نتایج مطلوب.
گاهی اوقات عملکرد ماشین   ها در فراسوی چارچوب   های درک 
و تجربه بشر باعث می شــود تا هوش مصنوعی دیدگاه   ها و 
پیشنهاد   هایی را تولید کند که اگرچه درست است اما در دایره 
فهم انسان   ها نمی   گنجد و به همین دلیل هم هست که برخورد 
بشــر با این دسته از واقعیت   های معرفی   شده از طرف هوش 
مصنوعی برخوردی همراه با تعجب و ناباوری است؛ چراکه این 
واقعیت   های متفاوت در قالب دانش کنونی بشر قرار نمی   گیرند. 
به همین دلیل هم هست که این رفتار هوش مصنوعی از نظر 
انسان   ها یک نوع محدودیت ماشین   ها در نظر گرفته می شود.

علاوه بر این، هوش مصنوعی این قابلیت را ندارد تا آنچه کشف 
کرده را به   طور کامل منعکس کند و نسبت به آن بازخورد نشان 
دهد، حال    آنکه انســان در تمام دوره   ها پدیده   هایی همچون 
جنگ را تجربه کرده و پس    از آن اقدام به انعکاس درس   هایی 
کرده که آموخته و این کار را به   صورت سرودن شعر و روایت 
داستان و کشیدن نقاشی و بازتعریف تراژدی   های مرتبط با 
جنگ   های معروف تاریخ انجام داده اســت. هوش مصنوعی 
اما از انجام چنین کارهایی عاجز اســت و نمی تواند در مورد 
کشف   هایی که کرده و گره   هایی که از زندگی انسان گشوده 
و دستاوردهایی که داشته داستان   ســرایی و قهرمان   سازی 
کنــد. علاوه بــر این، هوش مصنوعی احســاس خاصی در 
مورد ضرورت   های اخلاقی و فلسفی راجع به منعکس کردن 
فعالیت   ها و دستاوردهایش ندارد و فقط آموخته که یکسری 
روش های خوب را به کار ببندد و به نتایج مطلوبی دست یابد 
و این    یک نقطه   ضعف بزرگ برای هوش مصنوعی محسوب 

می شود.
از سویی دیگر تجربه نشان داده است که حتی هوش مصنوعی 
جدید و پیشــرفته امروز نیز مرتکب اشتباه و خطا می شود. 
به    عنوان    مثال بارها پیش   آمده که نرم   افزار تشخیص تصویر 
گوگل به شکل عجیبی تصویر یک انسان را به   صورت تصویر 
یک حیوان تشــخیص داده یا تصویری را که از یک حیوان 
به او نشــان داده    شــده، به   صورت تصویر یک تفنگ در نظر 
گرفته است. چنین اشتباهاتی از نظر انسان   ها خیلی مضحک 
و خنده   دار به نظر می   رسند؛ اما بارها و بارها از هوش مصنوعی 
سر می   زنند.  این اشتباهات هوش مصنوعی ریشه در عوامل 
مختلفی دارند. تحت تاثیر داده    قرار داشتن یکی از مهم ترین 
نقاط ضعف ماشین   های هوش مصنوعی است؛ چراکه هوش 
مصنوعی بدون در اختیار داشتن داده    نمی تواند الگوهای جدید 
را یاد بگیرد و تنها چیزهایی را تشخیص می دهد که برایش 
تعریف   شده   اند و در برخورد با موقعیت   های خاص و تعریف   نشده 
عاجز باقی می   ماند. به   عنوان    مثال، در مجموعه داده هایی که در 
اختیار ماشین   های خودران قرار می گیرد، چیزی به نام پریدن 
یک گونه گوزن کمیاب به وسط جاده    تعریف    نشده و در نتیجه 
اگر در دنیای واقعی یک گوزن به جلوی یک ماشین خودران 
در حال حرکت بپرد، آن ماشــین هیچ واکنشی در برابر این 

اتفاق از خود نشان نخواهد داد.
یکی دیگر از نقاط ضعف هوش مصنوعی از آنجا سرچشمه 
می گیرد که هوش مصنوعی معمولا به همان سمتی تمایل پیدا 
می کند که آفرینندگان و طراحانش به آن سمت میل دارند؛ 
چراکه در جریان فرآیند آموزش به هوش مصنوعی، داده   هایی 
در اختیار ماشین   ها قرار می   گیرند که مدنظر طراحان است 
و این اتفاق به معنای واقعی کلمه در جریان یادگیری تحت 
نظارت روی می دهد. به   عنوان   مثال یک برنامه بازی شطرنج 
را در نظر بگیرید که طراح آن به انجام یکسری حرکت   ها با 
مهره   هایی خاص تمایل دارد. آنچه در جریان برنامه   ریزی برای 
بازی شــطرنج توسط این برنامه رخ خواهد داد این است که 
هوش مصنوعی به انجام حرکت   هایی تمایل پیدا می کند که 
مطابق با میل و علاقه طراحش هست؛ حتی اگر این حرکت   ها 

بهترین و درست   ترین حرکت   های ممکن نباشند.
یکی دیگر از منابع تشــخیص اشــتباه هوش مصنوعی به 
عدم انعطــاف کافی و قدرت انطباق در ماشــین   های هوش 
مصنوعی مربوط می شــود. مثال اشتباه گرفتن یک حیوان 
بــا یک تفنــگ را در نظر بگیرید: چنین تصویــری به این 
دلیل موجب گمراهی هوش مصنوعی می شــود که دارای 
ظرافت   هایی اســت که به چشم ما انســان   ها نمی   آید؛ اما از 
چشم تیزبین ماشین   ها دور نمی   ماند. همین توجه زیاد هوش 
مصنوعی به جزئیات و ظرافت   هاست که موجب گیج شدن و 
در نتیجه به    اشتباه افتادن ماشین   ها می شود. از سویی دیگر، 
هوش مصنوعی فاقد آن چیزی است که ما انسان   ها به   خوبی از 
آن برخورداریم و به آن »عقل سلیم« می   گوییم. به همین دلیل 
هم هست که ماشین   ها چیزهایی را باهم قاطی می کنند که ما 
انسان   ها به   سرعت و به   آسانی آنها را از هم تشخیص می   دهیم 
و این مشکل در این واقعیت ریشه دارد که قدرت ممیزی و 

انطباق   پذیری هوش مصنوعی پایین است.
شــکنندگی هوش مصنوعی تا حد زیادی انعکاسی است از 
ســطحی بودن آن چیزهایی که یــاد می گیرد. به   طورکلی، 
پیوندهایــی که بر مبنای یادگیری تحت نظارت و یادگیری 
تقویت   شــده بین ورودی   هــا و خروجی   ها ایجاد می شــود 
تفاوت   های عمیقی با تجربیات و مفهوم   سازی   های ما انسان   ها 
دارد. علاوه بر این، چنین شــکنندگی قابل   توجهی تا حدی 
به نبود خودآگاهی در ماشــین   های هوش مصنوعی مربوط 
می شود؛ چراکه ماشین   ها از آنچه نمی   دانند آگاهی ندارند و 
از این    جهت با انســان   ها تفاوت دارند که از خطاهای فاحش 
و چیزهایی که اشتباه بودنشان کاملا مشخص است اجتناب 
می کنند.  در این میان مدیریت ریســک   هایی که می توانند 
دامان هوش مصنوعی فوق پیشــرفته فردا را بگیرند کاملا 
ضروری و حیاتی اســت و این وظیفه محققان، شــرکت ها، 
دولت   ها و البته ســازمان های جامعه مدنی است که در این 
زمینه فعال باشند و هوش مصنوعی یادگیرنده و مولد را به 

مسیر درست و مناسبی هدایت کنند.
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در تهران مازوت سوزی داریم؟
معاون محیط زیست انسانی اداره کل محیط زیست 
اســتان تهران تاکید کرد: از ســال ۹۷ تا کنون در 
نیروگاه ها و صنایع استان تهران مازوت سوزی نداشتیم 
وامیدواریم در سال جاری دستگاه های متولی تلاش 
خود را برای تامین سوخت گاز طبیعی نیروگاه ها و 

صنایع انجام دهند.

به گزارش پیام آشــنا، زهــره عبادتــی افزود: 
خوشبختانه ازسال ۹۸-۹۷ در صنایع و نیروگاه های 
موثر بر آلودگی هوای اســتان تهران، مازوت سوزی 
نداشــته ایم. امیدوارم امسال هم این موضوع مد نظر 
شرکت ملی پخش فرآوردهای نفتی و هم شرکت گاز 
اســتان قرار بگیرد و تمام تلاش خود را برای تامین 
سوخت گاز طبیعی نیروگاه ها و صنایع انجام دهند. هر 
چند که ما تاکید می کنیم نیروگاه هایی که ناگزیر از 
مصرف سوخت دوم در فصل سرد استفاده کنند حتی 
اگر گازوئیل باشد،  گازوئیل استاندارد در این اختیار 

آن ها قرار داده شود.
 وی درباره ضرورت استانداردسازی خروجی دودکش 
صنایع و نیروگاه ها گفت: این موضوع در قانون هوای 
پاک پیش بینی شده است. بر این اساس در صورتی که 
واحدهای صنعتی نتوانند از سوخت استاندارد استفاده 
کنند، باید خروجی دودکش های آن ها استاندارد شود. 
اگر واحدهای صنعتی به سیســتم های فیلتراسیون 
به روز مجهز شوند، متناسب با سوخت سنگین امکان 
ارایه خروجی های استاندارد را دارند. مشکل اینجاست 
که این فرایند بسیار هزینه بر و زمان بر است و  ما در 
اداره کل هواشناسی استان تهران تاکید می کنیم که 
از مصرف سوخت مازوت خودداری شود البته مخازن 

مازوت نیروگاه های پایتخت همچنان پلمپ است.
عبادتی درباره تاثیر استفاده از اتوبوس برقی بر کاهش 
آلودگی هوای تهران گفت: مطالعات ســیاهه انتشار 
نشان می دهد که حدود ۲۴ درصد از آلودگی هوای 
پایتخت ناشــی از ناوگان حمل و نقل عمومی اعم از 
اتوبوس، مینی بوس و تاکسی های فرسوده است. در 
شهر تهران دو مشــکل داریم؛ هم نیاز به نوسازی و 
هم توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی داریم. تعداد 
اتوبوس در حال تردد حدود ۲۵۰۰ دستگاه است که 
بخشی از آن فرسوده است، در حالی که با توجه تراکم 
جمعیتی تهران به بیش از ۱۰ هزار دستگاه اتوبوس 
نیاز است که تا حدودی توسعه حمل و نقل محقق 

شود.
وی اضافه کرد: به نظر می رســد شهرداری در حال 
حاضر در حال نوســازی ناوگان حمل و نقل عمومی 
اســت. از حدود ۴۸۰۰ دســتگاه اتوبوس شهرداری 
تهران، بیش از ۲۰۰۰ دســتگاه از رده خارج شــده 
اســت و باید آن ها را جایگزین کند. به طور قطع هر 
چه قدرحمل و نقل عمومی افزایش یابد، هم ســهم 
خودروهای فرسوده و هم سهم اتوبوس ها در انتشار 

ذرات معلق کمتر از ۲.۵ میکرون کاهش می باید.
معاون محیط زیست انسانی اداره کل محیط زیست 
استان تهران درباره گشت و پایش های محیط زیستی 
همزمان با افزایش آلودگی هوای تهران گفت: گشت 
و پایش های زیست محیطی وظیفه قانونی و مستمر 
ماســت و در طول ســال این کار را انجام می دهیم. 
امســال هم در این زمینه برنامه ریزی ویژه ای برای 
روزهای آلوده به ویژه آذرماه و فصل زمســتان انجام 
داده ایم و گشت  و پایش های شبانه تشدید خواهد شد.

وی اضافه کرد: با توجه بــه اینکه در مواقع اضطرار 
مصوبات مختلفی برای دستگاه های مختلف در سطح 
استان داریم امسال از فرمانداری ها خواستیم نظارت 
لازم را بر اجرای مصوبــات کارگروه اضطرار آلودگی 
هوا داشته باشند. به این منظور برخی فرمانداری ها 
جلسات هماهنگی را تشکیل داده  و دستگاه هایی که 

در این زمینه وظایفی دارند را دعوت کرده اند.

محیط زیـــست

 خانی نژاد- خبرنگار زمان؛ دبیر اول و رئیس کمیسیون 
تلفیق شورای اسلامی شهر کرج گفت: با پرداخت سالانه 
مبلغ ۱۵۰ میلیارد تومان به شرکت های طرف قرارداد بیمه 
تکمیلی، خدمات پایین است و کارکنان شهرداری کرج از 

آن رضایت ندارند.
 مجتبی حاجی قاســمی در نطق پیش از دستور صد و 
چهل و دومین جلســه صحن علنی شــورای اسلامی 
شهر کرج گفت: متاسفانه بیمه تکمیلی طرف قرارداد با 
شــهرداری کرج خدمات مناسبی به کارکنان شهرداری 

نداده و موجب نارضایتی آنان را فراهم کرده است.
دبیر اول شورای اسلامی شهر کرج با انتقاد از شهرداری 

نسبت به پاسخگویی شهردار نسبت به اعضای شورا گفت: 
از ابتدای دوره ششــم تذکراتی از ســوی اعضای شورای 
شهر به شهرداری داده شده که میزان پاسخگویی به این 
تذکرات بسیار ضعیف بوده است، تذکر اعضای شورای شهر 
شان قانونی عضو شورا ست و باید شهردار هر چه سریعتر 

پاسخی که مد نظر عضو شوراست انجام شود. 
حاجی قاسمی افزود: تیم مدیریت شهری با داشتن ۲۱ 
هزار  کارمند و پرسنل در مجموعه مدیریت شهری که به 
همراه خانواده های خود تحت پوشش هستند سالانه مبلغ 
۱۵۰ میلیارد تومان به شرکت های طرف قرارداد پرداخت 
می کنند اما همچنان خدمات شایســته و مناسبی را به 

پرسنل ارائه نمی دهند.
این عضو شورا تاکید کرد: وجود تعداد اندکی از مراکز طرف 
قرارداد، عدم اســتفاده از سامانه به روز پیگیری مدارک 
هزینه کرد، پرداخت هزینه به پرسنل در زمان منطقی، 
سقف تعرفه ها و تعرفه های ملاک عمل خصوصا در بخش 
دندان پزشکی از مهم ترین مواردی است که بارها تذکر 
داده شــده اما توجهی از سوی بیمه طرف قرارداد نشده 

است.
حاجی قاسمی گفت: وقتی این شرکت حداقل ها را رعایت 
نمی کند چرا شهرداری با این مرکز همکاری می کند در 

حالی که سطح خدمات به کارکنان بسیار پایین است. 

سرپرست منطقه ۱ شــهرداری کرج گفت: به دستور 
دادستان کرج دو باب تجاری و یک مورد تغییر کاربری 
تجاری که به صورت غیر مجاز اقدام به بازگشایی درب 

در واحد مسکونی نموده بود پلمب شد.

به گزاش پیام آشنا، مصطفی خدابین گفت: به منظور 
رعایت قوانین و ضوابط شهری و جلوگیری از تخلفات 
ساخت و ساز غیر مجاز دو باب تجاری و یک مورد تغییر 

کاربــری تجاری که پس از چندین مرتبه ابلاغ  اخطار 
به مالک، به صورت غیر مجاز اقدام به بازگشــایی درب 

تجاری در واحد مسکونی نموده بود، پلمب شد.
این مسئول در ادامه خاطرنشان کرد: پلمب واحدهای 
تجــاری مذکور و قراردادن نیوجرســی در مقابل درب 
جدید احداث شده توســط مالک، با هدف ممانعت از 
تغییر کاربری غیرمجاز مسکونی به تجاری انجام شده 

است.

خدابین گفت: این منطقــه بعد از چندین مرتبه ابلاغ 
اخطــار و عدم توجــه مالک، در نهایت بــا اخذ حکم 
دادســتانی و حضور عوامل انتظامی نســبت به پلمب 

تجاری مذکور اقدام شد.
وی در پایان جلوگیری از ساخت و ساز های غیرمجاز 
در ســطح منطقه را حائز اهمیت اعلام کرد و افزود: هر 
گونه ساخت و ساز غیر مجاز و تغییر کاربری بدون پروانه 

جایگاهی در منطقه ۱ ندارد.

پل طبیعت به مناسبت روز جهانی و هفته ملی دیابت به 
رنگ آبی در می آید.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایسنا، همزمان با ۱۴ 

نوامبر مصادف با ۲۳ آبان روز جهانی دیابت، پل طبیعت 
تغییر رنگ می دهد تا اذهان عموم جامعه به این مساله 
معطوف شود.   در سال ۱۹۹۱ فدراسیون جهانی دیابت 
)IDF( و سازمان بهداشت جهانی )WHO( تاریخ ۱۴ 

نوامبر را به عنوان روز جهانی دیابت معرفی کردند؛ این روز 
مصادف است با تاریخ تولد »فردریک بانتینگ« کسی که 

همراه با »چارلز بست« انسولین را کشف کرد.
بر اســاس گــزارش روابط عمومی منطقــه فرهنگی و 

گردشــگری عباس آباد، حلقه آبی رنگ دیابت در سال 
۲۰۰۷ و پس از تأیید سازمان ملل متحد به عنوان نماد 
رسمی دیابت انتخاب شد تا نشان واحدی برای افزایش 

آگاهی دنیا در مورد اپیدمی دیابت باشد.

کارکنان شهرداری کرج از بیمه تکمیلی طرف قرار داد  رضایت ندارند

۲ واحد تجاری غیرمجاز در منطقه ۱ کرج پلمب شد

پل طبیعت به مناسبت روز جهانی دیابت آبی می شود

ابتلای به مصرف گرایی عمده ترین 
عامل فرسایش بافت تاریخی است

محمدرضا اولیا

مرمت کردن یک فرهنگ است و حاصل یک نگرش فرهنگی. 
تعمیر در بسیاری از عرصه های زندگی مردم یزد تجلی داشته 
است. همه  ساکنین اصیل یزد به دیگ سنگی بندزده آشنا 
هستند. از طریق بند زدن بود که امکان استفاده  زیادتری از 
آن وسیله فراهم می شد. به یاد داریم حرفه ای به نام چینی 
بندزنی داشتیم که تکه تکه  ظروف در هم شکسته را از طریق 
بند زدن با هم ترکیب می کردند و از طریق اتصال، شرایطی به 
وجود می آمد که مجدد امکان استفاده از ظرف را برای مدت 
بیشتری فراهم می کرد. متأسفانه این حرفه تقریباً فراموش 
شــده است. یا حرفه هایی مانند رفوگری که در حال حاضر 
نشانی از آنها نیست. در دوران گذشته لباس وصله دار پدیده  
رایج بود و در واقع جامعه به فرهنگ قناعت پایبند بود و تجلی 
چنین بینشی از آمیزه ای دینی سرچشمه می گرفت. فرهنگ 

قناعت در طیف گسترده ای از زندگی مردم جاری بود.
از دوران تجدد به این سو به تدریج فرهنگ قناعت کمرنگ 
شد و فرهنگ مصرف به ویژه مصرف کالاهای وارداتی آن هم 
از غرب جایگزین شد. طبیعی است یک کالا که معماری هم 
نمونه ای از آن اســت باید دور انداخته شود و کالای جدید 
مصرف شود. انسان امروزی تبدیل به کسی شده که درآمد 
بیشتری کسب می کند تا کالای بیشتر مصرف کند و پول 
بیشتری به جیب سرمایه دار جهانی بریزد. تا زمانی که ما به 
این مسئله مبتلا هستیم هر چیزی که رنگ کهنگی داشته 
باشــد باید کنار رود به جز اینکه دارای ارزش باشد. ابتلای 
به مصرف عمده ترین عامل فرســایش بافت تاریخی است. 
سیاست غیر مدبرانه ای که در شهرسازی در دهه  اخیر اعمال 
کرده ایم متأثر از بینش سرمایه داری است، در حالی که بافت 
سنتی ما مؤثر از بینش فرهنگی بود. )در گفتگوی منتشر 

شده در مجله  فرهنگ یزد، ش ۱۶، سال ۱۳۸۲(

منبع: گفتار

دیدگاه

شهردار کرج گفت: توجه به مطالبات و درخواست 
های مردمی باید در عملکرد و جهت گیری های ما 
قابل مشاهده باشد و مدیران شهری حق فراموشی 
وعده ها و ایجاد و خلق بدبینی نسبت به مدیریت 
شهری در بین شهروندان را ندارند؛ ما خادم مردم 
هستیم و این خدمتگزاری باید صادقانه و سلامت 

و عملگرایانه باشد.

به گزارش پیام آشنا، مهرداد کیانی گفت: ما 
از مطالبه گری اســتقبال می کنیم و بنای حل 
مشکلات شهری را داریم اما نباید فراموش کنیم 
که برخی کمبودها و محرومیت ها و معضلات در 
طول چندین دهه ایجاد شده اند و بعضأ ریشه های 
فرهنگی و اجتماعی هم دارند لذا انتظار ریشه کنی 
آنها در یک بازه زمانی کوتاه منطقی و کارشناسی 
نیست، لکن قطعأ حرکت و مسیری که آغاز شده 
دســتاوردهای بســیار خوبی را به همراه خواهد 

داشت.
این مســئول ادامه داد: مدیران ارشــد شهرداری 
موظف به برگزاری جلسات دیدار مردمی به صورت 
منظم در ســطح محلات و شــهرک های کرج 
هستند تا از نزدیک با مردم دیدار و گفتگو کرده و 

در جریان مطالبات و نقطه نظرات ایشان قرار گیرند 
و همچنین گزارشی از عملکرد دوره ششم مدیریت 
شــهری را ارائه کنند؛ بسیاری از اقدامات عمرانی 
و زیرســاختی ما کم سابقه بوده و ضرورت دارد تا 
جهت امیدآفرینی، ایجاد همدلی و تقویت مشارکت 

های شهروندی به خوبی بازگو و تبیین شوند.
کیانی ادامه داد: ما بایــد با کار و تلاش  و تعریف 
پروژه های عمرانــی و تکمیل آنها و ایجاد تغییر 
در چهره محلات، با زبان خدمت با مردم صحبت 
کنیم؛ اینکه معبری آسفالت می شود یا بوستانی 
افتتاح می گردد و چهره شهر زیباتر می شود، این 
ها از دید مردم پنهان نیســت و گزارش عملکرد 
مصور است همانطور که وجود مشکلات نیز خاطر 

شهروندان را مکدر می نماید!
شهردار کرج تصریح کرد: بنده در خصوص معضل 
سد معبر و برخی کمبودهای حوزه خدمات شهری 
با صراحت لهجه تذکرات لازم را داده و با مدیران 
مربوطه اتمام حجت نموده ام و انتظار می رود که 
مردم نیز شاهد اهتمام جدی ما در جهت کاهش 
و مدیریت مشکلات باشند تا اعتماد افکار عمومی 
نسبت به نهاد خدمتگزار شــهرداری خدشه دار 

نشود.

شهردار کرج:

توجه به مطالبات مردمی باید در عملکرد ما قابل مشاهده باشد 

اداره آموزش و پرورش ناحیه دو کرج و شهرستان فردیس در نظر دارد، نسبت به اجاره فضاهای مازاد بر نیاز جهت تشکیل آموزش از راه دور واقع 
در مدرسه المهدی، مدرسه کوثر، مدرسه البرز و یک باب مغازه واقع در فلکه چهارم منظریه به متقاضیان واجد شرایط به صورت اجاره بها به مدت 
یک سال طبق نظریه کارشناس رسمی دادگستری اقدام نماید. متقاضیان می توانند از تاریخ ۱4۰۲/۰8/۲5 به سامانه تدارکات ستادیران مراجعه نمایند. 

تلفن تماس: 3۲8۰6۷۰۱
  شناسه آگهی: ۱6۰3836

اداره آموزش و پرورش ناحیه دو کرج و شهرستان فردیس
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زنان و خانواده

متخصصان می گوینــد حدود ۱۵ درصــد از دلایل 
ناباروری نه دست زن است و نه تقصیر مرد، و علت یا 
علل آن هنوز در علم پزشکی ناشناخته است اما دلایل 
۸۵ درصــد ناباروری ها به خود زن و مرد برمی گردد و 
می توان آن را تا حدی با تکنیک های مختلف برطرف 

کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از همشهری آنلاین، 
حدود ۲۰ درصد از زوج های ایرانی نابارور هســتند؛ 
یعنــی تقریبا از هر ۵ زوج ایرانی، یک زوج مشــکل 
ناباروری دارند. متخصصان می گویند حدود ۱۵ درصد 
از دلایل ناباروری نه دست زن است و نه تقصیر مرد و 
علت یا علل آن هنوز در علم پزشکی ناشناخته است 
امــا دلایل ۸۵ درصد ناباروری ها بــه خود زن و مرد 
برمی گردد و می توان آن را با درمان ها و تکنیک های 

مختلفِ کمک باروری تا حدودی حل و برطرف کرد.
یکی از روش هــای درمان ناباروری، تکنیک IVF یا 

کاشــت بچه است که بین خود پزشکان به »باروری 
 In Vitro مخفف IVF .آزمایشگاهی« معروف است
Fertilization و به معنی »بارور کردن تخمک در 
آزمایشگاه« است. در این روش، اسپرم مرد و تخمک 
زن در یک آزمایشگاه ترکیب می شوند و جنین های 
حاصل شده در رحم قرار داده می شوند. این روش به 
گفته کارشناسان بین ۳۰ تا ۳۷ درصد جواب می دهد؛ 
یعنی از حدود ۱۰۰ زوج که انجام می دهند، فقط ۳۷ 

درصد بارور می شوند.
بســیاری از زوج ها علاوه بر انجــام IVF، تمایل به 
تعیین جنسیت فرزند خود نیز دارند و پول بیشتری 
می پردازند تا جنینی با جنسیتی که خود می خواهند، 

تشکیل شود. 
محمدابراهیم پارسانژاد، فلوشــیپ نازایی )IVF( و 
رئیس هیات مدیره انجمن علمی تخصصی باروری و 
ناباروری ایران، در پاســخ به این سوال که آیا تعیین 
جنســیت در روش IVF صد درصد جواب می دهد، 

می گوید: اگر علمی برخورد کنیم، تعیین جنسیت 
۱۰۰ درصد جواب می دهــد. چون ما از همان ابتدا 
جنســیت جنین را تعیین می کنیــم و در رحم زن 
 IVF می گذاریم. فقط بســتگی دارد که زن با روش
بارور شود که باید بگویم احتمال باروری با این تکنیک 

فقط ۳۷ درصد است.
این فلوشیپ نازایی درباره احتمال باروری با تکنیک 
IVF توضیح می دهــد و می گوید: در این تکنیک، 
تخمک از زن و اسپرم از مرد گرفته می شود و در لوله 
آزمایش با هم ترکیب می شوند که تبدیل به جنین 
می شود. جنین ایجادشــده ۴ تا ۵ روز در آزمایشگاه 
نگهداری می شود و بعد به رحم زن منتقل می شود. از 
شروع پروسه IVF تا زمان تشکیل جنین حدود یک 
ماه یا کمی بیشتر طول می کشد. یکی دو روز هم طول 

می کشد تا جنین از لوله رحم وارد رحم شود.
به گفته پارســانژاد، بارداری به روش IVF در بهترین 
مراکز ناباروری دنیا هم بیــن ۳۰ تا ۳۷ درصد جواب 

می دهد؛ یعنــی از حــدود ۱۰۰ زوج که IVF انجام 
می دهند، فقــط ۳۷ درصد )حدود یک ســوم( بارور 
می شــوند. با این توضیحات بایــد بگویم تعیین صد 
درصدی جنسیت فقط به احتمال باروری زن در این 
 IVF تکنیک بستگی دارد. اگر باروری زن با تکنیک
موفقیت آمیز باشــد، جنسیت جنین هم قطعا همان 
خواهد شــد که خود والدین در ابتداری کار خواسته 

بودند.
رئیس هیات مدیره انجمن علمی تخصصی باروری و 
ناباروری ایران در پاســخ به این سوال که آیا احتمال 
دوقلوزایی و چندقلوزایی در روش IVF بالا اســت، 
می گوید: القای این حرف که کاری می کنیم که شما 
بیشــتر از تک قلو به دنیا بیاروی، جسارت به شعور 
مردم است. داروهایی که ما تجویز می کنیم، احتمال 
دوقلوزایی را کمی بالا می برد اما این طور نیســت که 
بگوییم احتمال چندقلوزایی در روش IVF بالا و ۱۰۰ 

درصدی است.

به گفته این فلوشــیپ نازایی، احتمال دوقلوزایی در 
روش IVF هفت تا هشت درصد و احتمال سه قلوزایی 
فقط دو درصد اســت. حالا نه این که هرکس سه قلو 
دارد، حتما IVF کرده است. من خودم سه قلو دارم و 

آن زمان هم IVF هنوز ابداع نشده نبود.
رئیس هیات مدیره انجمن علمی تخصصی باروری و 
ناباروری ایران درباره شرایط تعیین جنسیت می گوید: 
این طور نیست که هرکس از راه رسید، بگوید جنسیت 
بچه ام فلان باشد و ما هم قبول کنیم. چون اگر بخواهیم 
دست باز عمل کنیم، توازن بین جمعیت دختران و 
پسران در جامعه به هم می خورد. تعیین جنسیت هم 

جنبه اخلاقی و قانونی دارد و هم جنبه علمی.
پارسانژاد با اشاره به این که این کار شیوه نامه و قانون 
دارد، توضیح می دهد: یکی از قوانین این است که هیچ 
زنی در بارداری اول نمی تواند چنین درخواستی داشته 
باشد. اگر زنی دو فرزند پسر دارد و یک دختر بخواهد 
یا برعکس، می تواند درخواست تعیین جنسیت بدهد.

قابلیت تعیین جنسیت جنین با تکنیک آی وی اف صحت دارد؟
یامین پور: موضوع فلسطین در 

مجامع جوانان جهان اسلام تبیین 
شود

معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان در نامه ای به رئیس مجمع 
جوانان سازمان همکاری اســلامی با محکوم کردن جنایات رژیم 
صهیونیستی علیه مردم غزه خواستار تبیین و آگاهی بخشی نسبت 
به فلسطین در مجامع جوانان جهان اسلام شد که استقبال رییس 

مجمع جوانان سازمان همکاری اسلامی را به دنبال داشت.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از وزارت ورزش و جوانان،  رییس 
مجمع جوانان سازمان همکاری اسلامی )ICYF( روز یکشنبه در 
پاسخ به نامه وحید یامین پور مبنی بر اقدامات مشترک علیه جنایات 
رژیم غاصب اسرائیل، ضمن تقدیر از پیشنهادات شورای عالی جوانان 
ایران بر تقویت همکاری با وزارت ورزش و جوانان ایران در موضوع 

فلسطین تاکید کرد.
طاها آیهان در پاسخ به این نامه که خواستار تبیین و آگاهی بخشی 
نســبت به موضوع فلسطین در مجامع جوانان جهان اسلام با ارایه 
پیشنهاداتی به این مجمع شده بود، از مواضع شورای عالی جوانان در 
موضوع فلسطین قدردانی کرد و ابتکارات شورای عالی جوانان ایران 
را گامی مهم در حمایت از آرمان فلسطین دانست؛ وی همچنین بر 

اقدامات مشترک دوطرف در موضوع فلسطین تاکید کرد.
در بخشــی از این نامه آمده است: نامه اخیر شــما را که در آن بر 
تجاوزات فجیع رژیم صهیونیستی به ملت فلسطین در هفت دهه 
گذشته و نیاز به میزبانی از فعالیت های مختلف برای افزایش آگاهی 
در مورد ظلم و ستم سیستمی مستمری که با آن روبه رو هستند، 
تأکید کرده اید، دریافت کردم. قبل از هر چیز، من از شــورای عالی 
جوانان جمهوری اسلامی ایران به خاطر همه ابتکاراتش در حمایت از 

آرمان فلسطین تقدیر می کنم.
آیهان با ارایه پیشــنهادی مبنی بر تشکیل یک جلسه حضوری یا 
آنلاین با وزارت ورزش و جوانان ایران برای بررسی بیشتر این موضوع، 
تاکید کرد: به همین منظور همچنین بر اشــتیاق خود برای ادامه 
تقویت روابط نهادی و همکاری با وزارت ورزش و جوانان جمهوری 

اسلامی ایران در هر موضوعی در مورد فلسطین تاکید می کنم.
هفته گذشــته وحید یامین پور معاون امور جوانان وزارت ورزش و 
جوانان در نامه ای به رییس مجمع جوانان سازمان همکاری اسلامی 
ضمن محکوم کردن جنایات رژیم صهیونیســتی علیه مردم غزه 
خواستار تبیین و آگاهی بخشی نسبت به موضوع فلسطین در مجامع 
جوانان جهان اسلام، فعالیت های رسانه ای و ایجاد موج محکومیت 
جوانان علیه رژیم غاصب، برگزاری همایش جوانان جهان اسلام با 
موضوع حمایت از غزه و برگزاری جشنواره های هنری در جهان اسلام 

با موضوع جنایات رژیم صهیونیستی شده بود.

دستورالعمل خوداظهاری بهداشتی 
اصناف ابلاغ شد

دستورالعمل نوین خودکنترلی و خوداظهاری بهداشتی مراکز و اماکن 
عمومی به منظور تکمیل چرخه نظارت بهداشت توسط وزیر بهداشت 

به دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی سراسر کشور ابلاغ شد.

به گزارش پیام آشنا، به استناد اصل ۱۳۸ قانون اساسی، بند دو 
ماده یک قانون تشکیلات و وظایف وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی مصوب خرداد و ماده ۱۷ قانون نظام صنفی کشور ۱۳۶۷ 
و در راســتای اجرای مواد ۲۴، ۲۵ و ۴۱ آئین نامه اجرایی ماده ۱۳ 
قانون اصلاح ماده ۱۳ مواد خوردنی، آشامیدنی، آرایشی و بهداشتی و 
تبصره ذیل ماده )۱۵( مصوبه شورای عالی اداری در خصوص حقوق 
شهروندی در نظام اداری، دستورالعمل خودکنترلی و خوداظهاری 

بهداشتی مراکز و اماکن عمومی ابلاغ شد.
اصناف مندرج در آئین نامه مذکــور، اتحادیه ها، اتاق های اصناف، 
سایر دستگاه های ذیربط، دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی 
ملزم به رعایت این دستورالعمل هستند. این دستورالعمل مشتمل 
بر ۶ فصل و ۱۷ ماده و ۹ تبصره اســت و جایگزین ضوابط اجرایی 
انجام خدمات ممیزی بهداشتی دفاتر خدمات سلامت ابلاغی خرداد 
۱۳۹۷ و دستورالعمل شرکت ها و مؤسسات مشاوره ای خودکنترلی و 

خوداظهاری بهداشتی بوده و از تاریخ ابلاغ، لازم الاجرا است.

تبعات پلاسما فروشی در کشور
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران، بر اهمیت مدیریت مصرف 

خون در بیمارستان های کشور تاکید کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، مصطفی جمالی مدیرعامل 
ســازمان انتقال خــون ایران گفت: بیــش از ۳ میلیون خون و 
فرآورده های خونی در کشور مصرف می شود و از هر سه نفر، یک 
نفر تا پایان عمر نیازمند دریافت خون خواهد بود. جمالی، به روز 
شــدن آزمایش های خون را مورد تاکید قرار داد و گفت: به روز 
نشدن آزمایش ها، امکان بروز خطا در انتقال خون را منجر می شود. 
وی ادامه داد: اگر زنجیره ســرد در انتقال خون و فرآورده رعایت 

نشود، امکان آلودگی وجود دارد.
جمالی گفت: این قبیل موضوعات در سمینار پیش رو، آموزش 
داده می شود. وی با عنوان این مطلب که تا جای ممکن از تزریق 
خون و فرآورده باید امتناع شود، افزود: خون و فرآورده های خونی 
باید به درســتی مصرف شود. ضمن اینکه تزریق خون می تواند 
حساسیت زا باشد و بهتر است در مصرف خون برای بیمار، دقت 
شود. جمالی ادامه داد: قبل از تزریق خون، باید نسبت به اهمیت 
مصرف خون مطمئن شــد. بحث گزارش عــوارض خون، حائز 
اهمیت اســت. وی افزود: بیش از ۵۰ هزار گزارش عوارض خون 

در چند سال گذشته داشته ایم.
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران گفت: خون های نادر، موضوعی 
است که در بیمارســتان ها کشف می شود. جمالی در خصوص 
درخواست اهدای خون برای مردم غزه، اظهار داشت: خون باید 
در شرایط و دمای مناسب ارسال شود که تقریباً غیرممکن است 
و امکان ارســال خون نداریم. اما، امکان ایجاد پایگاه انتقال خون 
در آن منطقه را داریم. وی درباره ذخیره خون در کشــور، افزود: 
ذخایر خون و فرآورده های خونی، خوب است و ۲ برابر شده، اما 
همچنــان باید یادآوری کنیم که مردم خون اهدا کنند. جمالی 
درباره خون مصنوعی نیز گفت: چنین موضوعی نه در ایران، بلکه 
در دنیا هم وجود ندارد و منتفی است. مدیرعامل سازمان انتقال 
خون ایران، در واکنش به خرید پلاسما از هموطنان، اظهار داشت: 
ما معتقدیم اهدای پلاسما مثل اهدای خون باید داوطلبانه باشد. 
زیرا، خرید پلاسما، با مشکلاتی همراه است. وی در همین زمینه 
افزود: بعضاً یک فرد در طول سال، ۳۶ تا ۴۸ بار پلاسما در قبال 
دریافت مبلغی اهدا می کند که باعث می شود فرد به دلیل اینکه 
مکرر پلاسما می دهد، آنتی بادی خون او از دست می رود و مستعد 
بیماری می شود. جمالی گفت: در هنگام دریافت پلاسما، سوالاتی 
از داوطلب پرسیده می شود مبنی بر اینکه آیا رفتار پرخطر داشته 
و اینکه هپاتیت دارد یا خیر و.... تا سلامت پلاسما تضمین شود. در 
حالی که فرد برای دریافت پول، احتمال دارد این عارضه ها را پنهان 
کند و عنوان نکند. مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران ادامه داد: 
۳۶ بار اهدای پلاسما به ازای هر نوبت، ۵۰۰ هزار تومان؛ داوطلبانه 

بودن اهدای پلاسما را زیر سوال می برد.

شایعترین علائم کمبود ویتامین دی 
در بدن 

کمبود ویتامین دی یکی از شایع ترین کمبودهای تغذیه ای در 
جهان است. اگر ویتامین دی کافی را از طریق رژیم غذایی یا قرار 
گرفتن در معرض نور خورشید دریافت نکنید، با سطوح پایین 
این ویتامین در بدن مواجه خواهید شد و در این میان برخی 
بیماری ها و مصرف برخی داروها تولید ویتامین دی را در بدن 

دشوار می کنند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از »وری ول هلث«، سطوح پایین 
ویتامین دی باعث ضعف عضلانی، خستگی، ریزش مو و سایر 
علائم می شــود. ویتامین دی بر اکثر سیستم های بدن تاثیر 

می گذارد و برای سلامت عمومی مهم است.
بدن شما برای جذب کلسیم به ویتامین دی نیاز دارد و کلسیم 
برای سلامت استخوان ها بسیار مهم است و ویتامین دی نیز برای 

عضلات، سیستم عصبی و سیستم ایمنی اهمیت دارد.
علائم کمبود ویتامین دی عبارتند از: مشکلات خواب،  خستگی، 
درد استخوان و درد و ضعف عضلانی، انقباضات عضلانی، لرزش 
یا گرفتگی )اسپاسم(، افسردگی، تغییرات خلق وخو، ریزش مو، 
بی اشتهایی، رنگ پریدگی پوست، سوزن سوزن شدن دست و پا 

و کاهش سیستم ایمنی در برابر بیماری ها.
ویتامین دی شــاید تاثیر مستقیمی بر تغییرات وزن نداشته 
باشــد، با این حال، عوامل مرتبط به آن در کاهش یا افزایش 
وزن موثرند از جمله علائمی مانند بی اشتهایی و خستگی، برخی 
شرایط پزشکی و داروها، چاقی، داروهای کاهش وزن و جراحی 

کاهش وزن.
بنابر اعلام ایندیپندنت، ممکن است به دلیل رژیم غذایی، قرار 
نگرفتن در معرض نور خورشید یا به  دلیل برخی بیماری ها یا 
داروها به کمبود ویتامین دی مبتلا شوید. بنابراین تشخیص و 
شروع درمان بسیار مهم است زیرا کمبود شدید ویتامین دی در 

کودکان به راشیتیسم یا نرمی استخوان منجر می شود.
از نشانه های راشیتیسم می توان به بدشکلی استخوان ها، توقف 

رشد در استخوان ها و استخوان های شکننده اشاره کرد.
کمبود ویتامین دی در بزرگســالان هم به موارد زیر منتهی 

می شود:
استئومالاســی: نرم شدن اســتخوان ها که نسخه بزرگسالی 

راشیتیسم است.
استئوپنی: تراکم استخوان پایین که پیش زمینه پوکی استخوان 

است.
پوکی استخوان: وضعیتی که با استخوان های ضعیف و شکننده 
تعریف می شــود. استخوان ها در این حالت به راحتی شکسته 

می شوند.
کمبود ویتامین دی در بدن همچنین با بیماری های مزمن مانند 
سرطان، بیماری قلبی، دیابت، بیماری های مربوط به سیستم 

ایمنی و اختلالات عصبی و روانی در ارتباط است.
برای اندازه گیری سطح ویتامین دی در بدن می توانید از طریق 

مراجعه به پزشک تخصص و آزمایش خون اقدام کنید.
در برخی موارد بیماری های دیگر علائم مشابه کمبود ویتامین 
دی در بدن را نشــان می دهند. به  عنوان مثال، علائمی مانند 
ضعف عضلانی، خستگی و مشــکلات خواب می تواند شبیه 
بیماری های مزمن از جمله ام اس باشد. همچنین علائمی مانند 
کم اشتهایی، غم، اندوه و تغییرات خلقی شاید نشانه های اختلال 

خلقی مانند افسردگی اند.
در چنین مواردی بهتر است تمام نشانه ها را به پزشک متخصص 

شرح دهید.

تازه های سلامت

گوناگون

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو با 
اشاره به اینکه زمان تامین داروی بیماران خاص بسیار 
حیاتی است، گفت: داروهای تک نسخه ای تا پیش از 
این در مدت چهار ماه تامین می شد اما اکنون بیماران 
بدون نیاز به مراجعه حضوری می توانند داروی خود را 

ظرف مدت ۱۰ روز تهیه کنند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایســنا، محمد 
پیکان پور با اشاره روند تهیه داروهای تک نسخه ای 
اظهار کرد: داروهای تک نسخه ای داروهایی هستند 
که در فهرســت دارویی کشور قرار ندارد و در موارد 

خاص در صورت تشخیص پزشک متخصص برای 
برخی بیماران تجویز می شــوند، بر این اساس این 
داروهــا تا پیش از این به صورت موردی و از طریق 
مراجعه به سازمان غذا و دارو، ثبت درخواست و ارائه 
مدارک، طرح در کمیته ماده ۹، معرفی به شرکت 
واردکننده )در صورت تایید در کمیته( و پرداخت ۵۰ 
درصد قیمت تمام شده دارو به شرکت، وارد می شد 
که ممکن بود فرایند واردات دارو تا چهار ماه به طول 
انجامد و چه بســا با تاخیر به دست بیمار برسد که 
حتی در بعضی از موارد متاسفانه زمان درمان از دست 

می رفت.

وی افزود: با اقدامات صورت گرفته در اداره کل دارو، 
نیاز سالانه کشور به داروهای تک نسخه ای احصا و 
این داروها به صورت یکجا سفارش گذاری و تامین 
شــد، همچنین با ایجاد زیرســاخت لازم، امکان 
https:// ثبت درخواست از طریق سامانه خدمت
khedmat.fda.gov.ir  مهیا شــده اســت و 
بیماران در هر نقطه از کشــور مــی توانند مدارک 
پزشــکی خود را در سامانه بارگذاری کرده و پس از 
تایید آن، ظرف ۱۰ روز داروی خود را از داروخانه های 

تعیین شده تحویل گیرند.
مدیرکل داروی سازمان غذا و دارو خاطرنشان کرد: با 

توجه به اینکه داروهای تک نسخه ای به صورت یکجا 
تامین می شود میانگین قیمت سبد داروهای تک 
نسخه ای ۴۰ درصد کاهش یافته است، به طور مثال 
یک نوع دارو تا پیش از این با هزینه ۵۶ یورو تامین 
می شد، اما درحال حاضر با ۱۹ یورو)برند اصلی( قابل 

دسترس بیمار است.

تامین داروهای تک نسخه ای طی ۱۰ روز
 و با کاهش قیمت 4۰ درصدی

کارشناس گروه تجویز و مصرف منطقی و اطلاع رسانی 
فرآورده های سلامت سازمان غذا و دارو با اشاره به افزایش 
مسمومیت های اتفاقی در یک سال و نیم اخیر بر لزوم 
مراقبــت از کودکان در برابر برخی گیاهان آپارتمانی از 

جمله “ دیفن باخیا و خرزهره “تاکید کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ســازمان غذا و دارو، 
راضیه کشاورز گفت: برخی از گیاهان آپارتمانی که ظاهر 
زیبایی دارند موجب جلب  توجه کودکان شده و با خوردن 
قســمتی از آن گیاه توسط کودک باعث مسمومیت و 
حتی مرگ آنها می شــود. وی اظهار کرد: گیاه دیفن 
باخیا یکی از گیاهانی است که از تمامی قسمت های گیاه 
اعم از برگ ، ساقه و ریشه آن شیره ای استخراج می شود 
که حاوی ترکیب اگزالات کلسیم است که این ترکیب 
موجب سوزش در پوست یا تورم در دهان، زبان و حلق 
شــده و گاه موجب عدم تکلم و حتی خفگی می شود. 
کشاورز تاکید کرد: افرادی که به  قصد تکثیر و قلمه زدن با 
این گیاه سروکار دارند باید از دستکش استفاده کنند، چرا 
که مواجه پوست با شیره این گیاه موجب ایجاد تحریکات 

پوستی یا آلرژی های گوناگون می شود.
 بــه گفته وی، گیــاه کالادیوم نیز گیاهی اســت که 
مسمومیت توسط آن شایع بوده و همه قسمت های آن 
حاوی مواد سمی است در صورت خورده شدن آن علائم 
گوارشی، سوزش و تورم در زبان و لب ها را ایجاد می کند.

مسمومیت با گیاه خرزهره بر سلامت قلب تاثیر 
می گذارد

کشاورز در ادامه با بیان اینکه گیاه خرزهره نیز از جمله 
گیاهانی است که به دلیل داشتن ترکیبات گلیگوزیت  ها 
تمامی قســمت های آن اعم از ریشه، ساقه، برگ و گل 
به شدت سمی بوده و موجب ایجاد مسمومیت شدید 
می شوند، گفت: این مسمومیت بر روی قلب تأثیر گذاشته 
و ممکن اســت موجب ایست قلبی شــود. وی افزود: 
استنشــاق دود خرزهره نیز زمانی که سوزانده می شود 
موجب ایجاد مســمومیت در قلب می شود، افراد وقتی 
می خواهند گیاهی را تهیه کنند باید اطلاعات لازم را در 
مورد آن گیاه و نام درســت آن را بدانند. این کارشناس 
در سازمان غذا و دارو با اشاره به اینکه مسمومیت های 
اتفاقی نیز بیشتر شده است، افزود: این مسمومیت ها طی  
سال های قبل از ۱۴۰۱ حدود ۴۰ درصد از مسمومیت ها 
را شــامل می شدند؛ اما در سال ۱۴۰۱ و نیمه اول سال 
۱۴۰۲ تعداد این مسمومیت ها روبه افزایش بوده است؛ 
چنان که نزدیک به ۵۰ درصد از مســمومیت های حال 

حاضر، مسمومیت های اتفاقی است.
وی اظهــار کــرد: بــا توجه  به رونــد رو بــه  افزایش 
مسمومیت های اتفاقی باید نکات استفاده از داروها، صنایع 
شیمیایی مانند شوینده های خانگی و غیره را مورد توجه 
قرار داد تا نحوه پیشگیری از این مسمومیت ها بیشتر 

اطلاع رسانی شود.

دریافت مشــاوره از مراکز DPIC و نجات جان 
مسمومان

کشاورز ادامه داد: از سوی دیگر یک فرد مسموم یا همراه 
او ممکن است نحوه برخورد با این مسمومیت ها و اقدامات 
لازم را ندانند، در همین راســتا یک سری از مراکز به نام 
مراکز اطلاع رســانی داروهای و ســموم )DPIC( دفتر 
نظارت و پایش فرآورده های سلامت در تمامی کشور فعال 
و در آنها داروســازها و پزشکان پس از گذراندن دوره های 
آموزشــی در آنها مشغول به فعالیت هستند و در زمینه  
مشــاوره های دارویی و نحوه مصرف منطقی دارو به افراد 

مشاوره می دهند. 
وی تاکیــد کرد: افراد برای مشــاوره های دارویی و نحوه 
مصرف داروها، پیشــگیری از هر نوع تداخل دارویی و یا 
عوارض با مراکز DPIC تماس گرفته و مشاوره های لازم 

را دریافت کنند.
 کشاورز یادآور شد: این مراکز علاوه بر مشاوره ها دارویی 
همچنین در زمینه انواع مسمومیت اعم از دارویی، الکل، 
مواد مخدر، ســموم دفع آفات کشاورزی و شوینده های 
خانگی فعال هســتند که افراد با تماس به سامانه ۱۹۰ 
داخلی ۳ و سپس داخلی ۲ می توانند در زمینه پیشگیری 
از مسمومیت ها مشاوره لازم را دریافت کنند. این مراکز 

به صورت ۱۲ ساعته از ۸ صبح تا ۸ شب فعال هستند.

القای استفراغ برای نجات جان افراد مسموم درست 

است؟
این کارشناس ســازمان غذا و دارو با بیان اینکه برای هر 
مسمومیتی نیاز القای استفراغ یا نوشاندن آب وجود ندارد، 
افزود: در مسمومیت با شوینده های خانگی القای استفراغ 
گاهی اوقات وضعیت فرد مسموم را بدتر یا وخیم تر می کند، 
به همین دلیل باید برای برخورد و انجام اقدامات صحیح 
مشاوره های لازم را دریافت کنند. افراد بسیار زیادی پس از 
دریافت این مشاوره ها از خطر رها شده و حتی نیازی به 
مراجعه بیمارستانی نداشته اند. وی اظهار کرد: اگر نیاز به 
 DPIC پیگیری و تداوم درمان باشد، همکاران ما در مراکز
راهنمایی اقدامات حیاتی و اولیه را مشاوره داده و افراد پس 
از آن برای اخذ درمان بعدی به این مراکز مراجعه می کنند. 
کشاورز در ادامه با اشاره به خطر مسمومیت افراد در منازل 
اظهار داشت: بیش از ۹۰ درصد مسمومیت ها در منازل رخ 
می دهند و حدود ۱۰ درصد از مسمومیت ها هستند که در 
مشاغل صنعتی و کارخانه جات رخ می دهند به همین دلیل 
دانستن نکات اولیه پیشگیری از مسمومیت ها برای نجات 

جان افراد لازم است.
قابل ذکر است؛ ساعات اولیه مسمومیت، ساعات حیاتی 
برای نجات جان افراد محسوب می شوند به همین علت 
آموزش و راهنمایی هایی که لازم است تا اقدامات مؤثر را 
انجام دهند بسیار مهم است. اگر فردی با یک فرد مسموم 
مواجه شد ضمن حفظ خونسردی با ۱۹۰ تماس گرفته و 

مشاوره های لازم را انجام دهند. 

هشدار مسمومیت کشنده با گیاهان »دیفن باخیا و خرزهره« برای کودکان

اداره کل حقوقی قوه قضاییه با صدور یک نظریه 
مشــورتی اعلام کرد که مطالبه بخشی از مهریه 
اجرا  به  و  دادگاه خانواده  از طریق طرح دعوا در 
گذاشتن بخش دیگری از مهریه در اجرای ثبت، 

با منع قانونی مواجه نیست. 

به گزارش پیام آشنا، سوالات مطرح شده در این 
بــاره و پاســخ اداره حقوقی قوه قضاییه به  آنها به 

شرح زیر است:
از طریق  مهریه خود  تمام  برای مطالبه  زوجه   ۱-
اداره اجرای ثبت اقدام و سپس نسبت به وصول و 
استیفای نیمی از آن از طریق مرجع یادشده انصراف 
داده و آن میزان را از طریق طرح دعوا در دادگاه 
مطالبه میکند. آیا زوجه میتواند همزمان در دادگاه 

و در اداره اجرای ثبت مهریه خود را مطالبه کند؟
-۲ چنانچه زوج از سوی اداره ثبت ممنوع الخروج 
تقدیم  با  زوج  الخروجی  ممنوع  دستور  آیا  باشد، 
دادخواست اعسار از اجراییه ثبتی قابل رفع است؟ 
چگونه میتوان ممنوع الخروجی اداره اجرای ثبت 

بابت مهریه را رفع کرد؟

پاسخ:
ماده ۱۱۳  بند »ب«  اگر چه رعایت مفاد  -۱اولًا، 
اقتصادی،  توسعه  ششم  ساله  پنج  برنامه  قانون 

اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران مصوب 
۱۳۹۵ در مطالبه مهریه الزامی است؛ اما در فرض 
سؤال، مطالبه بخشی از مهریه از طریق طرح دعوا 
در دادگاه خانواده و به اجرا گذاشتن بخش دیگری 
از مهریه در اجرای ثبت، با منع قانونی مواجه نیست.

ثانیاً، هرچند تعقیب و جریان دو عملیات اجرایی 
برای یک دین به طور همزمان امکانپذیر نیست؛ 
اما در فرض سؤال با توجه به تجزیه دین )مهریه( 
و  ثبت  اجرای  واحد  در  آن  از  بخشی  اجرای  و 
بخش دیگر در واحد اجرای دادگستری، در فرض 
صدور دو اجراییه، اجرای همزمان هر دو اجراییه 

امکانپذیر است.

-۲اولًا، در صورتیکه متعهد سند لازم الاجرا در 
با  مصوب ۱۳۵۱  گذرنامه  ماده ۱۷قانون  اجرای 
شده  الخروج  ممنوع  بعدی  الحاقات  و  اصلاحات 
باشد، به تصریح ماده ۲۰۱ آییننامه اجرای مفاد 
اسناد رسمی لازمالاجرا و طرز رسیدگی به شکایت 
از عملیات اجرایی مصوب ۱۱ /۶/ ۱۳۸۷ رئیس 
محترم قوه قضاییه با اصلاحات و الحاقات بعدی، 
ممنوع الخروجی متعهد صرفا ً برای یک نوبت و 
حداکثر به مدت شش ماه و پس از توقیف ملک 
به ترتیب مذکور در این ماده رفع میشود و تقدیم 
دادخواست اعسار تأثیری در رفع ممنوع الخروجی 

ندارد.

مرجع  از سوی  محکومعلیه  که  در صورتی  ثانیاً، 
با  باشد،  شده  الخروج  ممنوع  رأی  اجراکننده 
عنایت به فلسفه وضع ماده ۲۳ قانون نحوه اجرای 
محکومیتهای مالی مصوب ۱۳۹۴ و عبارات بهکار 
عبارت  از  مقصود  می رسد  نظر  به  آن،  در  رفتـه 
ماده،  این  در  مذکور  اعسارمحکومعلیه«  »ثبوت 
از  منـصرف  و  است  )کلی(  مطلق  اعسار  ثبوت 
تقسـیط محکـومبه میباشـد؛ به ویژه آنکه لغـو 
قرار ممـنوع الخروجی محکومعلیه با سپردن تأمین 
مناسب یا تحقق کفالت در ماده مزبور پیشبینی 
شده و در موارد تقسیط محکومبه نیز قابل اعمال 
دادخواست  تقدیم  صرف  تنها  نه  بنابراین،  است؛ 
اعسار موجب لغو قرار ممنوع الخروجی نمیشود؛ 
بلکه صدور حکم تقسیط محکومبه و یا اجراییه نیز 
موجب لغو این قرار نمیشود و لغو آن با سپردن 

تأمین مناسب یا تحقق کفالت امکانپذیر است.
»ب«  بند   ۳ تبصره  به  عنایت  با  آنکه،  توضیح 
توسعه  ششم  ساله  پنج  برنامه  ۱۱۳قانون  ماده 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی 
ایران مصوب ۱۳۹۵، به دعوای اعسار از تأدیه مال 
قضایی  مرجع  در  نیز  ثبتی  اجراییههای  موضوع 

صالح رسیدگی میشود.
احمد محمدی باردئي
مدیر کل حقوقي قوه قضاییه

اداره کل حقوقی قوه قضاییه مطرح کرد

امکان مطالبه همزمان »مهریه« از »دادگاه« و »اداره ثبت«

قابل توجه
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کافه کتاب

نبرد من

نویسنده: آدولف هیتلر
مترجم: فرشته اکبرپور

انتشارات نگاه

پیام آشنا: کتاب نبرد من نوشته  آدولف هیتلر پیشوای آلمان و 
رهبر حزب نازی آلمان بین سال های ۱۹۳۳ تا ۱۹۴۵ است. نبرد 
من مانیفست سیاسی هیتلر در قالب خودزندگی نامه ای است که 
نوشتنش را در زندان هیندنبورگ آغاز کرد. این کتاب در دو جلد 
نوشته شده و از آن جهت که اندیشه ی هیتلر با روایت تاریخی او 
در آن گره خورده، بسیاری از مخاطبان به خصوص علاقه مندان 
به تاریخ را به خود جذب کرده اســت. نبرد من اثری مهم برای 

شناخت یکی از مهم ترین و خون ریزترین رهبران تاریخ است.

درباره کتاب نبرد من
کتاب نبــرد من اثر آدولف هیتلر، رهبر حزب نازی، صدراعظم 
آلمان و بعدتر پیشوای آلمان تا پایان جنگ  جهانی دوم بود. او 
در این کتاب از ســیر اندیشه ی خود و آن چه بر او گذشت تا به 
اصول فکری و سیاسی خود رسید، سخن گفته است. شخصیت 
عجیب و پیچیده ی هیتلر و آن چه با افکارش بر سر اروپا و دنیا 
آورد، بسیاری را برای شناخت ابعاد مختلف زندگی و اندیشه ی او 
کنجکاو کرده است. طبیعی است کتابی که او درباره ی خودش 
بنویسد، توسط میلیون ها نفر خوانده شود؛ البته استقبال از کتاب 
نبرد من تماما خودجوش نبود و در سال های تسلط او بر حزب 
نازی، کتابش به مانیفست این حزب تبدیل شد و به هر مناسبتی 
از جشن ازدواج تا جشن فارغ التحصیلی میان آلمانی ها پخش 
می شــد. پس از سقوط هیتلر و خودکشی او انتشار این کتاب 
تا ســال ها در آلمان ممنوع بود تااین که در ســال ۲۰۱۵ این 
ممنوعیت برداشته شد. کتاب نبرد من در دو جلد نوشته شده 
است. جلد اول آن در سال ۱۹۲۵ و جلد دومش در سال ۱۹۲۶ 
به چاپ رسید. این کتاب را فرشته اکبرپور به فارسی ترجمه کرده 

و انتشارات نگاه به چاپش رسانده است.

درباره آدولف هیتلر؛ نویسنده کتاب
آدولف هیتلر سیاست مدار، رهبر حزب »ناسیونال سوسیالیست 
کارگری آلمان«، صدراعظم و پیشــوای آلمان از سال ۱۹۳۴ تا 
زمان مرگش در سال ۱۹۴۵، بود. هیتلر در بیستم آوریل ۱۸۸۹ 
در اتریش به دنیا آمد. در سال ۱۹۱۳ به آلمان رفت و در طول 
جنگ جهانی اول در ارتش آلمان خدمت کرد. در سال ۱۹۱۹ به 
حزب کارگران آلمان پیوست. حزبی که چندی بعد به ناسیونال 
سوسیالیست کارگران آلمان )نازی( تغییر نام داد. هیتلر در سال 
۱۹۲۱ به رهبری حزب نازی رسید. سه سال بعد به دلیل تلاش 
برای کودتا که نافرجام ماند، به پنج سال زندان محکوم شد. او در 
زندان مانیفست سیاسی اش را در قالب کتابی اتوبیوگرافی به نام 
نبرد من نوشت. هیتلر چند سال بعد صدراعظم آلمان شد. در 
سال ۱۹۳۴ در رأس حکومت آلمان قرار گرفت و لقب پیشوا به 
خود داد. مهم ترین اقدام هیتلر برافروختن شعله ی جنگ جهانی 
دوم در سپتامبر ۱۹۳۹ بود. او در این خون بارترین جنگ تاریخ 
بشر دست به جنایاتی بی سابقه مثل نسل کشی زد. هیتلر در سال 

۱۹۴۵ پس از شکست در جنگ، خودکشی کرد.

هیتلر چرا و چگونه کتاب نبرد من را نوشت؟
آدولف هیتلر در پی کودتای نافرجامش در سال ۱۹۲۳، محاکمه 
و در فوریه ی ۱۹۲۴ به پنج سال زندان محکوم شد. در زندان بود 
که به فکر نوشتن کتابی در رابطه با آن چه تا آن  روز بر او گذشته 
و اندیشه اش که به تدریج تکوین یافته بود، افتاد. از همان ابتدا 
تصمیم گرفت کتابش را در دو جلد به رشــته ی تحریر درآورد. 
او بــر آن بود عنصرهای اصلی فکرش از جمله یهودســتیزی، 
ناسیونالیســم، مخالفت با کمونیسم و روندی را که طی کرد تا 
به این نتایج برســد، توضیح دهد. او جلد اول کتاب را در زندان 

لاندسبرگ به منشی اش »رودلف هس« دیکته کرد.
نوشــتن جلد دوم کتاب نبرد من پس از آزادی پیش از موعد 
هیتلر از زندان، آغاز شد. او امیدوار بود با انتشار کتابش، از پس 
پرداخت تعهدات مالی خود که از زمان زندان، بر عهده اش مانده 
بود، برآید. هیتلر خود عنوان »چهارسال ونیم مبارزه علیه دروغ، 
حماقت و بزدلی« را برای کتابش برگزید اما به پیشــنهاد ناشر 
کتاب، عنوان کوتاه تر نبرد من، بر جلد کتابی قرار گرفت که تا 
حد یک کتاب مقدس در آلمان سال های تاریک تسلط هیتلر بالا 
رفت و مانیفست حزب »ناسیونال سوسیالیسم کارگران آلمان« 
شد. تنها در سال ۱۹۴۳ ده میلیون نسخه از کتاب نبرد من بین 

مردم آلمان توزیع شد.

مروری بر فصل ها و جلدهای این کتاب
جلد اول کتاب نبرد من، »مروری بر گذشــته« عنوان یافته و 
محتوای آن از عنوانش پیداســت. فصل اول کتاب »در خانه ی 
پدری« نام گرفته اســت. هیتلر از همان ابتدای کتاب ایده های 
غریبــش را برای یکی کردن آلمان و اتریش بی پرده بیان کرده 
است؛ »آلمان و اتریش باید بار دیگر به وطن آلمانی بزرگ بدل 
شود«؛ و از حق اخلاقی آلمانی ها برای تصرف زمین های دیگر 
سخن رانده است. بیان راهکارهای او برای آلمان و بازگشت آلمان 
به جایگاه خود، با آن چه بر او گذشته و برداشت هایش از اتفاقات 
مهم تاریخی گره خورده است. او از سوال هایی گفته که به ذهنش 
در پــس هر رخداد تاریخی خطور می کرده و جوابی را که برای 

سوالات مهمش یافته شرح می دهد.
فصل های بعدی جلد اول کتــاب نیز به مراحل بعدی زندگی 
او و آن چه سرنوشــتش را رقم زد، اختصاص یافته است. فصل 
دوم »سال های تحصیل و درد و رنج در وین« با مرگ مادرش و 
سفرش به وین برای شرکت در امتحان ورودی آکادمی هنرهای 
زیبا در این شــهر آغاز شده است. در این فصل است که اولین 
جرقه های ذهنی اش را در رسیدن به ایده ی »خطر مارکسیسم و 
یهودیت« روایت کرده است. »تأملات سیاسی حاصل از اقامت در 
وین«، »مونیخ«، »جنگ جهانی«، »تبلیغات جنگ«، »انقلاب«، 
»آغاز فعالیت های سیاســی من«، »حزب کارگر آلمان«، »چرا 
رایش دوم از هم پاشــید«،  »نژاد و مردم« و »نخستین مرحله 
در حزب ناسیونال سوسیالیست کارگران آلمان« عنوان دیگر 
فصل های جلد اول کتاب نبرد من است. جلد دوم کتاب نبرد من، 
»جنبش ناسیونال سویسالیستی« عنوان دارد. این جلد با فصل 
»جهان بینی و حزب« آغاز می شود. هیتلر در این جلد از کتاب 
از نحوه ی آشنایی مردم با اصول و خطوط عمل حزب و برنامه ها 
و نگرانی هایش برای آلمان سخن گفته است. تحلیل هیتلر از 
شــرایط آلمان و احزاب و انجمن های فعال در کشور، نگرش او 
نسبت به تبلیغات و سازمان، اتحادیه های کارگری، سیاست پس 
از جنگ آلمان در قبال اتحادها، محتوا و عنوان  برخی فصل های 
جلد دوم کتاب اوست. فصل چهاردهم این جلد، »سیاست آلمان 
در اروپای شرقی«، شرح افکار ویژه و متفاوت هیتلر در رابطه با 
روسیه یکی از مهم ترین بخش های کتاب و نشانی از نگاه ویژه ی 
او نسبت به این سرزمین است. فصل پایانی کتاب نیز »حق دفاع 
از خود« عنوان گرفته است. هدف نویسنده از این فصل ناگفته از 
عنوان پیداست و او در استدلال هایش در این فصل مانند سایر 

کتاب از ارجاعات تاریخ متعددی بهره برده است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در نشست شورای مدیران 
این وزارتخانه گفت: ترمیم برخی انگاره های فرهنگی در 
جامعه ضروری اســت و نسبت به آن باید اهتمام داشته 

باشیم.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از روابط عمومی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، اسماعیلی ضمن تسلیت شهادت 
مردم مظلوم غزه و همدردی با آن ها، به نصرت الهی برای 
آزادی قدس شریف اشــاره کرد و گفت: رئیس جمهور 

محترم در اجلاس منطقه ای مانند اکو را به میدانی برای 
حمایت از فلسطین تبدیل کرد.

وی با اشاره به مواضع صریح رئیس جمهور در دیدارهای 
حاشیه این اجلاس نیز بیان کرد: رئیس جمهور از مراودات 
اقتصادی و باز بودن سفارت برخی کشورهای اسلامی در 

سرزمین های اشغالی انتقاد کرد.
وزیر ارشاد ادامه داد: مواضع و سخنان رئیس جمهور درباره 

فلسطین در اجلاس های اخیر از موضع عزت بود.
رئیس شورای فرهنگ عمومی کشــور با اشاره به ریل 
گذاری جدید برای تقویت محتوا در استان ها، به تخصیص 
منابع جدید به آن اشــاره و بیان کرد: به طور مثال ما به 
انجمن های هنری، موسیقی و تجسمی در هر استان یک 
میلیارد و به انجمن های ادبی نیز حدود ۳۰ تا ۴۰ میلیارد 

اختصاص خواهیم داد.

وی در عین حال تصریح کرد: البته برای فعالیت قرآنی و 
مطبوعاتی نیز تخصیص مناسبی برای اقدامات فرهنگی 

در نظر گرفته ایم.
اسماعیلی درباره تخصیص یک درصد بودجه دولتی به 
ارتقای فرهنگی گفت: امسال گام های بزرگی برداشتیم و 
از مجاری مختلف اجرایی و تقنینی این مساله را دنبال 
می کنیم که سنگ بنای کار مهمی است تا فرهنگ در 

دولت مردمی به جایگاه اصلی خود بازگردد.
وزیر فرهنگ در ادامه با اشــاره به تلاش سازمان حج و 
زیــارت برای اعزام کاروان های عمره مفــرده از ماه آتی، 
به موضوع ســامانه نظارت مردمی در حوزه نشر و چاپ 
همزمان با هفته کتاب و همچنین برگزاری قرارگاه زیست 
عفیفانه با حضور رئیس جمهور اشاره کرد و افزود: موضوع 
عفاف و حجاب برای ما جدی است و این امر وظیفه قانونی 

و شرعی به شمار می آید.
وی با اشاره به لزوم تغییر ساختارهای فرهنگی در جامعه 
به ترمیم برخی انگاره های فرهنگی تاکید کرد و گفت: 
طبق یک نظرسنجی در شهریورماه امسال، مشخص شد 
سه چهارم مردم ایران حامی مساله فلسطین هستند و 
این امر اکنون به واسطه جنگ غزه حتما بیشتر هم شده 
است، اما متاسفانه برخی تلاش می کنند با ایجاد دو قطبی 

و گسل های اجتماعی، خلاف این مساله را بازگو کنند.
اسماعیلی بر همین اساس بیان کرد: ما برای فرهنگ سازی 
در این زمینه در شورای فرهنگ عمومی روز ۱۴ مهر را 
به عنوان حماسه جوانان فلسطینی و ۲۵ مهر را به دلیل 
بمباران بیمارستان غزه به عنوان روز نسل کشی نامگذاری 
کردیم و رئیس جمهور نیز این موضوع را در نشست ریاض 

مطرح کردند.

تشــکیل باشــگاه نوجوانان فعال حوزه کتاب و 
کتابخوانی، پویــش اهدای کتاب به کتابخانه های 
مناطق کم برخوردار و روســتایی، طرح کتاب در 
گردش و کتابگرد هدهد از ویژه برنامه های سازمان 
فرهنگی هنری شــهرداری تهران در هفته کتاب 

است.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از پایگاه خبری 
تحلیلی فرهنگ و هنر، حمیدرضا خونویی -معاون 
فرهنگی سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران- 
ضمن تشریح برنامه های هفته کتاب گفت: امسال 
با توجه به رویکرد نوجوان محور سازمان فرهنگی 
هنری شــهرداری تهــران، برنامه های متنوعی با 
هدف ترویج فرهنگ مطالعه و فراهم آوردن زمینه 
دستیابی آسان این قشر از جامعه به کتاب و منابع 
مطالعاتی همزمان با سی و یکمین دوره هفته کتاب 

جمهوری اسلامی طراحی شده است.
او از اجرای ویژه برنامه »تو شبیه کدوم کتابی؟!«  در 
کتابخانه های منتخب فرهنگسراهای شهر تهران 
خبــر داد و افزود: این طرح با هدف شــکل گیری 
باشگاه نوجوانان فعال حوزه کتاب و کتابخوانی در 
کتابخانه های مناطق ۳، ۴، ۵، ۷، ۹، ۱۰، ۱۵، ۱۹، 
۲۰، ۲۱ و فرهنگسراهای رسانه و انقلاب اسلامی 

برگزار می شود.
خونویی ادامه داد: در این برنامه که تمامی مراحل 
از طراحی تا اجرا توسط نوجوانان صورت می گیرد، 

نوجوانان ضمن گزینش یک کتاب، داستانی واقعی و 
یا خاطره ای به یادماندنی و تأثیرگذار در زندگی افراد 
را که به موضوع کتاب یا شخصیت اصلی داستان 
کتاب نزدیک است انتخاب کرده و با نگاهی خلاقانه، 
پایان داستان آن کتاب را با توجه به محتوای جدید 

رقم خواهند زد.
او گفت: در این فعالیت جدید و رشدیافته، رؤسای 
کتابخانه ها به  عنوان آموزگار و مربی، نقشی پررنگ را 
در انتقال تجارب حوزه کتاب و کتابخوانی به اعضای 

این باشگاه به عهده دارند.
معاون فرهنگی سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران از طرح »کتاب در گردش« یاد کرد و گفت: 

این برنامه با هدف ترویج اهدای کتاب و همچنین 
دســت به دست شدن کتاب ها در بین شهروندان 
در فرهنگسراهای مناطق ۲۲گانه شهر تهران برگزار 
می شود. در این برنامه با اهدای کتاب به شهروندان، 
از آن ها دعوت می شود که پس از مطالعه کتاب، آن 
را به دوستان و نزدیکان خود هدیه دهند و آن ها را 

نیز دعوت به این کار کنند.
خونویی افزود: »کتابگرد هدهد« عنوان کتابخانه 
سیاری است که در مناطق کم برخوردار و روستاهای 
حومه تهران مستقر شــده و با اجرای برنامه های 
متنوع فرهنگی و هنــری در حوزه کتاب میزبان 

نوجوانان است.

او گفت: همچنین طرح »کتابخانه گردی« با هدف 
آشنایی  هرچه بیشــتر نوجوانان با کتابخانه ها و 
مهارت ها و مسئولیت های مورد نیاز یک کتابدار با 
همکاری اداره آموزش و پرورش هر منطقه در ۱۰۹ 
کتابخانه سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران 

برگزار می شود.
خونویــی از اهدای کتاب به کتابخانه های مناطق 
کم برخوردار و روســتایی خبر داد و بیان کرد: در 
برنامه »کتابخانتو بساز!«، طی فراخوانی از شهروندان 
درخواست می شود تا کتاب های بلااستفاده خود 
در رده ســنی کودک و نوجــوان را جهت تجهیز 
کتابخانه های مناطق محروم و کم برخوردار حومه 
شهر تهران به نزدیکترین کتابخانه محل سکونت 

خود اهدا کنند.
او در پایــان گفت: توزیع کد تخفیف خرید کتاب 
از انتشارات منتخب، ثبت نام رایگان کتابخانه ها و 
بخشودگی جرایم دیرکرد کتاب، برگزاری مسابقه 
کتابخوانی ویژه نوجوانان و اعضای باشــگاه کتاب 
۱۰۰تایی ها، تجلیل از کتابداران کتابخانه ها و فعالان 
حوزه کتاب و ترویج فرهنگ کتابخوانی، به روزرسانی 
و تأمین منابع کتابخانه هــا و... از دیگر برنامه های 
سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران در هفته 

کتاب است.
علاقه مندان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر 
به farhangsara.ir  مراجعه کنند و یا با شماره 

۱۸۳۷ تماس بگیرند.

سردبیر برنامه »به افق فلسطین« تغییر تیم تولید 
ایــن برنامه را در توییتی در فضای مجازی تایید 
کرد و نوشت این کار با نظر شبکه افق بوده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از  مهر، »به افق 
فلسطین« یک برنامه ترکیبی و گفت وگو محور 
است که حدود یک ماه است که از شبکه افق روی 
آنتن می رود. این برنامه همزمان با حمله اسرائیل 

به غزه روی آنتن رفت.
المیرا شــریفی مقدم و سیدحسین حسینی ۲ 
مجری برنامه بودند و مهدی عرفاتی سردبیر این 
برنامه بود و محمدرضا شهیدی فر که نامش بارها 
به صورت غیررسمی در رسانه ها ذکر شد به عنوان 

کارگردان برنامه فعالیت می کرد.
مهدی عرفاتی سردبیر این برنامه، شب گذشته 

۲۰ آبان در توییتی نوشــت: شبکه افق تصمیم 
گرفت برنامه »به افق فلسطین« از شنبه ۲۰ آبان 
ماه با گروه دیگــری ادامه پیدا کند. تیم طراح و 
تهیه برنامه در سازمان اوج به این تصمیم احترام 

می گذارد.
پس از آن شبکه افق، با انتشار متنی اعلام کرد: 
پس از چهار هفته تلاش شبانه روزی و سخت و 
قابل تحسین، تیم محترم تولید این برنامه خود 

تصمیم به توقف تولید گرفته اند.
در ادامه این متن آمده است: شبکه افق با هدف 
حفظ ایــن ارزش افزوده رســانه ای در موضوع 
فلسطین و برای ادامه تولید این برنامه از تیمی 

جدید و حرفه ای بهره خواهد برد.
متن منتشر شــده شبکه افق تاکید می کند: در 
شرایط سختی که بر مردم مظلوم غزه می گذرد 
و حماسه آفرینی جانانه جوانان مقاومت عرصه را 
بر رژیم غاصب و کودک کش صهیونیستی تنگ 
کرده، توقف تولید این برنامه اقدام مناسبی نبود 
و لازم اســت همواره مصالح کلان و راهبردی بر 

تصمیمات و مصالح خرد غالب باشد.
حالا باید دید تیم جدید تولید این برنامه تلویزیونی 
چه رویکــردی در پیش می گیرنــد و »به افق 
فلسطین« از این پس چه خروجی خواهد داشت.

وزیر ارشاد مطرح کرد

ضرورت ترمیم برخی انگاره های فرهنگی 

از ثبت نام رایگان کتابخانه ها تا »تو شبیه کدوم کتابی؟!«

تیم تولید »به افق فلسطین« تغییر کرد

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی کرج از شناسایی چند اصله درخت کهنسال 
و تعدادی میراث ناملموس همچنین میراث منقول 

برای ثبت در فهرست آثار ملی خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، رضا خلج با اشاره به بازدید 
از روستای حسنکدر اظهار کرد: طی بازدید صورت 
گرفته از روستای حسنکدر واقع در بخش آسارا، 
تعداد چند اصله درخت کهنســال از گونه توت و 
گردو، میراث منقول شامل پنجره تاریخی و میراث 

ناملموس شامل آداب و رسوم محلی بخش آسارا 
برای ثبت در فهرست آثار میراث ملی شناسایی 

شد.
رئیس میراث فرهنگی شهرستان کرج گفت: پرونده 
ثبتی درختان کهنسال در فهرست میراث طبیعی 

ملی در حال انجام است.
به گفته خلج آثار منقول شناسایی شده شامل یک 
پنجره چوبی دو لنگه با تزئینات منبت و گره چینی 
با قدمت بیش ازصد ســال است که پرونده ثبتی 
این اثر به عنوان میراث منقول در حال آماده سازی 

است.
وی تصریح کرد: پس از بازدید جلسه ای با بخشدار 
آســارا و دهیار روستای حســنکدر در خصوص 
همکاری دو جانبه در زمینــه آموزش دهیاران و 
شوراهای روستاهای بخش در حوزه گردشگری و 

صنایع دستی مطرح شد.
خلج متذکر شد: در این جلسه اداره میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی شهرستان کرج آمادگی 
خود را برای همکاری با بخشداری آسارا برای صدور 

مجوز بوم گردی به خانه های قدیمی اعلام کرد.

تهیه کننده فیلم »سینما متروپل« اعلام کرد که 
بــا معرفی یک نماینده از شــورای پروانه نمایش 

اصلاحیه های وارد شده به فیلم بررسی می شوند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایسنا،»سینما 
متروپل« آخرین ســاخته محمدعلی باشه آهنگر 
اســت که قصه آن به مقطعــی از روزهای جنگ 
تحمیلی برمی گردد و گروهی که تلاش می کنند 

یک سینمای قدیمی را دوباره فعال کنند.  
این فیلم در جشنواره فجر سال گذشته رونمایی و در 
۱۳ رشته نامزد دریافت سیمرغ شد و جایزه بهترین 
فیلم، بهترین کارگردانی و بهترین فیلمبرداری را هم 
گرفت اما با وجود آنکه در جشنواره، پروانه نمایش 
گرفته بود برای اکران عمومی دچار موانعی شد و 
پس از مذاکراتی اصلاحیه ها به کمتر از ۱۰ مورد 
کاهش پیدا کرده است. در پی گزارشی که مدتی 

قبل درباره اکران نشدن بهترین فیلم جشنواره سال 
قبل در این خبرگزاری منتشر شد، حامد حسینی 
-تهیه کننده فیلم- درباره جدیدترین وضعیت این 
فیلم توضیح داد:»سینما متروپل« آماده اکران است 
ولی اصلاحیه هایی را به مــا اعلام کردند که باید 
بر ســر آن ها صحبت کنیم چرا که برخی از آن ها 
می تواند بر فیلم تاثیر گذاشته و به آن آسیب بزند. او 
افزود: با توجه به مخالفت ما با اعمال این اصلاحیه ها، 
تاکید کردیم که باید درباره آن ها گفت وگو شود و 
پس از جلسه هایی که با ریاست سازمان سینمایی 
)محمــد خزاعی( و مدیــر کل عرضه و نظارت بر 
نمایش سازمان داشتیم، تعامل خوبی صورت گرفت 

و یک نفر به نمایندگی از شــورای پروانه نمایش 
تعیین شد تا ما دفاع و توضیحات خود را از فیلم و 

موارد اصلاحی ارائه کنیم.
وی با اشــاره به اینکه این جلســه هنوز تشکیل 
نشده اســت، گفت: امیدواریم زودتر به یک نقطه 
نظر مشترک با شورای پروانه نمایش برسیم چون 
هیچ فیلمسازی دوست ندارد فیلمش بدون نمایش 
بماند و ما تلاش می کنیم فیلم را با کیفیت به اکران 

برسانیم.    
مجتبی پیرزاده، نوشین مسعودیان، هومن برق نورد، 
پریوش نظریه، حسین باشه آهنگر، رضا کیانیان و 

مهتاب نصیرپور از بازیگران این فیلم هستند.

رئیس اداره میراث فرهنگی کرج خبر داد

شناسایی آثار تاریخی در روستای حسنکدر برای ثبت در فهرست آثار ملی

»سینما متروپل« مجوز اکران می گیرد؟

سینمای ایران

جشنواره چه خبر

سینمای جهان

»جوجه تیغی« به سینماها می آید

فیلم سینمایی »جوجه تیغی« اولین ساخته مستانه 
مهاجر از چهارشنبه در سینماهای سراسر کشور اکران 

خواهد شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از 
ایرنا، فیلم سینمایی جوجه تیغی 
به کارگردانی مســتانه مهاجر، 
اعــلام شــورای صنفی  طبق 
نمایش اکران، از چهارشنبه ۲۴ 
آبان در سینماهای سراسر کشور 

آغاز می شود.
جوجه تیغی اولین فیلم مســتانه مهاجــر در مقام 
کارگردان اســت که به نویسندگی مصطفی زندی و 
ســجاد پهلوان زاده و تهیه کنندگی خود مهاجر در 

سال ۱۳۹۹ ساخته شد.
داســتان این فیلم ماجرایی طنز از زندگی ناخواسته 
یک جوان متعصب را روایت می کند که پیشنهادی 
عجیب، گذشته و آینده او را تحت تأثیر قرار می دهد. 
به علاوه این فیلم درباره زنی است که می خواهد اولین 

رئیس جمهور زن ایران شود.
مهاجر درباره این فیلم به خبرنگار سینمایی ایرنا گفت: 
ژانر این فیلم خاص است. قصه فیلم مدعی نیست اما 

خاص است و باید آن را در سینما ببینید.
حامد کمیلی، پانته آ پناهی ها، هادی کاظمی، آناهیتا 
درگاهی، نازنین بیاتی، پژمان بازغی، هومن برق نورد، 
مهتاب ثروتی، نگار فروزنده، محراب قاسم خانی، امید 
روحانی، آرزو نبوت، نوشین تبریزی، هادی عطایی، 
سارا والیانی، آیدا ماهیانی و صحرا اسدالهی بازیگران 

جوجه تیغی هستند.
آهنسگازی این اثر را آریا عظیمی نژاد بر عهده دارد که 
آهنگسازی آثار سینمایی چون طلا و مس، میم مثل 

مادر ، نفوذی و.. را در کارنامه دارد. 
مهاجــر طــی ســال های فعالیتش تدویــن ده ها 
فیلم سینمایی از نام های سرشناس سینمای ایران را 
برعهده داشته. او همچنین به عنوان تهیه کننده، آثاری 

چون اسرافیل و جاده خاکی را تولید کرده است.
این فیلم از چهارشنبه ۲۴ آبان ماه توسط فیلمیران در 

سینماهای سراسر کشور اکران می شود.

ثبت نام بیش از ۱6هزار نفر
 در جشنواره قصه گویی کانون

بیش از ۱۶هزار نفر، با ثبت نام در سامانه رسمی بیست وپنجمین 
جشنواره بین المللی قصه گویی کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوانان در حال بارگذاری قصه های خود هستند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، شرکت در 
بخش های مختلف جشنواره با ثبت نام اولیه در سامانه این رویداد 
فرهنگی آغاز می شود و شرکت کنندگان می توانند آثار خود را در 

این سامانه بارگذاری کنند.
در حال حاضر ثبت نام در بخش های گوناگون جشنواره به پایان 
رسیده و جشنواره های اســتانی کار خود را آغاز کرده است اما 
ثبت نام بخش ۹۰ ثانیه ای همچنان ادامه دارد، بخشی که داوری 
آثارش در مرحله پایانی جشنواره بین المللی صورت خواهد گرفت.
بر این اســاس تاکنون در بخش ۹۰ ثانیه ای جشنواره بیست  و 
پنجم، ۲۴۷۵ اثر، پنج هزار و ۴۵۶ اثر در بخش مدرن کلاسیک، 
۹۷۰ اثر در بخش آیینی و سنتی، ۳۱۱ اثر در بخش بین الملل 
و ۵۱۰ اثر در بخش علمی در ســامانه بارگذاری و به دبیرخانه 

جشنواره ارسال شده است.
بر همین اساس، داوران این دوره از جشنواره در مرحله استانی 
۱۵۵ نفر هستند که در سه بازه زمانی جشنواره های استانی از روز 

۱۶ تا ۳۰ بهمن آثار را داوری می کنند.
مرحله منطقه ای نیز نیمه اول آذر به صورت آفلاین از سوی ۳۵ 
داور از سراسر کشور به شکل متمرکز در دبیرخانه مرکزی برگزار 
می شود و منتخبان در بخش های مختلف جشنواره پایان آذر 

۱۴۰۲ در مرحله ملی و بین المللی به رقابت می پردازند.
رویکرد جدید بیست وپنجمین جشنواره بین المللی قصه گویی، 

مردمی سازی و عمومی سازی قصه گویی است.
بیست وپنجمین جشنواره بین المللی قصه گویی کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان با شــعار »با قصه لبخند بســازیم« 

همزمان با شب یلدا برگزار می شود.

رکورد تاریخی انیمیشن دیزنی
 در ۲4 ساعت

تریلر انیمیشن جدید »Inside Out ۲« در ۲۴ ساعت نخست 
انتشار، بیش از ۱۵۷ میلیون بازدید داشت.

به گزارش پیام آشــنا بــه نقل از 
ددلاین، کمپانی دیزنی و اســتودیو 
پیکســار خیلی نباید نگــران فروش 
محصول جدیدشان یعنی قسمت دوم 
انیمیشــن »Inside Out« باشند 
چرا که انتشار تریلر چند دقیقه ای این 

انیمیشن رکورد همه آثار دیزنی را شکست و طی ۲۴ ساعت پس 
از رونمایی، از رکورد ۱۵۷ میلیون بازدیدکننده انیمیشن »منجمد 

۲« در سال ۲۰۱۹ عبور کرد.
قســمت دوم انیمیشــن »Inside Out« را »کلسی مان« 
کارگردانی کرده و تهیه کنندگی آن را نیز »مارک نیلســن« با 
فیلمنامه ای از»مگ لفاوه« بر عهده دارد. »امی پولر«، »فیلیس 
اســمیت«، »لوئیس بلک«، »تونی هیل«، »لیزا لاپیرا« و »مایا 
هاوک« از صداپیشگان انیمیشن جدید استودیو پیکسار کمپانی 

دیزنی هستند.
قسمت نخست این انیمیشن در سال ۲۰۱۵ به کارگردانی »پیت 
داکتر« منتشر شد و علاوه بر فروش جهانی ۸۵۸ میلیون دلاری، 

موفق به کسب جایزه اسکار بهترین انیمیشن بلند ۲۰۱۶ شد.
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واگذاری اختیار بخشودگی جرایم 
مالیاتی کوچک به استان ها

اختیار بخشودگی جرایم مالیاتی کوچک به مدیران کل امور مالیاتی 
استان ها واگذار شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از تسنیم، رئیس کل سازمان امور مالیاتی 
از واگذاری اختیار بخشودگی جرایم مالیاتی کوچک به مدیران کل امور 

مالیاتی استان ها خبر داد.
 سید محمدهادی سبحانیان با اشاره به برداشته شدن گامی دیگر در 
حمایت از مودیان کوچک،  نوشت: اختیار بخشودگی ۱۰۰ درصدی 
جرایم قابل بخشش و تقسیط بلندمدت )۲۴ ماهه( بدهی مودیان 
کوچک که تا تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۵ با پذیرش مالیات تعیین شده از 
فرآیند دادرسی خارج شوند، به مدیران کل امور مالیاتی سراسر کشور 

تفویض شد.

چرایی افزایش قیمت گوجه فرنگی و 
خیار طی روزهای گذشته

رئیس اتحادیه بارفروشان تهران گفت: به علت بارندگی در روزهای 
گذشته امکان برداشت محصولاتی همچون گوجه فرنگی و خیار چند 
روزی وجود نداشت و همین موضوع باعث نوسان در بازار شد که 
خوشبختانه با عرضه فراوان این صیفی جات در بازار قیمت ها به قبل 

بازگشته است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، بر اساس گزارش های رسیده و 
مشاهدات میدانی قیمت برخی صیفی جات از جمله گوجه فرنگی و خیار 

در روزهای گذشته دچار نوساناتی شده است.
مصطفی دارایی نژاد - رئیس اتحادیه بارفروشان - در گفت وگو با ایسنا، 
در پاسخ به چرایی این افزایش قیمت گفت: چند روزی بارندگی داشتیم 
و امکان چیدن گوجه فرنگی و خیار وجود نداشت. از طرفی گوجه فرنگی 
بوشهر نیز حدودا ۱۰ روز زمان نیاز داشت تا به دست بیاید و وارد بازار 

شود.
وی ادامه داد: خوشبختانه این مشکل مرتفع شده و گوجه فرنگی و خیار 

حدود ۴۰۰۰ تا ۵۰۰۰ تومان افت قیمت داشته است.
رئیس اتحادیه بارفروشان اضافه کرد:شب گذشته گوجه فرنگی در میدان 
مرکزی میوه و تره بار به صورت عمده کیلویی ۱۰ تا ۱۵ هزار تومان 
خرید و فروش شد در حالی که قیمت آن به کیلویی ۲۰ تا ۲۵ هزار 

تومان هم رسیده بود.
دارایی نژاد تصریح کرد: بار فراوان است. در میدان مرکزی میوه و تره بار 

عرضه را زیاد کردیم تا قیمت ها شکسته شود و به حالت قبل برگردد.

خانه های خالی در صورت عدم 
پرداخت مالیات، ممنوع المعامله 

می شوند
مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: براساس 
ماده ۵۴ مکرر قانون مالیات  های مستقیم، فقط اطلاعاتی که از طریق 
سامانه ملی املاک و اسکان کشور در اختیار سازمان قرار می گیرد، 
ملاک عمل برای مطالبه واحدهای مسکونی خالی است و با عدم 
پرداخت مالیات قطعی توسط مالکان، خانه های خالی ممنوع المعامله 

می شوند.

به گزارش پیام آشنا، »شاهین مستوفی« با بیان اینکه مالیات 
خانه های خالی براساس متراژ واحدها محاسبه می شود، گفت: اگر 
فردی خانه خود را اجاره دهد و طبق قانون مشمول مالیات باشد، 
مالیات اجاره محاسبه می شود. اگر این خانه خالی باشد و به اجاره 
واگذار نشده باشد، ۶ برابر میزان مالیات خانه اجاره شده، محاسبه 

خواهد شد.
ادامه داد:  کشور  مالیاتی  امور  سازمان  دفتر حسابرسی  مدیرکل 
مالکان خانه های خالی، پس از ابلاغ مبلغ نهایی مالیات، یک ماه 
فرصت پرداخت دارند و اگر پرداخت نشود، با صدور برگ قطعی از 
ایشان مطالبه خواهد شد. اگر ایشان به آن برگ اعتراض کنند، در 

هیات های حل اختلاف مالیاتی مورد رسیدگی قرار می گیرد.
مستوفی تصریح کرد: پس از طی این فرایند با عدم پرداخت مالیات 
قطعی توسط مالکان، خانه های خالی ممنوع المعامله می شوند و 
اجازه انتقال به شخص دیگری را نخواهد داشت و اگر دفترخانه ای 
نسبت به انتقال این موضوع اقدام کند قبل از اینکه مفاصاحساب 
مالیاتی مربوط به ماده ۵۴ مکرر قانون مالیات  های مستقیم را بگیرد، 

متضامنا در پرداخت مالیات مسئول خواهد بود.

بلومبرگ: بریکس در قدرت اقتصادی 
از گروه ۷ جلو زد

شبکه خبری بلومبرگ در گزارشی تأکید کرد که رشد سریع گروه 
بریکس اقتصاد جهانی را متحول کرده به طوری که سهم این گروه 
 )PPP( از تولید ناخالص داخلی جهان از نظر برابری قدرت خرید

بسیار فراتر از گروه هفت )G۷( افزایش داشته است.

به گزارش پیام آشنا، شبکه خبری بلومبرگ در گزارشی تأکید 
کرد که رشد سریع گروه بریکس اقتصاد جهانی را متحول کرده 
به طوری که سهم این گروه از تولید ناخالص داخلی جهان از نظر 
 )G۷( از گروه هفت فراتر  برابری قدرت خرید )PPP( بسیار 

افزایش داشته است.
بریکس در حال حاضر شامل برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای 
جنوبی است، اما آرژانتین، مصر، اتیوپی، ایران، عربستان سعودی و 

امارات در ماه ژانویه به این گروه ملحق خواهند شد.
گروه۷  نیز شامل کشورهای صنعتی و توسعه یافته ایالات متحده، 

کانادا، انگلستان، فرانسه، ایتالیا، آلمان و ژاپن می شود.
این گزارش نشان می دهد که بریکس با الحاق کشورهای جدید در 
حال حاضر بزرگتر از گروه ۷ است. در سال ۲۰۲۲، این بلوک ۳۶ 
درصد از اقتصاد جهانی را در اختیار داشت، در حالی که گروه ۷ 
کشور دارای اقتصاد پیشرفته، ۳۰ درصد از اقتصاد جهانی را تولید 
می کردند. در گزارش بلومبرگ آمده است: پیش بینی های ما نشان 
می دهد که جمعیت رو به گسترش نیروی کار و فضای کافی برای 
پیشرفت فناوری در میان کشورهای عضو بریکس پلاس، سهم این 
بلوک را تا سال ۲۰۴۰ به ۴۵ درصد در مقایسه با ۲۱ درصد برای 

اقتصادهای G۷ افزایش می دهد.
این شبکه همچنین می افزاید: در واقع بریکس پلاس و گروه ۷ بین 
سال های ۲۰۰۱ و ۲۰۴۰ در اندازه های نسبی جای خود را عوض 

خواهند کرد.
این نشریه همچنین اشاره کرد که گروه اقتصادی بریکس پلاس 
شامل برخی از بزرگترین صادرکنندگان نفت جهان، یعنی عربستان 
سعودی، روسیه، امارات و ایران و همچنین برخی از بزرگترین 

واردکنندگان این محصول یعنی چین و هند خواهد بود.

اخبار کوتاه

ایران و چشم انداز منابع آب
بی   گمان بدون در نظر گرفتن شرایط منابع طبیعی نمی   توان 
چشم انداز روشنی برای آینده هر کشور در نظر گرفت. در واقع 
منابع طبیعی و محیط زیست است که تعیین می کند مسیر 
آینده کشورها چه خواهد بود و کشورها در آینده چه وضعیتی 
را تجربه خواهند کرد. بر این اساس به میزانی که منابع کمیاب 
آسیب دیده باشند، آینده کشورها نیز در معرض آسیب   های 
جدی قرار خواهد گرفت و صدمه بر بدنه   محیط زیست و منابع 

طبیعی کشورها بدون اثرات سوء در آینده نخواهد بود.
از این روست که حکمرانی خوب براساس اصل پایداری توسعه 
ایجاب می کند تمامی برنامه   های مدیریتی و توسعه   ای با 
نگاه به آینده به نحوی تدوین شود که به منابع طبیعی و 
محیط زیست آسیب غیرقابل جبرانی وارد نشود؛ امری دشوار 
که به موازات وابستگی بیشتر اقتصاد کشورها به منابع طبیعی 
دشوارتر می   شود. در واقع حکمرانی اقتصادی مبتنی بر منابع 
طبیعی و معاش دولتی مبتنی بر آن سیاستگذاران را به مرور 
به این باور می   رساند که پایانی بر منابع نیست و به مرور نه تنها 
در زمینه منابع طبیعی درآمدزا بلکه در زمینه سایر منابع 
طبیعی غیردرآمدی و مصرفی نیز این نگاه تسری می   یابد؛ 
امری که پیش و بیش از هر عاملی به نگاه سنتی توسعه 

اقتصادی در این جوامع برمی   گردد.
در اقتصاد توسعه سنتی به دو دلیل به کمیابی منابع طبیعی 
به عنوان محدودیت رشد نگاه نمی شود؛ نخست به دلیل 
اعتقاد به  کمیاب نبودن منابع با وجود مکانیزم قیمت و امکان 
بیش از حد گرانی به دلیل کم   یابی و دوم به دلیل اینکه 
سرمایه و تکنولوژی به آسانی امکان جانشینی منابع طبیعی را 
خواهد داشت. حال آنکه هر دو دلیل هیچ گاه امکان برقراری 
نداشته   اند. استقرار نظام بازار آزاد در مورد بسیاری از منابع 
طبیعی مصرفی مانند آب و گاز ممکن نشد و بسیاری از 
محدودیت های بالقوه منابع طبیعی در مسیر توسعه اقتصادی 
توسط فناوری قابل پوشش نبوده و نیستند. برای مثال کدام 
فناوری می   تواند جانشین مناسبی برای سرمایه   های طبیعی 
همچون تالاب   ها، خاک   های حاصل   خیز، دشت   ها و گونه   های 
زیستی باشد یا چگونه تخریب جنگلی چند صد ساله به آسانی 

و فوریت ممکن است؟
 از سوی دیگر افزایش مصرف منابع طبیعی به کاهش بهره   وری 
مصرف کنندگان منجر خواهد شد و در مجموع این اقتصاد 
است که زیان جدی خواهد دید و توسعه مدنظر نیز هرگز 
اتفاق نخواهد افتاد. علاوه بر آن در توسعه سنتی مفهومی به 
 )Net Social Benefits( »نام »منافع خالص اجتماعی
مطرح نمی شود، در حالی که در توسعه پایدار پس از پذیرش 
محدودیت های موجود، تابع هدف حداکثر سازی این منافع 
است. این حداکثرسازی با وجود محدودیت ها باید به گونه   ای 
تنظیم شود که بتواند مفهوم پایداری را در برگیرد. حال آنکه 
در بسیاری از این جوامع »ایجاد درآمد« بر »منافع خالص 
اجتماعی« اولویت داشته و اصولا این منافع خالص اجتماعی 
موضوعیت ندارد. هنگامی که بحث این منافع در میان نباشد، 
اساسا بحث »هزینه   های اجتماعی« )Social Cost( یا 
از جنبه   های قابل  »اثرات خارجی« )Externality( که 
اندازه   گیری پایداری است نیز در میان نخواهد بود. در چنین 
شرایطی سایر تعاریف همچون حفظ پایداری منابع بین نسلی، 
ارزش وجودی و ارزش میراثی برای منابع طبیعی نیز به هیچ 

وجه مطرح نخواهد شد.
 در این مسیر که هیچ منبع طبیعی بدون آسیب نخواهد ماند، 
منابع غیردرآمدزایی مانند آب آسیب   های به مراتب جدی   تر 
و قابل توجه   تری می   بیند. چه در سیستم های ساده اجتماعی 
و حاکمیتی نخستین حکومت   های بشری و چه در سیستم 
پیچیده دولت   های مدرن امروزی، آب و شرایط آن نقشی 
اساسی داشته و در تمامی ابعاد سیاسی، اقتصادی، اجتماعی 
و فرهنگی اثرگذار بوده است. از این رو با توجه به کمبود منابع 
آب در دسترس، همواره آب به عنوان یک محدودیت اساسی 
شناخته شده و این محدودیت در طی زمان و با تغییرات 
ایجادشده توسط دولت-مردم امروزی به نسبت دوران قبل 
شدت یافته است. در ایران نیز می   توان گفت محدودیت منابع 
آبی به درازای وجودی این سرزمین است. محدودیتی دائم 
که در تمام دوران زیست بشری در این اقلیم وجود داشته و 
ساکنان آن همواره به نحو مطلوبی این محدودیت بسیار مهم 
و حیاتی را مدیریت کرده و به زندگی خود در این جغرافیا 

ادامه داده   اند.
اما مسائل جدی آبی در ایران به نیم قرن اخیر برمی   گردد. 
سیاستگذاری   های نادرست در زمینه مدیریت منابع آب، چه 
در بخش عرضه و چه در بخش تقاضای آب، امروزه کشور را 
به وضعیت شکننده   ای رسانده و چشم اندازهای نگران کننده ای 
را برای آینده نشان می دهد. سدسازی   های بی   رویه، انتقال   های 
آب بین حوضه   ای فاقد مجوز زیست محیطی، گسترش صنایع 
آب   بر بزرگ در مرکز کشور، افزایش حفر چاه   ها، رشد بی رویه 
کشاورزی آبی و عدم اصلاح الگوی مصرف آب از یک سو و 
افزایش سه برابری جمعیت کشور طی ۵۰سال اخیر و در پی 
آن افزایش تقاضای مستقیم و غیرمستقیم آب از سوی دیگر، 

شرایط موجود منابع آب کشور را رقم زده است.
علاوه بر اینکه تغییر اقلیم نیز در حادتر شدن این شرایط بسیار 
اثرگذار بوده و اثرات منفی این سوءمدیریت را بر بخش   های 
مختلف منابع آب دوچندان ساخته است. این مساله به ویژه در 
مناطق بسیار خشک کشور وضعیت حادتری به   خود گرفته 
است و معضل خالی از سکنه شدن بسیاری از این مناطق به 
عنوان تهدیدی جدی و چندوجهی پیش   روی حال و آینده 
کشور قرار دارد. براساس آمار موجود طی سه سال زراعی اخیر 
اکثر نقاط کشور درگیر خشکسالی بوده و بارش   ها نسبت به 
متوسط بلندمدت روند نزولی و کاهشی داشته است. هرچند 
طی سال زراعی اخیر وضعیت به مراتب مطلوب   تر بوده، 
تغییر چشمگیری در روندهای بارشی صورت نگرفته است و 
همچنان مساله خشکسالی و تداوم آن در کشور وجود دارد.  
از سوی دیگر تغییر مثبتی در سیاست   های مدیریت منابع 
آبی کشور به چشم نمی   خورد و نشانه   ای از تغییر در شرایط 

محیط زیستی و منابع طبیعی کشور وجود ندارد.
صنایع  دسترس  در  آب  منابع  توسعه  جهت  در  تلاش 
توسعه  کشور،  مرکزی  فلات  در  به ویژه  کشاورزی،  و 
مستمر صنایع آب   بر در مناطق مرکزی و شرقی کشور، 
طرح   های  و  صنایع  به  محیط زیستی  مجوزهای  تداوم 
غیر محیط زیستی و مواردی از این دست در سال زراعی اخیر 
نشان می دهد که نشانه تغییر مثبتی در حوزه های مدیریتی 
منابع طبیعی و محیط زیستی وجود ندارد؛ مساله ای که بیش 
از هر چیزی به در اولویت قرار نگرفتن محیط زیست و منابع 

طبیعی در نگاه سیاستگذاران برمی   گردد.

دکتر سروش کیانی قلعه سرد 
پژوهشگر اقتصاد محیط زیست
Alborz.payam@gmail.com  

یادداشت 

جدید  مدل  با  کارمزد  بدون  میلیونی  وام ۳۰۰ 
اعتبارسنجی از نیمه اول آذر ماه پرداخت می شود.

 - وفا  قمری  مصطفی  آشنا،  پیام  گزارش  به 
آغاز  از   - بانک مرکزی  روابط عمومی  مدیر کل 
مبلغ  تا  قرض الحسنه  تسهیلات  پرداخت  طرح 
۳۰۰ میلیون تومان بدون کارمزد با مدل جدید 
اعتبارسنجی از نیمه اول آذرماه در بانک رسالت 

خبر داد.
گفتنی است؛ نسخه جدید مدل امتیازدهی اعتباری 

اشخاص حقیقی در اواخر خرداد امسال در شورای 
سنجش اعتبار بانک مرکزی ارائه شده و به تصویب 

رسید.
بر این اساس، همکاری و هماهنگی نهادهای ذی ربط 
تنوع اطلاعاتی در نسخه جدید بیشتر شده است، 
ضمن اینکه در طراحی این مدل از شاخص های 
متنوعی استفاده شده است که مواردی مانند رفتار 

اشخاص در بازپرداخت تسهیلات، سابقه اشخاص در 
پرداخت چک، سابقه محکومیت های مالی اشخاص، 
و  یارانه ها  دهک بندی  مالیات،  پرداخت  وضعیت 
حتی مواردی مانند پرداخت یا عدم  پرداخت جرایم 
راهنمایی و رانندگی را می توان به  عنوان مهمترین 
شاخصه های مورد بررسی برای تعیین امتیاز اعتباری 

برشمرد.

سخنگوی انجمن قطعه سازان گفت: مجموع زیان 
انباشته و بدهی صنعت خودروسازی به ۴۵۰ هزار 

میلیارد تومان رسیده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، فرهاد به نیا 
سخنگوی انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های 
خودرو دیروز در نشست خبری اظهار کرد: صنعت 
خودروسازی ۲۰۰ همت زیان انباشته، ۱۸۰ همت 
بدهی بانکی، ۵۰ همت بدهی به قطعه سازان و ۲۰ 

همت خرید دین به قطعه سازان دارند.
وی با بیان اینکه عامل این مساله شورای رقابت 
است، افزود: شورای رقابت زمانی روی کار آمد 
که واردات خودرو ممنوع بود اما در حال حاضر 
که واردات خودرو حتی دست دوم آزاد شده است 
دیگر قیمت گذاری خودرو یی معنی است. نه تنها 
خودرو باید وارد بورس شود بلکه باید قیمت گذاری 

هم در اختیار شرکت ها قرار گیرد.
به نیا تصریح کرد: زیان انباشته دست و پنجه نرم 
می کنند و توپ را به زمین قطعه سازان انداخته اند. 
قطعه سازان دیگر توانایی ندارند. وزیر صمت در 
حالی تاکید بر خودروهای برقی دارد که اصلاً قطعه 

سازان توان تولید را ندارند.
سخنگوی انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های 
خودرو اضافه کرد: صنعت خودروسازی می توانست 
خودکفا شود و حتی صاحب خودروهای برقی شود 

اما حالا دولت باید هزینه هایش را بپردازد.
وی ادامه داد: حتی اگر قیمت گذاری دستوری لغو 
هم نشد اما تعداد تصمیم گیران در این بخش باید 
کاهش یابد؛ مثلاً یک یا دو دستگاه در مورد قیمت 

خودرو تصمیم بگیرند.

به نیا تصریح کرد: در جلسه ای که با وزیر صمت 
داشتیم نسبت به عدم پرداخت بدهی خودروسازان 
گلایه کردیم که وزیر تماسی گرفت و خودروسازان 
قول پرداخت دادند. پس از آن فقط حدود ۳.۸ هزار 
میلیارد تومان از سوی ایران خودرو و بین ۸۰۰ تا 
هزار میلیارد تومان از سوی سایپا پرداخت شد. 
نکته جالب اینکه از این ۳.۸ هزار میلیارد تومانی 
که ایران خودرو مدعی پرداخت است ۲ همت برای 

خرید به خارج از کشور منتقل شده است.
وی گفت: صنعت قطعه سازی با رکود قیمتی و 
مطالبات نمی تواند حقوق کارگران خود را افزایش 
جذب  در  حتی  قطعه سازی  کارخانجات  دهد. 
نیروهای ساده هم عاجزند که علت آن هم وضعیت 

خودروسازی است.
به نیا اضافه کرد: شورای رقابت فولاد و پتروشیمی 
را رها کرده و برای خودرو که محصول نهایی است، 

تصمیم گیری می کند.
وی با بیان اینکه پولی که می تواند صرف تکنولوژی 
و تجهیزات شود نباید صرف واردات خودروهای 
چینی شود، گفت: ما مخالف واردات نیستیم اما 
داخلی حمایت شود.  از صنعت  که  به شرطی 
دولت ۴۰ درصد از صنعت خودروسازی پول بابت 
هزینه های مختلف اعم از مالیات و بهره بانکی 

می گیرد.

تخصیص 1.8 میلیارد دلار به مونتاژکاران
در ادامه این نشست اصغر خسروشاهی رئیس 
انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو 
گفت: سیاست های غلط حاکمیتی موجب شده 

است صنعت خودرو در معرض تهدید قرار بگیرد.

وی افزود: سال گذشته در مقطعی عرضه خودرو 
در بورس کالا انجام شد و باعث شد جلوی ضرر و 

زیان خودروسازان گرفته شود.
رئیس انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های 
خودرو گفت: از ابتدای امسال تاکنون سایپا و ایران 
خودرو حدود ۶۶۰ هزار خودرو تولید کرده اند و 
مونتاژکاران حدود ۱۲۰ هزار خودرو تولید کرده اند 
و این در حالی است که حدود یک میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون دلار به مونتاژکاران و یک میلیارد دلار به دو 
خودروساز بزرگ تولیدی تخصیص داده شده است.

وی افزود: اختصاص ارز بیشتر به مونتاژکاران با 
تولید کنار در حالی است که مونتاژکاران هیچ 
که  حالی  در  و  نمی کنند  خودکفا  را  قطعه ای 
از تعرفه تولید استفاده می کنند که تولید هم 

نمی کنند.
خسروشاهی در ادامه به موضوع خودروهای برقی 
اشاره کرد و گفت: خودروی برقی آینده صنعت 
خودروی دنیا و کشور است و کشور ما نیز باید به 
این صنعت ورود پیدا کند اما هنوز ۲۰ درصد تولید 
خودرو در جهان به خودروهای برقی اختصاص 

یافته است و ۸۰ درصد دیگر دیزلی و بنزینی 
است. کشورهایی که وارد صنعت خودرو شده اند، 
زیرساخت های آن را ایجاد کرده اند اما در کشور ما 

هنوز این زیرساخت ها فراهم نشده است.
رئیس انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های 
تولید  زمینه  در  اگر  حتی  ما  گفت:  خودرو 
دهیم  انجام  بسیاری  تلاش  برقی  خودروهای 
طی چند سال آینده نهایتاً ۵ تا ۱۰ درصد در 
این بخش تولید خواهیم داشت و این در حالی 
است که وزارت صمت تمام هم و غم خود را برای 
تولید در این بخش متمرکز کرده است و سوال من 
اینجاست که آیا وزارت صمت مشکلات ۹۵ درصد 
بقیه تولیدات خودرو را حل کرده که بر روی این 

بخش تمرکز کرده است؟
وی افزود: تولید خودروی برقی خوب است و ما نیز 
باید به این سمت حرکت کنیم اما لازمه این کار 
این است که ما مشکلات فعلی را در بخش تولید 
خودروهای تولیدی و بنزینی حل کنیم و سپس 
به سمت خودروی برقی حرکت کرده و روی آن 

تمرکز کنیم.

هفته  که  وارداتی  عرضه خودروهای  دوره  سومین 
سامانه  از طریق  عرضه ی شش خودرو  با  گذشته 
یکپارچه خودروهای وارداتی انجام شده بود، اعلام 
نتیجه شده است و بدین ترتیب مشتریان می توانند با 
مراجعه به حساب کاربری هم خود از نتایج تخصیص 

خود از بین سه اولویت انتخابی مطلع شوند.

به گزارش پیام آشنا، سومین دوره ثبت نام نوع 
خودروهای وارداتی ویژه متقاضیانی که در مرحله 
اول ثبت نام، در اسفندماه سال گذشته اقدام و نوبت 
دریافت کرده  بودند، از روز سه شنبه هفته گذشته )۱۶ 
آبان ماه( با عرضه شش خودروی وارداتی آغاز شد و 
بدین ترتیب مشتریان می توانستند سه اولویت مورد 

نظر خود را در سامانه یکپارچه انتخاب کنند.
پایان روز  تا  انتخاب خودرو، سه روز و  این مهلت 
پنجشنبه )۱۸ آبان ماه( در نظر گرفته شده بود. پس 

از اتمام مهلت ثبت درخواست خودرویی، حال دیروز 
)دوشنبه ۲۲ آبان ماه( نتایج مشخص و بر روی سایت 

سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی قرار گرفته است.
در این دور عرضه خودروهای وارداتی، قیمت چهار 
خودروی عرضه شده بصورت قطعی در مبادی ورودی  
)بدون احتساب سایر هزینه ها از جمله عوارض قانونی 
پس از ترخیص، مالیات بر ارزش افزوده، هزینه های 
شماره گذاری، اسقاط خودروی فرسوده، کرایه حمل 
و...( و قیمت علی الحساب دو خودرو در مبادی ورودی 

اعلام شده بود.
خودروها برای قراردادهای منعقده، حداکثر سه ماهه 
تحویل خواهند شد و واردکنندگان باید حداکثر تا سه 
ماه پس از انعقاد قرارداد، نسبت به صدور دعوتنامه 
شده  اعلام  قطعی  قیمت  اساس  بر  وجه  تکمیل 
توسط شورای رقابت اقدام کرده و همزمان تحویل 
خودرو به متقاضی صورت پذیرد؛ در صورت تاخیر 

در تحویل، قراردادهای مذکور مشمول جرایم تاخیر 
در تحویل مقرر در آیین نامه اجرایی قانون حمایت از 
مصرف کنندگان خودرو و دستورالعمل های صادره در 

این خصوص خواهند شد.
همانطور که اشاره شد، نتایج بر روی سایت سامانه 
یکپارچه خودروهای وارداتی بارگذاری شده و ثبت نام 
کنندگان می توانند با مراجعه به حساب کاربری خود 
در سامانه از نتیجه  تخصیص خودروی انتخابی خود 

مطلع شوند.
برای مشتریانی که مشمول تخصیص خودرو شده اند، 
مدت زمان پنج روزه واریز وجه خودرو زمان ارسال 
فراخوان در نظر گرفته شده است؛ عدم واریز وجه 
حداکثر تا پنج روز پس از فراخوان صورت گرفته، به 
منزله انصراف از طرح بوده و متقاضی از اولویت بندی 

سامانه حذف خواهد شد.
سود  مشمول  ضوابط  مطابق  مذکور  قراردادهای 

مشارکت و انصراف نیستند. تخصیص خودروها نیز بر 
اساس رتبه ثبت نامی قبل متقاضی )اولویت بندی های 
صورت گرفته( و اولویت انتخابی خودروها ) انتخاب سه 
اولویت خودروهایی که اولویت اول بسیار مهم است( 

انجام می گیرد.
ممکن است همچنان برای برخی مشتریان، هنوز 
تخصیصی صورت نگرفته باشد که این موضوع در 

ارتباط با همان اهمیت اولویت های انتخابی است.
درحقیقت تخصیص براساس ظرفیت موجود برای 
مشتریانی که خودروی مشخصی را در اولویت اول 
خود قرار داده اند، صورت می گیرد؛ سپس در ادامه 
برای مشتریانی که اولویت اول مشمول دریافت نشدند، 
اولویت دوم به شرط وجود ظرفیت خودرو )پر نشدن 
ظرفیت برای مشتری که این خودور را در اولویت اول 
خود داشته است( و سپس به همین ترتیب اولویت 

سوم بررسی می شود.

نتایج سومین دوره عرضه خودروهای وارداتی مشخص شد

بانک مرکزی اعلام کرد:

پرداخت وام 3۰۰ میلیونی از نیمه آذر

 قیمت گذاری دستوری باید لغو شود

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 

های فاقد سند رسمی 
برابر آرای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۲۴۶  مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۳ و شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۲۴۷  مورخ 
۱۴۰۲/۰۷/۲۳  و شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۲۴۸  مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۳ و شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۲۴۹ و  
مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۳ و شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۲۵۰  مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۳  و شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۲۵۱  
مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۳ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان خانم گوهر اشجعی 
قشونی فرزند علی به شماره شناسنامه ۱۶۹و آقای علی صیامی برندق فرزند علی به شماره شناسنامه ۱ خانم لیلا 
عبداله نژاد فرزند حمداله به شماره شناسنامه ۷۳۶ وآقای علیرضا احمدی فرزند بیرامعلی به شماره شناسنامه ۱۱ وآقای 
غلامحسن رستمی آذر فرزند اسکندر به شماره شناسنامه ۲۴۶۹ وآقای شکر خدا محمودی فرزند عطاء به شماره 
شناسنامه ۲۹۶ هریک نسبت به یک دانگ مشاع از شش دانگ  به صورت شش دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
به مساحت۲۵۰  مترمربع مفروز ومجزی شده ازپلاک ۲۰۴۹فرعی از ۱۵۴- اصلی واقع درحسن آباد خریداری به طور 
وکالتی وقولنامه ای از مالک رسمی آقای محمد علی عالیانی که مالکیت نامبرده در صفحه ۳۴۹ دفتر ۱۲۵۵ محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.  ۷۳۷/ف م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۸/۸

تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۰۸/۲۳
مسلم مرزآرا- رئیس ثبت اسناد و املاک

موضوع : اعلام ثبت طلاق
آقای داریوش شیرالی فرزند غلام به شماره ملی 1755587147 

باسلام 
با توجه به دو اخطار قبلی وعدم حضور جنابعالی جهت اجرای صیغه طلاق وثبت و باتوجه به دادنامه قطعی شماره 
۳۵۵۳۱-۱۴۰۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰۸ از شعبه ۵ دادگاه خانواده کرج طلاق خلع اول به شماره ترتیب ۲۹۳۰ مورخ 
۱۴۰۲/۸/۲۲ مابین شما وخانم سحر حسن زاده در این دفتر جاری شد و به ثبت رسید مراتب جهت اطلاع به شما 

اعلام می گردد. ۱۶۰۴۵۹۷
سردفتر طلاق 34 کرج
دکتر علی عاشری

حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه سه
آگهی عدم قابلیت افراز پلاک 55218 فرعی از 170 اصلی

گزارش پرونده ثبتی : 
ششدانگ یک قطعه آپارتمان مسکونی نوع ملک طلق به پلاک ثبتی ۵۵۲۱۸ فرعی از ۱۷۰ اصلی مفروز ومجزا شده 
از ۱۷۷۴۸ فرعی از اصلی مذکور ، قطعه ۵ تفکیکی در طبقه ۳و واقع در حوزه ثبت ملک کرج- ناحیه سه استان البرز 
به مساحت ۹۴/۶۴ مترمربع که مقدار ۳/۷۳ مترمربع آن تراس مسقف است ، بانضمام انباری قطعه ۵ به مساحت ۱/۲ 

مترمربع و پارکینگ قطعه ۵ به مساحت ۱۲/۵ واقع درطبقه همکف
مشخصات مالکیت :

مالکیت محمدرضا/ مظفری فرزند داریوش شماره شناسنامه ۳۳۷ تاریخ تولد ۱۳۴۴/۰۸/۲۷ صادره از کرمانشاه دارای 
شماره ملی ۳۲۵۵۷۴۳۶۳۱ با جز سهم ۴ ازکل سهم ۶ بعنوان مالک چهاردانگ مشاع از شش دانگ عرصه واعیان 
باشماره مستند مالکیت ۹۴۲۵۱ تاریخ ۱۳۹۹/۱۲/۲۳ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۴۱ شهرکرج استان البرز، موضوع 
سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۹۰۲۳۹۶ سری ب سال۹۹با شماره دفتر الکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۳۱۰۱۱۰۰۰۰۲۷ 
ثبت گردیده است .مالکیت بهاره / تقی پور قهفرخی فرزند رستم شماره شناسنامه ۱۴۴۶۷ با جز سهم ۲ ازکل سهم 
۶بعنوان مالک دو دانگ مشاع  از شش دانگ با شماره مستند مالکیت ۱۷۳۵ تاریخ ۱۳۸۹/۱۲/۱۶ موضوع سند مالکیت 
اصلی بشماره چاپی ۳۰۹۵۰۷ سری - سال ۹۰ که درصفحه ۱۷۰ دفتر املاک جلد ۵۴ ذیل شماره ۸۹۰۰ ثبت 
گردیده است . حالیه با عنایت به مراتب فوق آقای سید شجاع موسی کاظمی محمدی بوکالت ازمحمدرضا مظفری 
مالک مشاعی برابر وارده ۵۳۱۴۸ مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۱۱ درخواست افراز سهمی موکل خود به طرفیت دیگر مالک مشاعی 
رابه استناد قانون افراز وفروش املاک مشاع نمودند که انجام آن برابر مقررات به نماینده ثبت محول گردید که مطابق 
ماده دو آئین نامه قانون افراز وفروش املاک مشاع نماینده ثبت گواهی نموده است که جریان ثبتی ملک معنونه خاتمه 
یافته وثبت دفتر املاک شده وسند مالکیت معارض صادر نگردیده لذا مطابق نامه شماره ۱۴۰۲۸۵۶۳۱۰۱۱۰۰۸۶۰۳ 
مورخه ۱۴۰۲/۳/۳۱ موضوع افراز پلاک فوق به اطلاع شهرداری کرج رسانیده شد وبموجب نامه شماره ۶۷/۳/۵۱۹۱۶ 
مورخه ۱۴۰۲/۴/۱۵ شهرداری کرج با افراز پلاک فوق مخالفت نمود و پلاک فوق را غیر قابل افراز اعلام نمود که دراین 
رابطه صورت مجلس عدم قابلیت افراز به شماره ۱۴۰۲۸۵۶۳۱۰۱۱۰۱۱۰۲۴ مورخ ۱۴۰۲/۴/۲۴ تهیه و جهت ابلاغ از 
طریق شعبه اجراء ثبت اقدام شد که اجراء اعلام داشته که صورت مجلس عدم افراز به خوانده ابلاغ واقعی نشد لذا در 
اجرای ماده ۱۸ آئین نامه اجرای اسناد رسمی مراتب جهت ابلاغ به خواندگان در روزنامه رسمی آگهی تا چنانچه نسبت 
به آن اعتراض دارند ظرف ده رو ز از تاریخ انتشار آگهی اقدام نمایند درغیر اینصورت این اداره برابر مقررات به وظیفه 

قانونی خود عمل می نماید. ۱۶۰۴۴۸۳
حسین رضا نوری شاد
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک ناحیه سه کرج
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پوچتینو عذرخواهی کرد
سرمربی چلسی به خاطر رفتار تندی که بعد از بازی داشت از داور بازی 

عذرخواهی کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از دیلی میل، دیدار حساس و جذاب چلسی 
و منچستر سیتی در رقابت های لیگ جزیره برنده نداشت و بازی با تساوی 
۴ بر ۴ به پایان رسید. پوچتینو بعد سوت بازی به طرف داور بازی رفت و 
به او به شدت اعتراض کرد. این سرمربی آرژانتینی در نشست خبری بعد 
از بازی به خاطر رفتار تند خود عذرخواهی کرد و گفت: من هفته قبل 
گفتم که داوری گاهی اوقات به ضرر شما است و گاهی هم به نفع شما. 
تنها چیزی که می توانم بگویم این است که به خاطر رفتارم بعد از بازی 
عذرخواهی می کنم. به نظرم رفتار خوبی از خود نشان ندادم. از آنتونی تیلور 
و دستیارانش عذرخواهی می کنم.  او ادامه داد: من براین باور بودم که روی 
صحنه پایانی می توانستیم به گل برسیم و داور باید اجازه می داد که این 
حمله هم صورت گیرد. پوچتینو درباره نمایش تیمش گفت: بازی خوبی را 
به نمایش گذاشتیم و به تیمم افتخار می کنم. من بسیار خوشحال هستم 
و بر این باور هستم که بازی بسیار خوبی را به نمایش گذاشتیم. برابر تیمی 
بازی کردیم که من آن را بهترین در جهان می دانم. ما تیمی هستیم که 
نیاز به پیشرفت و بهتر شدن داریم. سرمربی چلسی درباره پالمر گفت: او 
یک بازیکن بازیساز است که همه تیم را به هم ربط می دهد. پالمر بسیار 
خوب ظاهر شد. او نشان داد که هیچ فشاری را تحمل نمی کند. شخصیت 
و استعداد او شگفت انگیز است. من خوشحالم که چنین بازیکنی را در 
اختیار داریم. سیتی با وجود این تساوی با ۲۸ امتیاز در صدر جدول رده 
بندی باقی ماند، این درحالی است که چلسی با ۱۶ امتیاز در رده دهم است.

گواردیولا: این است چلسی!
سرمربی منچستر سیتی نتیجه دیدار برابر چلسی را عادلانه توصیف کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اسکای اسپورت، در حساس ترین و 
جذاب ترین بازی هفته دوازدهم رقابت های لیگ برتر انگلیس، دو تیم 
منچسترسیتی و چلسی در استمفوردبریج به مصاف هم رفتند که این 
بازی برنده نداشت و با تساوی ۴ بر ۴ به پایان رسید.   گواردیولا در نشست 
خبری بعد از بازی گفت: این بهترین تبلیغ برای لیگ برتر انگلیس بود. بازی 
زیبایی بود و همه لذت بردند. وقتی رودری در دقایق پایانی گل چهارم را به 
ثمر رساند، به دستیارم گفتم که این بازی باز هم آبستن حوادث خواهد شد 
و گل دارد. چلسی در دقایق پایانی گل تساوی را به ثمر رساند. او ادامه داد: 
براین باور هستم که نتیجه بازی کاملا عادلانه بود. هر دو تیم عملکرد خوبی 
از خود نشان دادند و یک بازی زیبا را به نمایش گذاشتند. گواردیولا درباره 
عدم دست دادن با پوچتینو بعد از بازی گفت: اصلا مشکلی وجود ندارد. 
چنین اتفاقاتی گاهی اوقات رخ می دهد و به نظر من ایرادی ندارد. او در 
پایان گفت: شما اشتباه می کنید اگر براین باور هستند که ما برای پیروزی 
۷ بر صفر به استمفوردبریج رفتیم. دوستان این است چلسی. چلسی در 
هر حالتی چلسی خواهد بود. این تیم از بهترین تیم های لیگ برتر انگلیس 
در ۲۵ سال اخیر بوده است. منچستر سیتی با تساوی در این بازی ۲۸ 
امتیازی شد و در صدر جدول رده بندی باقی ماند. چلسی با ۱۶ امتیاز 

در رده دهم قرار دارد.

واکنش جالب توخل به احتمال 
حضور ام باپه در بایرن

سرمربی بایرن مونیخ واکنش جالبی به احتمال حضور کیلیان ام باپه در 
تیمش داشت.

به گزارش پیام آشنا به نقل از کانال پلاس، بحث جدایی کیلیان ام باپه 
از پاری سن ژرمن کاملا جدی است و  از بایرن مونیخ به عنوان مشتری 
جدید این بازیکن سخن به میان می آید. توماس توخل که سابقه کار کردن 
با ام باپه را در پاری سن ژرمن دارد، واکنش جالبی به احتمال حضور این 
بازیکن در بایرن مونیخ داشت. توخل در پاسخ به این سوال که آیا ام باپه 
راهی بایرن مونیخ می شود، باخنده گفت: بله ، بله. این کاملا روشن است 
و ام باپه در تیم ما بازی خواهد کرد. سرمربی بایرن مونیخ در ادامه لحن 
صدای خود را جدی کرد و گفت: ام باپه یک بازیکن استثنایی و غیر عادی 
است. اگر او حاضر باشد به بایرن مونیخ بیاید، من خودم حاضر هستم که 
با دوچرخه دنبال او بروم. البته به نظرم این انتقال رخ نخواهد داد. ام باپه 
تا پایان فصل جاری با پاری سن ژرمن قرارداد دارد. او درخواست باشگاه 
پاریسی برای تمدید قراردادش را رد کرده است و این موضوع باعث مطرح 
شدن گمانه زنی هایی درباره جدایی او شده است. از رئال مادرید به عنوان 
مشتری جدی این بازیکن یاد می شود و باید دید که آیا این انتقال صورت 

خواهد گرفت یا نه.

لواندوفسکی بالاتر از بلینگام
ستاره لهستانی بارسلونا با دو گلی که در دیدار برابر آلاوس به ثمر رساند به 

امتیاز آورترین بازیکن فصل جاری لالیگا تبدیل شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اسپورت، بارسلونا در هفته سیزدهم رقابت 
های لالیگا توانست با درخشش روبرت لواندوفسکی به پیروزی دست پیدا 
کند. آبی اناری ها در این بازی با نتیجه دو بر یک به پیروزی دست پیدا 
کردند. هر دو گل تیم را در این بازی لواندوفسکی به ثمر رساند. روبرت 
لواندوفسکی با دو گلی که در دیدار برابر آلاوس به ثمر رساند به امتیاز 
آورترین بازیکن فصل جاری لالیگا تبدیل شد. شبکه اوپتا نوشت که 
لواندوفسکی با ۷ گلی که در فصل جاری به ثمر رسانده است ۱۰ امتیاز 
برای بارسلونا کسب کرده است  این درحالی است که بلینگام با ۱۰ توانسته 
۹ امتیاز برای تیمش کسب کند. در رده سوم این جدول جرارد مورنو 
مهاجم ویارئال قرار دارد که توانست با ۷ گلی که به ثمر رسانده ۸ امتیاز 

برای تیمش کسب کند.

اعتراض ژاوی به گوندوغان
سرمربی آبی اناری ها بعد از پیروزی برابر آلاوس به انتقاد از بازیکن باتجربه 

تیمش پرداخت.

به گزارش پیام آشنا به نقل از آس، بارسلونا در هفته سیزدهم رقابت های 
لالیگا توانست با نتیجه دو بر یک برابر آلاوس به پیروزی دست پیدا کند.

ژاوی روی گلی که تیمش در این دیدار دریافت کرد به گوندوغان اعتراض 
دارد. او در انتقاد از ستاره باتجربه تیمش گفت: در دیدارهای قبلی ما به 
خاطر هدیه هایی که خودمان به حریفان دادیم به مشکل خوردیم. در  این 
بازی هم متاسفانه با یک اشتباه بد به مشکل خوردیم و دروازه ما باز شد. 
گوندوغان به شکل بی سابقه ای توپ را از دست داد و باعث شد تا دروازه ما 
باز شود. این اشتباه او قابل قبول نیست و روی تیم تاثیر گذاشت. فیفا دی 
پیش رو فرصت خوبی است تا اشتباهات خود را برطرف کنیم. ژاوی درباره 
پیروزی تیمش گفت: در این بازی اذیت شدیم. در نیمه دوم بازی بهتری 
را به نمایش گذاشتیم و کمی بهتر شدیم. پیروزی بسیار مهمی را به دست 
آوردیم. سرمربی آبی اناری ها درباره اعتراض هواداران به بازیکنان تیمش 
گفت: متاسفانه چیزهای که رسانه ها می نویسند روی هواداران تاثیر گذار 
است. بازیکنان بارسلونا شایسته ستایش و احترام هستند و من قبول ندارم 
که به آن ها اعتراض شود. سوت های اعتراضی اثر منفی روی بازیکنان دارد و 
انرژی منفی به آن ها می دهد. بازیکنان باید با آرامش کار خود را انجام دهند 
و از فوتبال لذت ببرند. ما همواره از خودمان انتقاد می کنیم و نهایت تلاش 

را به کار می گیریم تا بهترین عملکرد را داشته باشیم.

نکته اخبار کوتاه

ورزش سنگین برای کودکان 
خطرناک است؟

بازی و ورزش یکی از عوامل مؤثر در رشد جسمانی، اجتماعی، ذهنی و 
عاطفی کودک است و انجام ورزش مناسب، برای هر سن ضروری است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، کودکان پیش از بلوغ، نیازهای 
روانی و تمرینی ویژه ای دارند؛ این گروه از کودکان به طرز فزاینده ای در 
ورزش های سازمان یافته شرکت می کنند و کودکانی که در ورزش های 
متعدد و متفاوت در طول هفته و در طول سال حضور دارند، ممکن است 
دارای الگوی آسیب دیدگی کمی متفاوت با کودکانی که در بازی ها به طور 

آزاد شرکت می کنند، باشند.
به هر حال کودکانی که شروع به شرکت در یک یا چند ورزش ویژه 
می کنند چنانچه آمادگی مناسبی نداشته باشند بیشتر در معرض خطر 
آسیب دیدگی قرار می گیرند. کودکان در این سن بیشتر علاقمند هستند 
که تفریح داشته باشند تا اینکه به پیروزی برسند. مربیان احتیاج به 
دانستن این مطلب دارند و نیاز است که تفاوت های بالقوه ای در مسابقات 
رقابتی کودکان ایجاد کنند و حس بازی کردن باید به طور قطع مورد 
تشویق قرار گرفته و خود مسابقه باید پیش از رقابت، مورد تاکید قرار 

گیرد.
بر اساس این مطلب که از سوی فدراسیون پزشکی ورزشی حیدریان 
متخصص پزشکی ورزشی تهیه شده و از سوی فدراسیون پزشکی 
ورزشی در اختیار ایسنا قرار گرفته، آمده است: راهنمایی های متعددی 
در مورد زمان و چگونگی شروع ورزش و فعالیت جسمانی وجود دارد 
و هیچ مدرکی دال بر این فرضیه وجود ندارد که فعالیت در کودکی به 
معنی بهبود سلامتی دوران کودکی یا سلامتی و آمادگی جسمانی او در 

بزرگسالی است.
آسیب های عضلانی-اسکلتی ناشی از کار مفرط، اغلب در کودکانی که 
به طور شدید در یک ورزش شرکت می کنند نسبت به کودکانی که 
در فعالیت های متفاوت با شدت کمتری شرکت دارند، بیشتر است زیرا 
استخوان های بدن در این سنین هنوز کاملا رشد نکرده اند و ورزش های 

سنگین، فشار زیادی به کودکان وارد می کند.
بلوغ،  از  قبل  نخبه  ورزشکاران  که  دریافته اند  تحقیقی  گروه  یک 
آسیب پذیری کمتری نسبت به همتای غیر نخبه خود داشتند و این امر 
ممکن است حاکی از این باشد که گروه اول به طور ژنتیکی از آمادگی 

شرکت در تمرینات شدید در ورزش انتخابی شان برخوردار بوده اند.
بر اساس نظر متخصصان بهتر است کودکانی که قبل از بلوغ تصمیم دارند 
در یک ورزش سازمان یافته شرکت کنند، در فعالیت های متنوع شرکت 
کرده که از آن لذت ببرند و شرکت در یک ورزش ویژه مانند بوکس، 
وزنه برداری و کشتی را به بعد از دوران بلوغ موکول کنند چرا که اقدام 
زودهنگام به فعالیت های حرفه ای در سنین پایین باعث عدم موفقیت 
کودک در تداوم فعالیت ورزشی می شود اما در آن دسته از ورزش ها که به 
حرکات ماهرانه پیچیده و انعطاف پذیری زیاد نیاز دارند، مانند ژیمناستیک، 
شیرجه و... لازم است ورزشکاران، تخصصی شدن را از سنین پایین شروع 

کنند و مهارت های لازم را فرا گیرند.

اخبار 

معروف، بلنجینی، پیاتزا؛ 
نزدیک ترین گزینه ها به نیمکت 

والیبال ایران
به نظر می رسد مذاکره فدراسیون والیبال با سه گزینه برای هدایت تیم 

ملی والیبال ایران جدی تر از سایر گزینه ها است.

به گزارش پیام آشنا، مدتی است که فدراسیون والیبال ایران در حال 
بررسی گزینه هایی سرمربیگری تیم ملی است و در این مدت هم نام 
مربیان مختلف خارجی و داخلی مطرح شده که وارد رایزنی با ایران 

شده اند.  
در آخرین جلسه کمیته فنی جانلورنزو بلنجینی، ویتال هاینن، روبرتو 
پیاتزا، ولادیمیر آلکنو، پیمان اکبری و سعید معروف به عنوان ۶ گزینه 
نهایی برای هدایت تیم ملی والیبال ایران تا المپیک ۲۰۲۸ معرفی شدند.
هرچند روند انتخاب سرمربی تیم ملی با سرعت هفته های قبل دنبال 
نمی شود اما شنیده شده که سعید معروف، جانلورنزو بلنجینی و روبرتو 
پیاتزا سه گزینه اول فدراسیون هستند که برنامه های خود را ارائه داده اند 

و مذاکرات با آنها همچنان ادامه دارد.  
پیش از این منابع غیررسمی خبر از سرمربیگری سعید معروف دادند که 
بیش از سایر گزینه ها به نیمکت تیم ملی نزدیک  شده است و در صورت 
قطعیت، توتولو یا سیچلو هم به عنوان دستیار و آلکنو نیز به عنوان مشاور 

فنی کنارش قرار می گیرند.  
سرمربیگری سعید معروف تا جایی مورد توجه قرار گرفت که حتی برخی 
خبر از توافق قطعی فدراسیون والیبال با معروف را دادند که البته از سوی 
فدراسیون والیبال تکذیب و اعلام شد که روند مذاکرات همچنان ادامه 

دارد.  
نکته قابل تامل دیگر در زمینه انتخاب سرمربی تیم ملی اتمام دوره ریاست 
محمدرضا داورزنی است. دوره چهارساله ریاست داورزنی ۲۹ آبان به پایان 
می رسد و در این راستا ثبت نام نامزدهای شرکت در انتخابات ریاست این 

فدراسیون با ثبت نام ۱۱ نفر از جمله داورزنی به پایان رسید.

دعوت از ۱6 وزنه بردار 
به اردوی تیم ملی

سرمربی تیم ملی وزنه برداری مردان ایران اسامی ملی پوشان دعوت شده 
به اردوی تیم ملی را اعلام کرد.

به گزارش پیام آشنا، با دعوت نواب نصیرشلال ۱۶ نفر در اردوی تیم 
ملی بزرگسالان حضور دارند که اسامی آنها به شرح زیر است:

حسین سلطانی، مصطفی جوادی، رسول معتمدی، پیمان جان، علی 
داوودی، علیرضا معینی، مسعود ممیوند، امیر عزیزی، رضا باغی، علی 
عالی پور، علیرضا عباسپور، مصطفی زارعی، امیرحسین قربانی، محسن 

دادرس، سهیل سفید چقایی و سپهر مردانی.
گفتنی است این اردو تا مسابقات قطر کاپ )۲۳ آذرماه( ادامه خواهد 
داشت. این پیکارها یکی از مراحل گزینشی بازی های المپیک پاریس 

نیز محسوب می شود.
انتخاب ایزدی به عنوان بهترین دروازه بان کاپ جهانی توسعه هاکی روی 

یخ
آرزو ایزدی دروازه بان تیم ملی هاکی روی یخ ایران با درخشش در 
مسابقات کاپ توسعه جهانی هاکی در لهستان به عنوان برترین دروازبان 

این مسابقات شناخته شد.
به گزارش پیام آشنا، برترین های مسابقات کاپ جهانی توسعه هاکی روی 
یخ انتخاب و معرفی شدند که آرزو ایزدی از ایران موفق به کسب عنوان 

ارزشمند دروازبان برتر مسابقات شد.
تیم ملی هاکی روی یخ دختران کشورمان موفق شد در اولین حضور 

جهانی خود رتبه سوم این تورنمت را از آن خود کند.
تیم ملی هاکی روی یخ زنان در این رقابت ها دو برد برابر ایرلند، دو باخت 

برابر آرژانتین و یک شکست مقابل کلمبیا داشت.

تیم های ملی تکواندو مردان و زنان ایران با 
قرعه سختی در جام جهانی مواجه شدند.

جام جهانی ۲۰۲۳  آشنا،  پیام  گزارش  به 
تکواندو طی روزهای ۲۳ تا ۲۵ آبان ماه به 
میزبانی کره جنوبی با حضور تیم های استرالیا، 

برزیل، چین، ساحل عاج، هند، کره جنوبی، 
در  کشورمان  ملی  تیم  و  مراکش  مکزیک، 
سالن »کنیتکس« شهر گویانگ برگزار خواهد 

شد.
جلسه قرعه کشی این دوره از رقابت ها برگزار 
نمایندگان کشورمان رقبای  شد و طی آن 
خود را شناختند. این دوره از مسابقات فردا 
بانوان  با برگزاری مسابقات گروه  سه شنبه 
آغاز می شود که تیم ایران با ترکیب ملیکا 

با  مدانلو  تینا  و  نژاد  ولی  یلدا  میرحسینی، 
چین  ملی  تیم  مصاف  به  دشوار  قرعه ای 
چین،  مقابل  پیروزی  صورت  در  می رود. 
نمایندگان ایران مقابل کره جنوبی میزبان این 

رقابت ها به میدان می روند.
چهارشنبه ۲۴ آبان در بخش تیمی آقایان، تیم 
ایران با ترکیب میرهاشم حسینی، امیرمحمد 
بخشی و ابوالفضل عباسی ابتدا تیم کره جنوبی 
را پیش رو دارد و در صورت برتری با برنده 

دیدار تیم های مراکش و برزیل پیکار می کند.
میکس  بخش  در  رقابت ها  نیز  پایانی  روز 
ملیکا  نژاد،  ولی  یلدا  که  می شود  پیگیری 
میرحسینی، میرهاشم حسینی و ابوالفضل 
در  و  مبارزه می کنند  با چین  ابتدا  عباسی 
صورت کسب پیروزی، برنده مبارزه تیم های 
کره جنوبی و برزیل را پیش رو خواهند داشت.

هدایت تیم ملی در این رویداد برعهده مجید 
افلاکی و مهروز ساعی است.

قرعه سخت تکواندو ایران در جام جهانی؛

 فینال زودهنگام با چین و کره

آشنا  پیام  خبرنگار  زارع  غلامرضا 
درساوجبلاغ، مسابقات ورزش های بومی، 
تحت  توانخواهان  ویژه  ساوجبلاغ  محلی 
برجامعه  مبتنی  توانبخشی  طرح  پوشش 
روستایی CBR با عنوان جام بلند همتان در 
شش رشته چوب کشی، دال پلان، دوزپا، لی 
لی، هفت سنگ، یه قل دو قل میان۳۵ نفر از 
توانخواهان بهزیستی شهرستان ساوجبلاغ  در 

محل سالن ورزشی بعثت برگزار شد.
این مراسم درحضور کامران عظیم زاده معاون 
فرمانداری شهرستان  برنامه ریزی  و  توسعه 

ساوجبلاغ، هاجر مظفری مشاور امور بانوان 
فرمانداری، محمد انعامی مشاور امور جوانان 
فرمانداری، جوادگلسرخی رئیس اداره ورزش 
وجوانان، سعید شاپوری رئیس هیئت ورزش 
های بومی و محلی شهرستان، فرهاد پادری 
ثانی رئیس اداره بهزیستی ساوجبلاغ و معاون 

توانبخشی برگزار شد. 
ساوجبلاغ  شهرستان  بهزیستی  اداره  رئیس 
برای  موفقیت  وآرزوی  خوشامدگویی  ضمن 
توان  گفت:  رابطه  دراین  کنندگان  شرکت 
خواهان ساکن درروستا نیازمبرمی به دریافت 

زندگی  محیط  با  مناسب  و  ویژه  خدمات 
دارندکه دراین رابطه لازم است توجه ویژه ای 

به آن گردد.
شایان ذکر است نفرات برترضمن مفتخرشدن 
به دریافت لوح سپاس و هدایا به مسابقات 
استانی اعزام خواهند شد. درپایان مسابقات 
بهزیستی شهرستان ساوجبلاغ  اداره  رئیس 
با اهداء لوح تقدیر از زحمات رئیس هیئت 
ورزشهای بومی ومحلی ورئیس اداره ورزش 
وجوانان جهت همکاری در برگزاری مسابقات 

تقدیر و تشکر کرد.

رئیس فدراسیون  روئینگ گفت:  تیم ملی  کاپیتان 
قایقرانی با من تماس گرفت و گفت اگر مشکلی بوده 
چرا تا به حال به او نگفتم و عنوان کرد که چون مدال 
یونیورسیاد دارم کارم را انجام می دهد و برایم شغل پیدا 

می کند.

امیرحسین  ایرنا،  از  نقل  به  به گزارش پیام آشنا 
محمودپور کاپیتان تیم ملی روئینگ که در بازی های 
آسیایی در بخش انفرادی و دونفره سنگین وزن ششم و 
چهارم شد. وی در این روزها به دستفروشی می پردازد 

و به دنبال خداحافظی از تیم ملی است.
محمودپور درباره شرایط خود و دستفروشی در انزلی، 
ورزش  که  سال ۱۳۹۲  یعنی  ابتدا  همان  از  گفت: 
حرفه ای را شروع کردم، شرایط مالی خوب نبود. چقدر 
باید از جیب بخوریم؟ ۱۰ سال از جیب می خوردم و 
حمایت و پشتیبانی ندارم و سنم بالا رفته است و اکنون 
۲۴ سال سن دارم. باید کاری انجام دهم که خرج خانه 

را بدهم؛ آن هم در شرایطی که الان نامزد کرده ام.
وی در پاسخ به این پرسش که شما مغازه داشتید، 

گفت: مغازه ای نداشتم و سال ۹۲ پدرم فوت کرد و به 
تیم ملی آمدم. تا مدتی مادرم پشتوانه من بود و وقتی 
بزرگ تر شدم دیگر نمی توانستم پول توجیبی بگیرم و 
و باید خودم تلاش می کردم. در سال ۹۴ در مسابقات 
قهرمانی آسیا تایلند در رده جوانان مدال نقره گرفتم و 
در آن زمان ۵ سکه طلا به من پاداش دادند و خیلی 
خوب بود. با این سکه ها توانستم یک دوربین و لپ تاپ 
بخرم و عکاسی را خودم یاد گرفتم و این کار را شروع 
کردم. زمانی که در اردو بودم، در اینترنت برای عکاسی 
آگهی می زدم. خرجم را خودم درمی آوردم. در آن زمان 

بچه بودم و الان بزرگ شدم.
پیش  ما  سه  داد:  ادامه  روئینگ  ملی  تیم  کاپیتان 
مدال  به  و  کردم  شرکت  یونیورسیاد  مسابقات  در 
نقره رسیدم و از آنجایی که مدال یونیورسیاد بعد از 
المپیک بیشترین ارزش را دارد، تصور می کردم که 
دیگر زندگی ام با پاداش این مدال عوض می شود و تا 
۱۰ سال قرار است قایقرانی کنم. دو هفته پیش در 
مراسم تجلیل از المپیک دانشجویان تنها ۳۰ میلیون 
تومان به من پاداش دادند. وقتی این مدال، کم ارزش 

دیده می شود، ناامید می شوم. با این همه خستکی و 
مصدومیت یکسال با رباط پاره تمرین کردم.

وی یادآور شد: وقتی ورزشکاری در ابتدای راه است و 
به مدال می رسد خیلی خوشحال است اما بعد از آن 
به جایی می رسد که تنها پول اهمیت دارد. ما برای 
رسیدن به مدال باید هزینه کنیم. با این پاداش ۳۰ 
میلیونی خرید کردم و نمی توانستم در انزلی مغازه بزنم 
و ابتدا آنلاین شاپ در فضای مجازی راه انداختم اما 
دیدم مشتری ندارم و مجبور شدم به دستفروشی روی 
بیاورم. وقتی این کار را می کنم بهتر از حضور در تیم 
ملی پول در می آورم. تنها ۵ ماه تا مسابقات سهمیه 
المپیک باقی مانده و هنوز برنامه ریزی نشده است. با 
این شرایط فکر نمی کنم به اردو بیایم و امکان دارد 
از تیم ملی خداحافظی کنم. انقدر ناامید هستم که 
نمی توانم تمرین کنم و اگر قصد تمرین هم داشتم در 
انزلی این کار را می کردم. قایقرانی که اول تا پنجم آسیا 
باشد می تواند سهمیه را بگیرد و من هم می توانم اما 

الان انگیزه ای ندارم.
محمودپور درباره عدم مدال آوری خود در بازی های 

آسیایی، گفت: نباید سطح مسابقات زنان را با مردان 
مقایسه کنیم. زیرا زمین تا آسمان فرق می کند. من 
پارو  نداشتم و قصد  نفره روئینگ ذهنیتی  در تک 
زدن نداشتم و تنها تمرکزم را روی دونفره سبک وزن 
گذاشتم اما بنا به شرایطی نتوانستم در سبک وزن 
شرکت کنیم و هم در انفرادی و نیز دونفره در سنگین 
وزن شرکت کردم و نتوانستم به مدال برسم. اگر در 
سبک وزن شرکت می کردم برنزم قطعی بود. رشته 
من کلا سبک وزن است و هیچوقت در سنگین وزن 
شرکت نمی کنم. مگر اینکه در برخی مسابقات مجبور 

شوم.
ملی پوش رویینگ در پاسخ به این پرسش که علیرضا 
سهرابیان با وی تماس گرفت یا خیر، گفت: بله تماس 
گرفت و گفت اگر مشکلی بوده چرا تا به حال به او 
نگفتم. گفت که من مدال یونیورسیاد دارم و کارم را 
انجام می دهد و برایم شغل پیدا می کند. هنوز از تیم 
ملی خداحافاظی نکرده ام. حتی اگر شغل هم پیدا کنم 
باید شرایط را ارزیابی و پس از آن تصمیم بگیرم که از 

تیم ملی خداحافظ کنم یا خیر.

پاداش پای سکو بازی های آسیایی هانگژو در سه 
رشته ای که مدال دونفره داشتند، به صورت کامل 

پرداخت می شود.

به گزارش پیام آشنا، در بازی های آسیایی هانگژو 
پاداش پای سکو برای ورزشکارانی که در ماده های 
اما  شد  پرداخت  نصف  گرفتند،  مدال  دونفره 
ورزشکاران درخواست داشتند، پاداش ها به صورت 

کامل پرداخت شود.
در جلسه هیات اجرایی کمیته ملی المپیک این 
موضوع مطرح و مورد موافقت قرار گرفت که پاداش 
پای سکو در سه رشته قایقرانی تیراندازی و تنیس 
روی میز  که مدال دونفره داشتند، به صورت کامل 
برای  التفاوت آن  به  قرار است ما  پرداخت شود. 

ورزشکاران واریز  شود.
علیرضا سهرابیان رئیس فدراسیون قایقرانی و عضو 
هیات اجرایی در گفت وگو با ایسنا این خبر را تایید 

کرد.
به این ترتیب ورزشکارانی که در ماده های دونفره 
مدال نقره و برنز گرفتند هر کدام پاداش کامل یک 

نقره و یک برنز را دریافت می کنند.
مبلغ پاداش پای سکو برای مدال آوران طلا، نقره و 
برنز به ترتیب ۱۵ هزار، ۶ هزار و ۳ هزار دلار بوده 
است که به صورت ریالی به حساب ورزشکاران واریز 

شد.

رشته هایی که مدال دونفره داشتند:
مدال نقره

قایقرانی )رویینگ دونفره زنان(: مهسا جاور و زینب 
نوروزی

مدال برنز
قایقرانی )کانو دونفره مردان(: عادل مجللی  و کیا 

اسکندانی
قایقرانی )کایاک دونفره مردان(: پیمان قویدل و 

سپهر ساعتچی
تنیس روی میز دونفره مردان: نوشاد و نیما عالمیان

تیراندازی)میکس تپانچه بادی(: هانیه رستمیان و 
امیر جوهری خو

جشنواره مسابقات ورزشی جام بلندهمتان در ساوجبلاغ برگزار شد

محمدپور، کاپیتان تیم ملی روئینگ: 

درآمد دستفروشی از تیم ملی بیشتر است 

پرداخت پاداش کامل به مدال آوران ماده های دونفره در هانگژو

در اجرای ماده ۱۱ آیین نامه اجرایی نحوه برگزاری انتخابات هیات مدیره 
و بازرس اتحادیه های صنفی )موضوع تبصره 3 ماده ۲۲و۲3ق.ن.ص( 
بدینوسیله ازکلیه اعضای دارای پروانه کسب معتبر )دائم یا موقت ( آن 
اتحادیه دعوت میگردد با دردست داشتن اصل یا تصویر پروانه کسب 
ویا کارت شناسایی معتبر ازساعت 9:۰۰ لغایت ۱۲:۰۰ روز سه شنبه مورخ 
۱4۰۲/۱۰/۰5 جهت شرکت در انتخابات هیات مدیره و بازرس اتحادیه 
شخصا به نشانی کرج - میدان طالقانی - بلوارتعاون- خیابان فرهنگ 
-روبروی تربیت 4- سالن اجتماعات اتاق اصناف مراجعه و نمایندگان 
مورد نظر خود را از بین افراد ذیل به تعداد هفت نفر اعضای اصلی هیات 

مدیره و یک نفر بازرس اصلی انتخاب نمایند. 
شایان ذکر است تعداد اعضای اصلی هیات مدیره هفت نفر، تعداد اعضای 
علی البدل هیات مدیره سه نفر و همچنین تعداد بازرس اصلی یک نفر و 

بازرس علی البدل نیز یک نفر می باشد. 
ضمن اینکه ماسک میان رای دهندگان به صورت رایگان توزیع می 

گردد. 
امیرعلی عسگری 
رئیس هیات اجرایی برگزاری انتخابات هیات مدیره و بازرس 
اتحادیه های صنفی شهرستان کرج  

نامنام خانوادگیر دیفنامنام خانوادگیردیف

مهرانرفیعی سویری8علیرضا افرندید۱

ابوالقاسمسلطانپور9 محمدرضااوتادی ۲

سعیدطالب۱۰اسماعیل بجوانی3

سودابهعبدی۱۱اسماعیلپاک زاده قره بابا4

حسنعلیعرتی بابی۱۲حمیدتویاری5

محمد سالارعلیمحمدی۱3علیرضاجدید6

سروشناطقی گرگری۱4مهتابجعفری۷

اسامی داوطلبان عضویت در هیات مدیره به ترتیب حروف الفبا

نامنام خانوادگیردیف

بهرامفرجادی شکیب ۱

فریبامدقالچی ۲

مسیح ناطقی گرگری 3

اسامی داوطلبان عضویت در بازرسی به ترتیب حروف الفبا

کمیسیون نظارت برسازمانهای صنفی مرکز استان البرز
هیات اجرایی برگزاری انتخابات اتحادیه های صنفی

آگهی فراخوان انتخابات هیات مدیره و بازرس اتحادیه صنف خرازی ولوازم ورزشی کرج
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برگه

من از درمان و درد و وصل 
و هجران

پســندم آنچــه را جانان 
پسندد

باباطاهر

در پایان، تعداد سال های زندگی تان اهمیتی 
ندارد؛ آنچه مهم است، زندگی جاری در خلال 

این تعداد سال هاست...
آبراهام لینکلن

اخراج جمعی مهاجران غیرقانونی از پاکستان، اشاره
هر چند این روزها به مهم ترین مساله جوامع 
افغانستانی های خارج از این کشور تبدیل شده 
اما همزمان بسیاری درباره شرایط حضور آنان 

در ایران سخن می گویند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، مهم ترین 
رویدادی کــه در روزهای اخیــر مورد توجه 
میلیون ها افغانستانی قرار گرفته و شمار قابل 
توجهی از آنان با حساسیت اخبار مربوط به آن 
را دنبال می کنند، تصمیم دولت اسلام آباد برای 
اخراج اتباع افغانستان از پاکستان است که به 
شکل غیرقانونی در این کشور به سر می برند. 
مقامات پاکستانی اعلام کرده بودند بیش از یک 
میلیون و ۷۰۰ هزار مهاجر غیرقانونی افغانستانی 

را از اول ماه نوامبر )۱۰ آبان( اخراج می کنند.
همزمان، »فرانس پرس« در گزارشی به نقل از 
مسئولان مرزی افغانستان مدعی شده که شمار 
اتباع این کشور که از ایران باز می گردند طی ماه 
گذشته دو برابر شده است. این در حالی است 
که برخی اظهارنظرها حاکی از این نگرانی بود 
که گروه هایی از اخراجی ها از پاکســتان راهی 

مرزهای ایران شوند.
این اخبار و رخدادها در حالی است که مدت ها 
اســت حضور مهاجران افغانستانی در ایران به 
یکی از موضوعات مورد توجه بسیاری از مردم 
تبدیل شده و مســئولانی چون وزیر کشور و 
برخی نمایندگان مجلس نیز درباره آن اظهارنظر 

کرده اند.
در این گزارش »رز فضلی« عضو هیات علمی 
پژوهشــکده فرهنگ پژوهی دانشــگاه علامه 
طباطبایی و »صبا قدیمی« پژوهشگر اجتماعی 
موسســه »دیاران« فعال در زمینه مســائل 
مهاجران به پرسش ها پاسخ داده اند که شرح این 

گفت وگوها را در ادامه می خوانیم.

رســانه ها و امواج ورود افغانستانی ها به 
ایران

»در روزهای گذشته نگاه بسیاری از رسانه ها و 
مردم به موضوع حضور مهاجران افغانستانی در 
شهرهای ایران دوخته شده است. آیا این حضور 
واقعا تشدید شده یا تصویری است که رسانه ها 
ارائه می دهند؟«؛ در پاسخ به این پرسش فضلی 
می گوید: همیشه بین واقعیت موجود و تصویری 
که رســانه ها منعکس می کنند، فاصله وجود 
دارد. گاهی رسانه هایی که مطمئن تر هستند، 
فاصله بین واقعیت و تصویر ارائه شده را کمتر 
بازنمایی می کنند اما گاهی هم رسانه های دیگر 
که کارشان پروپاگاندا است، فاصله بین واقعیت 
و تصویر را بیشتر ارائه می کنند. رسانه ها طبیعتا 
وقتی قرار است در قالب یک خبر کوتاه، چیزی 
را منعکس کنند، بخش هایی از آن را برجسته 
می کننــد و بنابراین همه زوایا پوشــش داده 
نمی شود و کاملا یکسان و منطبق با واقعیت 

نیست.
همچنین به گفته »صبا قدیمی« پژوهشــگر 
دیاران، در صحت این موضوع شــکی نیست و 
بعد از به قدرت رسیدن طالبان در سال، ۱۴۰۰ 
روند مهاجرت افغانستانی ها دوباره شروع شد و 
رسانه ها در سال های اخیر به آن توجه کردند. اما 
این را واقعا نمی دانم رسانه ها در سال ۱۴۰۰ که 
تازه امواج جدید راهی ایران می شد چرا به این 

موضوع چندان نپرداختند؟

آســیب های حضور مهاجران در جامعه 
میزبان

»آیا این حساســیت های جدید توانســته یا 
می تواند تاثیری بر جامعه افغانستانی های حاضر 

در ایران داشته باشد؟«
بــه گفته قدیمی، قطعــا ایــن بازنمایی ها و 
حساسیت ها روی زندگی مردم افغانستان که در 
ایران زندگی می کنند، تاثیر می گذارد. ما کسانی 
را داریم که حدود ۴۰ سال است در ایران زندگی 
می کنند و این افراد در ایران به دنیا آمده، زندگی 
و تحصیل کرده اند اما همچنان به عنوان مهاجر 
افغان شناخته می شوند. در واقع این بازنمایی ها 
زندگی همه مهاجران را تحت تاثیر قرار می دهد.

فضلی در پاســخ می گویــد: در قیاس جامعه 
میزبان و مهمــان، صد در صد جامعه مهمان 
آسیب پذیرتر است زیرا اقلیت به حساب می آید. 
از این رو، دسترســی ها برای آنها کمتر است، 
آگاهی هایشان پایین تر است و بسیاری از موارد 
دیگر. در این فضا وقتی شرایطی ایجاد می شود 
که زیر ســوال قرار بگیرند و آسیب بیشتری 
ببینند، این به آن معنا نیست که جامعه میزبان 
دور از آســیب خواهد بود زیــرا میزبانان هم 

آسیب های خاص خود را خواهند دید.

تبعات ورود مهاجران افغانستانی به ایران
مهم ترین پرسش درباره مساله حضور مهاجران 
افغانستانی در ایران مربوط به تبعات اجتماعی، 
اقتصادی، سیاسی و امنیتی این پدیده است که 
فضلی درباره آن اظهار می دارد: حضور مهاجران 
افغان می تواند هم اثرات مثبت و هم اثرات منفی 
داشته باشــد. اینکه این اثرات به کدام جهت 
هدایت شود بستگی به نقش سیاستگذاران به 
واسطه قانون گذاری درست و اجرای برنامه های 
کلان دارد. مساله دیگر همزیستی است. اینکه 
ما مهاجر را به عنوان یک پدیده بیرونی ببینیم 
سبب می شود از مهاجر انسانیت زدایی کنیم و 
همین نگاه ما را از همزیستی و همدلی با فرد 
مهاجر دور می کند. ما باید این طور نگاه کنیم 
که با جمعیتی که با آنها زندگی می کنیم چطور 
می توانیم تعامل کنیم و چه منافع مشترکی 
ایجاد کنیم تا کیفیت زیســتمان را بالا ببرد. 
صرفا داشتن نگاه یک جانبه به مهاجران به مثابه 
اشیای بی جان، کاری غیراخلاقی و انسانی است.

قدیمی می افزاید: دولت ایران همواره توانسته 
از طریق کارت های سرشــماری و تمهیداتی 
از این دســت اطلاعاتی نســبت به مهاجران، 
خانواده های آنها و محل زندگی شان داشته باشد. 

از نظر اقتصادی درست است که در شرایط بد 
اقتصادی هستیم و ورود مهاجران ممکن است 
رقیبی برای نیروی کار داخلی شناخته شون، 
اما ایرانی ها خودشــان برخی از کارها را انجام 
نمی دهند. از طرفی هم وقتی نیروی کار هست، 
ترجیح صاحبان کار این اســت که با مهاجر 
افغانستانی کار کند زیرا حقوق و مزایای کمتری 
می پردازد و در عوض از سود حاصل از کار آن ها 
استفاده می کند. اما شرایط اقتصادی مربوط به 
الان نیســت بلکه در دهه ۷۰ هم وضع همین 

گونه بوده است.

مهم ترین دلیلی که افغانستانی را به سمت 
ایران می کشاند

»مهمترین دلایل کوچ به سمت ایران در موج 
جدید ورود آوارگان افغانســتانی چیست؟«؛ 
فضلی در این باره توضیح می دهد: افغانستانی ها 
از ســال ۱۹۷۹ درگیر جنگ هستند و تاریخ 
افغانســتان تاریخی پر از جنگ های متعدد 
است؛ از منازعه با قدرت بزرگ مانند بریتانیا 
و شوروی تا کشورهای همسایه و جنگ های 
داخلی. به نظر من ویرانگرترین صورت مهاجرت 
که افغان ها تجربه کرده اند، جنگ داخلی بوده 
است زیرا مانع از استمرار و توسعه شده است. 
اما به طور مشخص بعد از ظهور طالبان دوم 
به عنوان یک دولت و ســقوط دولت اشــرف 
غنی، ما با وضعیت پیچیده ای رو به رو شدیم. 
حضور بسیاری از مهاجران پشت مرزهای ما 
و پاکســتان و آن تراژدی فروگاه کابل به نظر 
من باید جزو تکان دهنده ترین صحنه های قرن 
۲۱ ثبت شود. وضعیت ظهور طالبان همچنان 
ادامه پیــدا کرد و در رابطه با برخی از گروه ها 
مانند هزاره ها، شیعیان و زنان، دست به اقدامات 

عجیبی زد.
عضو هیات علمی پژوهشکده فرهنگ پژوهی 
ادامه می دهد: طبیعی است که طیف هایی از 
جامعه افغانســتان ناراضی باشند و نتوانند در 
کشــور خود وضعیت را تحمل کنند. در کنار 
همه این مسائل باید این را هم در نظر گرفت که 
مسایل اقتصادی هم در مهاجرت افغان ها تاثیر 
داشته است. اگر تا پیش از ورود طالبان، وضعیت 
معیشت و اقتصاد افغانستان با کمک نهادهای 
بین المللی رتق و فتق می شد، حضور طالبان 
سبب شد این کمک ها نتواند ادامه پیدا کند. 
همچنین افغانستان کشوری جنگ زده است و 
در دوره هایی حضور آمریکا و بعد ورود طالبان 
سبب شد امنیت مردم افغانستان به خطر بیافتد 
و در چنین شرایطی طبیعی است که شهروندان 

بخواهند آنجا را ترک کنند.

قدیمــی گفته های فضلــی را چنین تکمیل 
می کنــد: مهم تریــن دلیل کــوچ مهاجران 
افغانستانی در سال های اخیر وضعیت اقتصادی 
کشور افغانستان است. مساله بیکاری است. ما 
الان طبقه متوسطی از افغانستان را داریم که به 
ایران آمده و استاد دانشگاه، معلم یا کارمند بوده 
و الان سرایدار هستند. در زمانی که طالبان روی 
کار آمد، بیشتر مساله امنیت اهمیت داشت، اما 
اکنون اقتصاد اهمیت پیدا کرده است. یا برای 
مثال افرادی می خواســتند دخترانشان را به 
مدرسه بفرستند و این باعث شده از کشورشان 

خارج شوند.

ورود افغانستانی ها به ایران پشت پرده ای 
دارد؟

»آیا افزایش ورود مهاجــران افغانی به ایران را 
می توان در قالب برنامه ای که به طور هدفمند 

آبشخور خارجی دارد تعبیر کرد؟«
فضلی چنین پاســخ می دهد: هر چند ممکن 
است خود طالبان عامل اصلی مهاجرت باشد 
اما نمی توان گفت مهاجرت افغان ها یک فعالیت 
برنامه ریزی شده از سوی طالبان باشد. معمولا 
مهاجرت در همه جــای دنیا وجود دارد و این 
طور نیست که یک دولت بخواهد برای مهاجرت 

مردمش برنامه ریزی کند.
قدیمی هم با مقایســه روند مهاجرت ایرانیان 
به کشورهای غربی با وضعیت مهاجرانی که به 
ایران می ایند می گوید این روندها برنامه ریزی 
و هدایت شده نیست؛ بلکه مساله این است که 
اقتصاد و امنیت ما در شــرایط بهتری است و 
مهاجر افغانی هم برای رسیدن به شرایط و رفاه 

بهتر جا به جا می شود.

چه باید کرد؟
فضلی در پایان گفت وگو بیان می دارد: ما باید 
بتوانیم روابط و تعامل مان را بر اساس همدلی 
با مهاجران افغانســتانی بنا کنیــم. مهاجران 
افغانستانی، مهاجران موقتی در ایران نیستند. 
مهاجرانی هســتند که با ما تاریخ و فرهنگ 
مشترک دارند. بنابراین آنچه که باید به دنبالش 
باشیم، چیزی بیش از مرزگذاری، همدلی و پیوند 
است. آن چه از نظر من بیش از همه اشکال دارد 
و با فضای اجتماعی و فرهنگی جامعه ما فاصله 
دارد، مساله قانون گذاری و نهادسازی ما است. 
معمولا در کشــورهای پیشرفته، قانون گذاران 
و نهادها سعی می کنند طی برنامه هایی مردم 
را به سمت دیگری پذیری، همدلی، همکاری 
و مبارزه با تبعیض بومی، نژادی و زبانی سوق 
دهند، اما متاسفانه من فکر می کنم، عمده ترین 
مساله، مســاله ضعف و نواقص قانون گذاری و 
سیاست گذاری های ما است که باید در مورد آنها 

اصلاحاتی انجام شود.
قدیمی هم در پاســخ به این پرسش که »در 
مواجهه با مهاجران افغانستانی چه باید کرد؟« 
اظهاراتی مشابه دارد و می گوید: سیاستگذاری 
دقیقــی راجع به این موضــوع نداریم. افرادی 
که قبلا در کشــورمان بودند با مهاجرانی که 
تازه آمده اند یکســان نیستند و سیاست واحد 
نمی توان در نظر گرفت. سیاســتگذاران باید 
سیاست دقیق و آشــکار در این زمینه به کار 
ببرند. این گام باید برداشته شود تا گام های دیگر 

هم رو به جلو باشد.

بسیاری از آمریکایی ها معتقدند بایدن با بازی در 
زمین نتانیاهوی محکوم به شکست و تشویق 
پشــت پرده او به نسل کشی در غزه و تبدیل 
این منطقه به زمین سوخته، یکی از بدترین 
خطاهای محاسباتی خود را مرتکب شده است.

به گزارش پیام آشــنا به نقــل از نورنیوز، 
نتایج نظرسنجی مشــترک رویترز/ایپسوس 
نشان می دهد؛ محبوبیت »جو بایدن« رئیس 
جمهور ایالات متحده به پایین ترین سطح خود 
رسیده که باعث افزایش نگرانی دموکرات ها در 
خصوص انتخاب مجدد او در انتخابات ریاست 

جمهوری ۲۰۲۴ شده است.
بیشــترین کاهــش آراء بایــدن در میــان 
رأی دهندگان مستقل یا همان آراء خاکستری 
اتفاق افتاده که قطعا می تواند موجبات شکست 
او را در ایالاتی حســاس و سرنوشت ساز مانند 

جورجیا و پنسیلوانیا فراهم کند.
این نظرســنجیِ دو روزه که شنبه گذشته به 
پایان رسید، نشــان داد که تنها ۳۹ درصد از 
پاسخ دهندگان عملکرد بایدن را به عنوان رئیس 
جمهور تایید کرده اند. این میزان، نسبت به ۴۰ 
درصد در اکتبر و ۴۲ درصد در سپتامبر، کاهش 

یافته است.
سهم پاسخ دهندگان نظرسنجی که »جنگ و 
درگیری های خارجی« را مشکل شماره یک 
ارزیابــی کردند از چهار درصد در ماه اکتبر به 
هشت درصد در نوامبر افزایش یافته که نشانه ای 
از نارضایتی از تشدید جنگ اسرائیل در نوار غزه 

است.
به عبارت بهتر؛ جنگ غزه به پاشــنه آشیل 
بایدن در انتخابات ریاست جمهوری سال آینده 
تبدیل شــده، چرا که، رئیس جمهور آمریکا 
اکنون هدایت گر اصلی جنگ در منطقه غرب 

آسیا محسوب شده و طبق شواهد و مستندات 
متقن، طراح و حتی در مواردی مجری عملیات 

نظامی صهیونیست ها در غزه به شمار می آید.
مخالفت مکرر آمریکایی ها با آتش بس در غزه، 
نشأت گرفته از همین حقیقت است و گرچه 
مقامات آمریکایی مشارکت مستقیم خود در 
جنگ غزه را نفی می کنند اما دیگر شبهه ای 
در این خصوص حتی نزد افکار عمومی آمریکا 

وجود ندارد.
بسیاری از آمریکایی ها معتقدند بایدن با بازی در 
زمین نتانیاهوی محکوم به شکست و تشویق 
پشــت پرده او به نسل کشی در غزه و تبدیل 
این منطقه به زمین سوخته، یکی از بدترین 
خطاهای محاسباتی خود را مرتکب شده است.

ضمن آنکه بایدن در انتخابات ریاست جمهوری 
ســال ۲۰۲۰، رویکرد ماجراجویانه ترامپ در 
عرصه سیاست خارجی را به چالش کشیده بود 

اما اکنون خود به بانی دو جنگ اوکراین و غزه 
تبدیل شده است.

بر این اســاس؛ تصور ذهنــی رأی دهندگان 
آمریکایــی از بایــدن و حزب دموکــرات تا 
حــدود زیادی تغییر کرده و اکنون بر همگان 
مسجل است که بر خلاف تبلیغات انتخاباتی، 
دموکرات ها مشــوق صلح در حوزه سیاست 
خارجی آمریکا نبوده و بالعکس، خلق منازعات 
جدید در نظام بین الملل را به مثابه یک راهبرد 

ثابت پذیرفته اند.
بسیاری از شهروندان آمریکایی نیز معتقدند 
بایدن به جای تمرکز بر معضلات اقتصادی و 
داخلی آمریکا، مداخله گرایی در نقاط گوناگون 
دنیا و حمایت از جنگ و خشونت را در دستور 
کار قرار داده است. همین مسئله، رئیس جمهور 
ناتوان امریکا را در بن بستی سخت قرار داده که 

البته محصول عملکرد خود اوست.

چالش های مهاجران افغان در ایران؛ میزبان بیشتر آسیب می بیند یا مهمان؟

رئیس جمهور جنگ با نقاب صلح!

گزارش روز

مکث

رسانه چه خبر

دولت سیزدهم چگونه به جنگ 
تحریم می رود؟

لایحه مقابله با تحریم ها با امضای ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور و 
حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه به دست مجلس رسید 
که نقشه راه دولت سیزدهم را برای خنثی کردن دامنه تحریم ها 
نشان می دهد. اما این لایحه پیشنهادی چه می گوید و تا چه اندازه 

می تواند جلوی افزایش فشار تحریم ها را بگیرد؟

به گزارش پیام آشنا به نقل از همشهری، درصورت تصویب نهایی 
لایحه یادشــده یک کارگروه مقابله با تحریم ها با عضویت معاون 
اول و معاون حقوقی رئیس جمهور، وزرای خارجه، اطلاعات، دفاع، 
صمت، اقتصاد، کشــور، نفت، دادگستری به همراه روسای دیوان 
محاسبات و سازمان صدا و سیما و رئیس کمیسیون امنیت ملی و 

سیاست خارجی تشکیل خواهد شد.
در این کارگروه افــراد دیگری ازجمله یکی از مقامات قضایی به 
انتخاب رئیس دستگاه قضا، رئیس سازمان برنامه و بودجه، معاون 
علمی و فناوری رئیس جمهور، رئیس کل بانک مرکزی و رئیس کل 
سازمان انرژی اتمی و دبیر ستاد مقابله با تحریم شورای عالی امنیت 
ملی حضور پیدا می کنند و هرگونه تصمیم گیری در این کارگروه با 

رعایت مصوبات شورای عالی امنیت ملی صورت می گیرد.
کارگروه یادشــده وظیفه دارد تا فهرست تحریم ها علیه کشور را 
پایش، گردآوری و به روزرســانی و فهرســت اشخاص مشمول 
تحریم های ایرانی را نهایی کند افزون بر اینکه تصمیم گیری برای 
خنثی سازی و محدودســازی تحریم ها و اولویت گذاری مبادلات 
تجاری و اقتصادی با دولت ها و شرکت های خارجی را برعهده دارد.

تقسیم کار در برابر تحریم ها
ازجمله ویژگی های لایحه مقابله با تحریم ها می توان به تقسیم کار 
بین دستگاه های اجرایی اشاره کرد و این دستگاه ها وظیفه دارند 
در قرارداد با اشخاص حقوقی و حقیقی غیرایرانی، سازوکار مناسب 
جهــت مقابله با تحریم ها را پیش بینی کننــد و دولت در انعقاد 
موافقت های دو یا چندجانبه با دیگر دولت ها تلاش خواهد کرد تا 
شروط لازم جهت مقابله با تحریم ها را در قلمرو دولت های طرف 

قرارداد در موافقت نامه ها درج کند.
افــزون بر اینکه با هــدف افزایــش و تحریم روابــط تجاری و 
خنثی کردن اثر تحریم ها، دولت موظف خواهد شــد نســبت به 
شناســایی ظرفیت های همکاری و اقدام های لازم ازجمله انعقاد 
موافقت نامه های دوجانبه تجاری، ســرمایه گذاری، پولی، بانکی و 

مالیاتی اقدام کند.
براساس این لایحه دســتگاه های اجرایی که به دلیل عدم اجرا یا 
خاتمه قرارداد ناشی از تحریم ها ضرر کنند، باید گزارش ضرر و زیان 
وارده را به همراه مستندات لازم در اسرع وقت به کارگروه مقابله با 
تحریم ها اعلام کنند تا تصمیم های لازم شامل ایجاد محدودیت در 

معاملات یا جبران ضرر وارد شده پیش بینی شود.
با تبدیل این لایحه به قانون در مجلس، همه دستگاه های دولتی و 
اجرایی کشور وظیفه دارند تا موارد حقوق تضییع شده ملت ایران 
ناشی از تحریم ها را در حوزه مسئولیت شان شناسایی و به کارگروه 
مقابله با تحریم ها جهت پیگیری از مراجع ذی صلاح ازجمله مراجع 

حقوقی بین المللی گزارش کنند.

حمایت دیپلماتیک از افراد ضدتحریم
لایحه یادشــده همه دســتگاه های اجرایی را مکلف می سازد با 
همکاری وزارت خارجه در کشــورهایی که اتبــاع ایرانی به تبع 
فعالیت های مؤثر در خنثی ســازی  تحریم ها و اقدامات با حسن 
نیت خود، به اتهام نقش تحریم ها علیه ایران در زندان های دیگر 
کشورها به ســرمی برند یا تحت تعقیب قرار می گیرند، نسبت به 
معرفی و تعیین وکیل و پرداخت هزینه دادرســی و حق الوکاله و 
دیگر اقدام های لازم مبادرت ورزند. وزارت خارجه هم باید به این 
افراد خدمات کنســولی ارائه دهد و در موارد مهم بنابه پیشنهاد 
دستگاه دیپلماسی کشور و تشخیص کارگروه مقابله با تحریم ها 

افراد یادشده را از حیث دیپلماتیک حمایت کند.
تکلیف دیگری که برعهده وزارت خارجه قرار می گیرد این است 
که از حقوق اشخاص حقیقی و حقوقی ایرانی که به دلیل اقدام های 
حســن نیت در خنثی ســازی تحریم ها نقش داشته اند و تحت 
فهرست تحریم ها قرار دارند، حمایت های ویژه ازجمله کمک های 
حقوقی و سیاسی و آزادســازی دارایی های مسدودشده آنها نزد 

بانک های خارجی حمایت کند.
براســاس این لایحه اشخاصی که نام آنها در فهرست تحریم های 
ایران قرار می گیرد، با تشخیص کارگروه مقابله با تحریم ها اجازه 
هرگونه قرارداد با شــرکت ها و افراد ایرانی را ندارند و املاک آنها 
توقیف، ضبط، مصادره و به حراج گذاشته خواهد شد و این افراد 

نمی توانند روادید ورود به کشور بگیرند.
همچنین دولــت مکلف خواهد شــد به منظور اجــرای احکام 
قطعی صــادره در دادگاه های داخلی در دعاوی اشــخاص ایرانی 
خسارت دیده از تحریم ها علیه دولت های خارجی، صندوق جبران 
خسارت اشخاص خسارت دیده از تحریم ها را تشکیل دهد. با این 
اقدام افراد متضرر از تحریم ها می توانند برای گرفتن خسارت ناشی 
از تحریم ها شکایت خود را ثبت کنند و خسارت آنها در درجه اول 
از محل منابع مالی کشورهای تحریم کننده و در درجه دوم از محل 

منابع صندوق یادشده تامین خواهد شد.
بر اساس این گزارش، درصورت تصویب این لایحه، اگر اشخاص 
حقیقــی ایرانی به دلیل فعالیت های مرتبط بــا منافع ملی ایران 
تحت تعقیب قضایی و تهدیدهای امنیتی و سیاســی کشورهای 
تحریم کننده قرار گیرند، از حداکثر سقف حمایت های پیش بینی 
شــده در قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و حمایت های 
مصوب شورای عالی امنیت ملی بهره مند خواهند شد و اقدام های 

قضایی، حقوقی و حمایت دیپلماتیک از آنها صورت می گیرد.
دولت پیشنهاد داده برای کاهش هزینه خنثی سازی تحریم ها و 
حفاظت بهتر از افراد و شــرکت های فعال و کاهش آسیب پذیری 
کشــور از تصمیم های دیگر کشورها، یکی از مناطق آزاد تجاری 
کشــور به عنوان منطقه آزاد بانکی برای انجام عملیات بانکداری 

فراساحلی تعیین  شود.

7تکلیف معاونت حقوقی رئیس جمهور
۱. رصد تحولات تحریمی و تصمیم سازی راهبردی

۲. تهیه شروط نمونه قراردادی در ارتباط با تحریم ها
۳. حمایت از پژوهش های مرتبط با تحریم ها و آثار حقوق بشری آن

۴. ارائه مشاوره حقوقی به دستگاه های اجرایی
۵. ایجاد بانک اطلاعاتی تحریم ها علیه ایران و علیه تحریم کنندگان

۶. ایجاد بانک اطلاعات از آرا و دعاوی بین المللی تحریم ها
۷. تهیه پیش نویس دستور مستندسازی خسارت های تحریمی

تمدید اعتبار دفترچه بیمه بازنشستگان دولت 
غیرحضوری است

مهر: مدیرکل بیمه گری و جذب منابع ســازمان بیمه سلامت ایران 
گفت: تمدید اعتبار بیمه بازنشستگان دولت به هیچ وجه نیازمند مراجعه 
حضوری به دفاتر پیشخوان نیست. جمشید شایانفر افزود: در صندوق 
کارکنان دولت قریب به ۱۲ هزار مؤسسه بیمه گذار داریم، که روند اعتبار 
دهی به بیمه کارکنان دولت به این ترتیب است که به ازای هر لیست 
حق بیمه ای که در انتهای ماه از طرف مؤسســه بیمه گذار برای بیمه 
سلامت ارسال می شود، سامانه های بیمه به صورت خودکار ۲ ماه اعتبار 
بیمه شده را افزایش می دهد. مدیر کل بیمه گری و جذب منابع سازمان 
بیمه سلامت ایران افزود: نکته حائز اهمیت در این زمینه این است که 
اعتبار بیمه کارمندان دولت به پرداخت حق بیمه منوط نشده است و 
صرفاً ارسال لیست در پایان ماه مورد تاکید است، بنابراین انتظار می رود 
که لیست مورد نظر در موعد مقرر به بیمه ارسال شود؛ لذا تمدید اعتبار 
بیمه بازنشستگان دولت به هیچ وجه نیازمند مراجعه حضوری آنان به 
دفاتر پیشخوان نیست. وی تصریح کرد: در شهریور ۱۴۰۲ از قریب به ۱۲ 
هزار مؤسسه بیمه گذار صرفاً ۶۰ مؤسسه لیست را به موقع ارسال نکرده 
اند، به عبارت دیگر ۹۹/۵ درصد بیمه گذاران به موقع لیست حق بیمه 
کارکنان خود را ارسال نموده اند و تنها ۰/۵ درصد آنها به موقع لیست 
حق بیمه را برای بیمه ارسال نکرده اند و در راستای خدمت رسانی بهینه 
به کلیه بیمه شدگان صندوق کارکنان دولت از تمام مؤسسات بیمه گذار 
درخواست می گردد به موقع و در پایان هر ماه لیست حق بیمه کارکنان 

خود را به بیمه سلامت ارسال نمایند.

خبر مهم درباره نحوه واریز سود 
سهام عدالت

فارس: مشاور رئیس سازمان بورس در امور سهام عدالت اعلام کرد: سود 
سهام عدالت امسال هم دو مرحله ای واریز می شود. مهدی حاجی وند در 
مورد نحوه واریز ســود سهام عدالت در سال جاری، افزود: امسال طبق 
آخرین پیگیری هایی که انجام شده، به احتمال زیاد سود سهام عدالت 
مانند سال گذشته به صورت دومرحله ای واریز خواهد شد. وی بیان کرد:  
تا کنون مجامع حدود ۹۰ درصد از شرکت های سرمایه پذیر سهام عدالت 
برگزار شــده و ۳ تا ۴ شرکت مانده اند که آن هم به زودی مجامع شان 
برگزار می شود و تکلیف سود سهامداران عدالت با برگزاری این مجامع 
روشــن خواهد شد. مشاور رئیس ســازمان بورس در مورد میزان سود 
سهام عدالت هم ادامه داد: وقتی مجامع شرکت ها برگزار شود و میزان 
سود قابل تقسیم برای سهامداران مشخص شود، می توان در مورد میزان 
سود سهام عدالت هر فرد اظهارنظر کرد اما آنچه الان مشخص است به 
احتمال زیاد این سود در دو مرحله مانند سال گذشته پرداخت خواهد 
شد. حاجی وند گفت: برخی از شرکت های سرمایه پذیر سود سهامداران 
خود از جمله سهام عدالت را واریز کرده اند و پیگیری ها همچنان ادامه 
دارد که بقیه شــرکت ها هم سود ســهام عدالت را واریز کنند و بعد از 
تجمیع این سودها به حساب ذی نفعان و سهامداران عدالت واریز خواهد 
شــد. به گفته وی، برخی شرکت ها از مهلت قانونی برگزاری مجمع تا 
واریز ســود استفاده می کنند و هنوز سود خود را هم واریز نکرده اند، اما 
پیگیری ها همچنان ادامه دارد. مشاور رئیس سازمان بورس در امور سهام 
عدالت در مورد سامانه میراث برای انحصار وراثت سهام عدالت متوفیان 
هم افزود: این سامانه از هفته گذشته آغاز به کار کرده و در یکی دو روز 
اول حدود ۳ هزار نفر به این سامانه مراجعه کرده و سهام عدالت متوفیان 
آنها تعیین تکلیف شد. وی گفت: البته ترتیب مراجعه ورثه سهام عدالت 
بر اســاس تاریخ فوت از آخر به اول اســت و بنابراین ورثه سهامداران 
متوفی در ابتدا اندک هستند و هر چه زمان فوت سهامداران عدالت به 
عقب برمی گردد، تعداد متوفیان بیشتر می شود. سهام عدالت که سهام 
۴۹ شرکت بورسی و غیربورســی است که ۳۷ شرکت در بورس و ۱۲ 
شرکت در خارج از بورس هستند، مربوط به عملکرد سال مالی ۱۴۰۱ 
است که بر اساس تصمیم مجامع عمومی این شرکت ها سود سال مالی 
یاد شده باید به حساب سهامداران عدالت واریز شود که این سودها به 
حساب شرکت سپرده گذاری مرکزی و تسویه وجوه واریز خواهد شد و 
بعد از تجمیع این سودها به صورت یکپارچه برای همه سهامداران عدالت 
و ذی نفعان آن و به صورت متمرکز واریز خواهد شد. تعداد سهامداران 
عدالت ۴۹ میلیون نفر هســتند که ظرف ۱۶ سال گذشته حدود ۳.۷ 

میلیون نفر از آنها فوت شده اند.
اهدای خون، اهدای زندگی


